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ACTA NÚM.   PLE2016/12  –      SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA PER
           L'AJUNTAMENT PLE                                                         

                                                        
Dia: 16 de novembre de 2016

Hora de començament: 19:15 h   Hora d'acabament:  22:35 h

Lloc: Sala de reunions de la nau 1 de l'antiga Fàbrica del Gas (C/ Joan XXIII, 2-8)

Membres assistents:

Alcalde BUCH  I MOYA, MIQUEL
Tinent d'alcalde MÉNDEZ GIL, MIQUEL ÀNGEL
Tinent d'alcalde SUBIRÀ I COMAS, ANTONI
Tinent d'alcalde MORALES GARCÍA, CONCEPCIÓN
Regidor MARISTANY VILA, ELOI
Regidor TOMÀS ALONSO, JORDI
Regidora CALLEJA MORENO, MARIA ESMERALDA
Tinent d'alcalde GUTIÉRREZ LÓPEZ, DAVID
Regidora SAFONT ANGUITA, OLGA
Regidor ALTÈS I MAGRET, MARINA
Regidor PAÑELLA SÁNDEZ, PAU
Regidora BÄR KWAST, BRENDA
Regidor CANO NAVARRO, JOSE MARÍA
Regidor MARTÍNEZ GOY, RUBÉN
Regidor ANDRADE MARTÍNEZ, RODRIGO ALEJANDRO
Regidor MOLINS I BALLESTER, JOSEP MARIA
Regidor RIPOLLES I BALLESTEROS, JOSEP MARIA
Regidora MARTÍN DÍAZ, ELENA
Regidor FERNÁNDEZ ROSA, RAFAEL
Regidor BRIONES IGLESIAS, JOAQUÍN

Assistits per la secretària general, Sra. Elisa Almirall Gayo, que certifica.

Constatada l'existència de quòrum legal, conforme a l'art. 98 del Decret legislatiu 
2/2003, de 28 d'abril, pel qual s'aprova el text refós de la LMRLC, la presidència obrí la 
sessió.

Oberta la sessió el senyor alcalde indica que, abans de procedir al tractament dels punts 
de l’ordre del dia, es procedirà, per part dels regidors municipals, a donar lectura al 
document “Manifest Institucional. Dia internacional per a l’eliminació de la violència 
envers les dones. 25 de novembre de 2016”

Intervé el portaveu del grup municipal de C’s, Sr. Cano, qui indica: “Nosaltres no hem 
pogut llegir aquest text abans de llegir-lo aquí al Ple. Ho dic perquè jo crec que, abans de 
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llegir un manifest, nosaltres hauríem d’haver tingut la informació per poder-ho revisar i 
per poder dir la nostra, entenc jo.”

El Sr. alcalde fa un aclariment: “És el manifest que vam fer l’any passat: Els mateixos 
actuants, les mateixes entitats i amb la mateixa voluntat, no n’hi ha cap altre.”

Continua el Sr. Cano: “Però, vull dir, és el mateix text? Quin text és? Perquè nosaltres 
ara llegirem una cosa que en principi jo crec que hauríem d’haver treballat abans o, al 
menys, haver-ho llegit abans.”

Respon el Sr. alcalde: “D’acord, té tota la raó del món. Pot optar de llegir-lo o de no 
llegir-lo. Pot optar. Decideixi.”

Intervé novament el Sr. Cano: “Jo no llegiré fins que no ho hagi revisat”

Finalitza el Sr. alcalde: “Doncs entenem que els... Si la resta de grups municipals 
accepta Ciutadans, estaríem d’acord amb aquest manifest i el llegiríem entre tots. Cap 
problema. Queda clar i queda palès i en l’acta constarà que vostès a aquest manifest no 
li donen suport... Que  no li poden donar suport, que no li poden donar suport. Molt bé.”

A continuació es procedeix a donar lectura del manifest que té el contingut següent:

“MANIFEST INSTITUCIONAL 
DIA INTERNACIONAL PER A L’ELIMINACIÓ DE LA VIOLÈNCIA ENVERS LES DONES 
25 de novembre de 2016 

Avui, 25 de novembre, les administracions i la societat civil tornem a aplegar-nos per 
manifestar, una vegada més, el nostre rebuig a la violència masclista i per fer pública la 
nostra ferma voluntat de treballar fins eradicar-la. 

Un any més som aquí per fer palès que els drets de les dones són drets humans i que el 
fet de vulnerar-los, més enllà de la irracionalitat, la injustícia i la crueltat, significa una 
manca de reconeixement de l’autoritat i de la llibertat de les dones. 

És imprescindible, per tant, posar en valor el paper històric i pioner dels moviments 
feministes i dels grups de dones que van denunciar públicament la violència masclista i 
van crear grups de suport i d’assessorament a les dones que la patien. D’aleshores ençà, 
el rebuig social no ha parat de créixer i les mesures impulsades des de les 
administracions públiques per donar-hi resposta han augmentat. 

Així, a Catalunya, ens hem dotat com a país de la Llei 17/2015 d’Igualtat efectiva de 
dones i homes, que defineix els canvis a fer per eliminar tot allò que ens allunya de 
l’equitat entre homes i dones en els diferents ordres de la vida, pública i privada. Tot i 
això, lamentablement una sentència del Tribunal Constitucional ha anul·lat alguns articles 
concebuts per promoure la igualtat al món laboral. 

Aquesta sentència és un entrebanc en la promoció dels drets de les dones perquè a 
Catalunya volem avançar respecte a les nostres competències. En aquest sentit, no 
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podem obviar que és en l’àmbit de les relacions laborals on encara perviuen, a dia d’avui, 
moltes discriminacions que allunyen les dones d’una situació d’igualtat efectiva respecte 
els homes. És per això, que les polítiques d’igualtat de gènere són un eix estratègic del 
país que construïm conjuntament des de les institucions públiques i la societat civil. 

També, l’acompliment de la Llei catalana 5/2008, del dret de les dones a eradicar la 
violència masclista, aprofundeix en l’aplicació d’un model que aposta per la creació i 
enfortiment d’una xarxa pública de recursos i serveis i amb una sèrie de drets reconeguts 
per a totes les dones que es troben en situació de violència masclista. 

El desplegament normatiu d’aquests darrers anys ha permès desenvolupar un model 
d’abordatge integral adreçat a millorar l’atenció i la recuperació de les dones i també a 
avançar en la detecció de casos i en la prevenció de la problemàtica. 

Aquest any, les institucions signants volem denunciar, de manera especial, les violències 
sexuals, perquè són la màxima expressió de la dominació patriarcal envers les dones. En 
aquest sentit, i malgrat els progressos respecte de la igualtat formal entre dones i 
homes, les violències sexuals no són socialment contestades de manera contundent, ans 
al contrari, la prevalença del sexisme en l’ordre simbòlic hegemònic de la nostra societat 
indueix a qüestionar la dona víctima de l’agressió. 

Mostra d’això, són les dades i estudis que indiquen que una part de la joventut no percep 
l’existència de desigualtats entre homes i dones i no identifica determinades conductes 
d’abús i control com a formes d’exercir violència masclista. Actituds d’imposició, de 
menyspreu, amenaces, humiliacions, gelosia... S’instal·len com a pràctiques 
normalitzades en les relacions i les creences tradicionals al voltant de l’amor romàntic 
afavoreixen aquesta tolerància juvenil cap a la violència masclista. 

Respecte de les violències sexuals, tots els missatges han coincidit en la necessitat que 
les dones vigilem, perquè l’imaginari actualment vigent ens responsabilitza. En aquest 
moment històric, però, és imprescindible construir models culturals que reprovin les 
violències sexuals en totes les seves manifestacions i desautoritzin l’apologia d’aquestes 
violències. 

Així, la denuncia a la Fiscalia de deu blocs i cinc vídeos d'internet que incitaven a la 
violència masclista i que acumulaven més d'un milió de visites, per part del Consell 
Audiovisual de Catalunya i del govern, és un pas molt important que ens encoratja a 
treballar en aquesta línia. 

Per això, és imprescindible un canvi de valors que permeti superar l’androcentrisme que 
nega la presència i les aportacions de les dones a la societat, i que imposa uns 
estereotips i rols de gènere basats en la infravaloració de tot el que està relacionat amb 
la feminitat. És necessari que sumem les voluntats i els sabers dels moviments 
feministes i grups de dones, i que comptem amb la implicació de tota la ciutadania, que a 
través d’accions col·lectives i individuals, actuen per eradicar aquesta xacra social. 

Les institucions i administracions públiques hem de cooperar per implantar un model 
d’abordatge respectuós amb la llibertat de les dones, reparador del dany i innovador amb 
la difícil tasca de prevenir la violència masclista fins eradicar-la definitivament. 
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I avui, 25 de novembre, ens fem nostra la frase de la reconeguda vocalista Nina Simone 
que afirmava: la llibertat per a mi és no tenir por.”

Seguidament es procedeix al tractament dels punts que conformen l’ordre del dia de la 
sessió.

ORDRE DEL DIA

1. Lectura i aprovació acta sessió anterior

2. Informació Oficial

3. ALCALDIA
3.1. Exp. C114-2016-3518. Donar compte al Ple municipal de l'informe sobre 
control de mocions aprovades al Ple de l’Ajuntament de Premià de Mar
3.2. Exp. A116-2016-2364. Acord adoptat pel Ple municipal en sessió de data 20-
07-2016. Retirada dels símbols franquistes a edificis no públics del municipi. 
Resolució recurs reposició

4. SECRETARIA-SERVEIS CENTRALS
4.1. SECRETARIA GENERAL

4.1.1. Exp. D102-2016-3390. Rectificació Inventari General de Béns a data 
28-10-2016

5. SERVEIS ECONÒMICS
5.1. INTERVENCIÓ

5.1.1. Exp. G107-2016-1445. Informació sobre l’execució del pressupost 
de l’exercici 2016 corresponent al 3r trimestre 
5.1.2. Exp. G119-2016-3113. Donar compte del Decret d’Alcaldia núm. 
882/2016, de data 02/11/2016, sobre l'aprovació del compte justificatiu 
número 1 per la tramitació d'emergència del succés del dia 18 de setembre 
de 2016

5.2. TRESORERIA
5.2.1. Exp. G119-2016-273. Informe trimestral sobre el compliment dels 
terminis previstos de pagament obligacions 3r trimestre 2016 i càlcul del 
període mig de pagament

6. CONTRACTACIÓ
6.1. Exp. K128-2016-2124. Declarar deserta la licitació de la llicència d'ocupació 
temporal i explotació del quiosc de la plaça dels Països Catalans per manca de 
licitadors

7. SERVEIS PERSONALS D'ATENCIÓ AL CIUTADÀ
7.1. ENSENYAMENT
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7.1.1. Exp. S106-2016-3199. Ratificació acord Ple del Consorci per a la 
Normalització Lingüística de data 08/05/2015. Modificació estatuts del 
Consorci per a la Normalització Lingüística

8. SERVEIS TERRITORIALS
8.1. OBRES PÚBLIQUES I SERVEIS MUNICIPALS

8.1.1. Exp. Y102-2016-3418. Donar compte del Decret d’Alcaldia núm. 
880/2016, de data 02/11/2016, de sol.licitud de declaració de zona 
catastròfica a conseqüència de les pluges produïdes els dies 12 i 13 
d'octubre de 2016

8.2. PLANEJAMENT I GESTIÓ URBANÍSTICA
8.2.1. Exp I103-2016-2317. Aprovació conveni de col·laboració entre Generalitat 
de Catalunya, Ajuntament de Premià de Mar i Marina Port Premià SL en relació a 
l'execució de la rotonda a la Carretera N-II per accedir al port de Premià de Mar

9. MOCIONS
9.1. Exp. A116-2016-3521. Moció presentada pel grup  municipal C's per proposar 
instaurar el dia del rentat de mans amb sabó a totes les escoles de Premià de Mar
9.2. Exp. A116-2016-3522. Moció presentada pel grup municipal CP-PA a favor de 
transformar Can Salomó en l'equipament de referència per a l'Àrea de Joventut de 
Premià de Mar
9.3. Exp. A116-2016-3524. Moció presentada pel grup municipal CP-PA en nom 
dels sindicats CGT, SEPC i IAC en suport als 27 i més

1.- LECTURA I APROVACIÓ ACTA SESSIÓ ANTERIOR

Sotmès al Ple de l'Ajuntament l’esborrany de l’acta de la sessió ordinària corresponent al 
dia 26 d’octubre (que va estar distribuït i van rebre els seus membres, per la qual cosa 
no se li dóna nova lectura), S'APROVA, per assentiment dels 20 membres presents dels 
21 que integren la Corporació, sense cap esmena.

2.- INFORMACIÓ OFICIAL

Als efectes de l'art. 42 del ROF, es fa constar que han restat des de la convocatòria a 
disposició dels regidors i regidores, per al seu examen, les resolucions de l'Alcaldia, del 
núm. 845/2016 al núm. 894/2016 (del 17 d’octubre al 4 de novembre de 2016); de la 
1a. Tinença d’Alcaldia, del núm. 430/2016 al núm. 465/2016 (del 20 d’octubre al 4 de 
novembre de 2016); de la 3a. Tinença d’Alcaldia, del núm. 224/2016 al núm. 232/2016 
(del 19 d’octubre al 3 de novembre de 2016).

3. ALCALDIA
3.1. EXP. C114-2016-3518. DONAR COMPTE AL PLE MUNICIPAL DE L'INFORME 
SOBRE CONTROL DE MOCIONS APROVADES AL PLE DE L’AJUNTAMENT DE 
PREMIÀ DE MAR
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Es dóna compte al Ple de l'informe del responsable de Projectes Estratègics sobre 
“Control de les mocions aprovades al Ple de l'Ajuntament de Premià de Mar” del 
contingut següent:

“Exp. C114-2016-3518. Donar compte al Ple Municipal de l’informe sobre “Control de les 
mocions aprovades al Ple de l'Ajuntament de Premià de Mar”

FETS

El ple municipal celebrat el 18 de novembre de 2015 va aprovar la moció Exp. A116-
2015-3874 sobre el “Control de les mocions aprovades al Ple de l'Ajuntament de Premià 
de Mar” en què instava el govern municipal a fer un seguiment del grau d’acompliment 
dels acords del ple expressats en les mocions presentades pels diversos grups 
municipals.

La moció, aprovada amb disset vots favorables, quatre abstencions i cap vot en contra, 
requeria entre altres coses “Que l’Equip de Govern doni compte al Ple semestralment 
d’aquesta informació perquè els diferents Grups Municipals puguin pronunciar-se sobre 
les diferents actuacions.”

El present informe vol donar resposta a aquest extrem i és el document que ha de 
permetre el rendiment de comptes del govern municipal davant del ple municipal. La 
moció és del mes de novembre de 2015, per la qual cosa caldrà donar-ne compte als 
plens ordinaris de cada mes de maig i de novembre.

RESPOSTA A LES MOCIONS APROVADES

La relació de les respostes a les mocions aprovades es presenta amb criteris cronològics. 

RESPOSTES AL PLE DE MAIG DE 2016

1. Suport a l'AMPA Escola Mar Nova sobre direcció del centre
Exp. A116-2015-2580
Moció presentada pels grups municipals d’ERC-JXP, ICV-EUIA-E i CP-PA
Aprovada a la sessió del ple municipal 2015/10, de 22 de juliol
Departament gestor: Ensenyament
Moció resolta.

2. Model de la gestió del litoral
Exp. A116-2015-3101
Moció presentada pel grup municipal de CP-PA
Aprovada a la sessió del ple municipal 2015/12, de 16 de setembre
Departament gestor: Medi Ambient
Moció resolta parcialment. Tema aturat políticament al Consell Comarcal del Maresme. La 
Comissió formada per diferents grups polítics i la plataforma no s’ha tornat a reunir des 
del 24 de maig de 2016. Esperen la constitució del nou govern espanyol per tornar a 
reprendre el tema.
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3. Integrar el nostre municipi a la xarxa de ciutats refugi
Exp. A116-2015-3124
Moció presentada pels grups municipals d’ICV-EUIA-E i CP-PA
Aprovació a la sessió del ple municipal 2015/12, de 16 de setembre
Departament gestor: Cooperació internacional
Moció resolta

4. Suport al 'compromís de les escales' i contra la precarietat laboral en les 
contractacions públiques

Exp. A116-2015-3564
Moció presentada pel grup municipal d’ICV-EUIA-E 
Aprovada a la sessió del ple municipal 2015/13, de 21 d’octubre de 2015
Departament gestor: Contractacions
Moció resolta

5. Represàlies judicials derivades del 9N
Exp. A116-2015-3562
Moció presentada pel grup municipal de CP-PA
Aprovada a la sessió del ple municipal 2015/13, de 21 d’octubre de 2015
Departament gestor: Alcaldia
Moció resolta

6. Suport al president Mas, l'exvicepresidenta Ortega i la consellera Rigau amb 
motiu de la seva imputació per l'organització del 9N

Exp. A116-2015-3596
Moció presentada pel grup municipal de CiU 
Aprovada a la sessió del ple municipal 2015/13, de 21 d’octubre de 2015
Departament gestor: Alcaldia
Moció resolta

7. Creació espai destinat a horts urbans a Premià de Mar
Exp. A116-2015-3512
Moció presentada pel grup municipal d’ERC-JxP
Aprovada a la sessió del ple municipal 2015/13, de 21 d’octubre
Departament gestor: Serveis Socials
Moció resolta parcialment: pendent de trobar un espai adient dins el terme municipal de 
Premià de Mar per al desenvolupament d’horts urbans.

8. Creació taula de debat dels serveis socials
Exp. A116-2015-3513
Moció presentada pel grup municipal d’ERC-JxP
Aprovada a la sessió del ple municipal 2015/13, de 21 d’octubre
Departament gestor: Serveis Socials
Moció resolta

9. Evitar els talls de subministraments a les llars de Premià de Mar sense el 
coneixement i autorització previs del Servei d'Atenció a les Persones

Exp. A116-2015-3490
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Moció presentada pel grup municipal de C’s
Aprovada a la sessió del ple municipal 2015/13, de 21 d’octubre
Departament gestor: Serveis Socials
Resposta al ple de maig de 2016
Moció resolta. 

10.Control de les mocions aprovades al Ple de l'Ajuntament de Premià de Mar
Exp. A116-2015-3874
Moció presentada pel grup municipal de C’s 
Aprovada a la sessió del ple municipal 2015/14, de 18 de novembre
Departament gestor: Alcaldia
Moció resolta parcialment, atès que cal donar-ne resposta al ple municipal cada sis 
mesos.

11.Ajut d'emergència als camps de refugiats sahrauís per la catàstrofe 
humanitària que viuen després de les pluges torrencials d'aquest mes 
d'octubre

Exp. A116-2015-3914
Moció presentada pels grups municipals d’ICV-EUiA-E i CP-PA
Aprovada a la sessió del ple municipal 2015/14, de 18 de novembre
Departament gestor: Cooperació internacional
Moció resolta

12.Suport a la resolució 1-XI del Parlament de Catalunya
Exp. A116-2015-3918
Moció presentada pels grups municipals de CiU, ERC-JxP i CP-PA
Aprovada a la sessió del ple municipal 2015/14, de 18 de novembre
Departament gestor: Secretaria General
Moció resolta

13.Creació del coordinador d'esdeveniments culturals de Premià de Mar
Exp. A116-2015-3905
Moció presentada pel grup municipal d’ERC-JxP
Aprovada a la sessió del ple municipal 2015/14, de 18 de novembre
Departament gestor: Cultura
Moció resolta 

14.Garantir un pacte institucional per l'eradicació de les violències masclistes
Exp. A116-2015-3917
Moció presentada pel grup municipal d’ICV-EUiA-E
Aprovada a la sessió del ple municipal 2015/14, de 18 de novembre
Departament gestor: Igualtat
Moció resolta

15.Creació d'una taula de treball sobre gènere
Exp. A116-2015-4304
Moció presentada pel grup municipal de CP-PA
Aprovació a la sessió del ple municipal 2015/16, de 16 de desembre
Departament gestor: Igualtat
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Moció resolta

16.Modificació del ROM i millora de la participació ciutadana als Plens 
municipals

Exp. A116-2015-4300
Moció presentada pel grup municipal d’ICV-EUiA-E 
Aprovada a la sessió del ple municipal 2015/16, de 16 de desembre
Departament gestor: Alcaldia
Moció no resolta: La Junta de Portaveus continua treballant en el reglament.

17.Disminució de ràtio dels alumnes de P3
Exp. A116-20156-4301
Moció presentada pels grups municipals d’ICV-EUiA-E i CP-PA
Aprovada a la sessió del ple municipal 2015/16, de 16 de desembre
Departament gestor: Ensenyament
Moció resolta

18.L'establiment d'un protocol educatiu contra la transfòbia i l'assetjament 
escolar per identitat de gènere

Exp. A116-2016-115
Moció presentada per tots els grups municipals
Aprovada a la sessió del ple municipal 2016/1, de 20 de gener
Departament gestor: Ensenyament
Moció resolta

19.Creació d'un Parc de Nadal i una programació cultural i festival de qualitat 
durant les festes de Nadal

Exp. A116-2016-151
Moció presentada pel grup municipal de CP-PA 
Aprovada a la sessió del ple municipal 2016/1, de 20 de gener de 2016
Departament gestor: Joventut
Moció resolta parcialment: s’ha previst consignació econòmica al pressupost 2017, 
pendent d’aprovació.

20.Recuperar el nom del mestre i pedagog Cristòfol Ferrer a la nostra vila
Exp. A116-2016-146
Moció presentada pel grup municipal de CP-PA 
Aprovada a la sessió del ple municipal 2016/1, de 20 de gener
Departament gestor: Alcaldia
Moció no resolta: aquesta resolució s'incorporarà a l'ordre del dia de la propera sessió de 
la Comissió del Nomenclàtor que es convoqui.

21.Implementació d'espais cardioprotegits equipats amb desfibril·ladors 
externs automàtics DEA per tal d'instal·lar aquests aparells en edificis 
municipals

Exp. A116-2016-149
Moció presentada pel grup municipal d’ERC-JxP
Aprovació a la sessió del ple municipal 2016/1, de 20 de gener
Departament gestor: Salut Pública
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Moció resolta parcialment: compliment progressiu, associat als ajuts anuals de la 
Diputació de Barcelona. Vinculada al PAM 225. Instal·lació de desfibril·ladors en tots els 
equipaments municipals.

22.Creació d'una comissió redactora per a l'elaboració dels pressupostos 
municipals i per iniciar prova pilot de participació

Exp. A116-2016-503
Moció presentada pel grup municipal de CP-PA
Aprovada a la sessió del ple municipal 2016/2, de 17 de febrer
Departament gestor: Participació
Moció resolta parcialment, a l’espera d’aprovació pressupost municipal 2017.

23.Suport a les mobilitzacions i accions contra el pla hidrològic de la conca de 
l'Ebre

Exp. A116-2016-444
Moció presentada pels grups municipals d’ERC-JXP, ICV-EUiA-E, CP-PA, PSC-CP i CiU
Aprovada a la sessió del ple municipal 2016/2, de 17 de febrer
Departament gestor: Alcaldia
Moció resolta

24.Suport a la formació en la implementació dels protocols establerts en la Llei 
24-2015 de mesures urgents per afrontar l'emergència en l'àmbit 
d'habitatge

Exp. A116-2016-503
Moció presentada pel grup municipal de CP-PA
Aprovada a la sessió del ple municipal 2016/2, de 17 de febrer
Departament gestor: Habitatge
Moció resolta

25.Dia internacional de les dones: un treball digne i un salari just per justícia de 
gènere

Exp. A116-2016-868
Moció presentada pel grup municipal d’ICV-EUiA-E
Aprovada a la sessió del ple municipal 2016/3, de 16 de març
Departament gestor: Igualtat
Moció resolta parcialment: pendent d’aprovació del pressupost municipal 2017 i de 
traslladar el tema a la Taula de Gènere que se celebrarà el proper 14 de novembre.

26.Declaració política sobre el servei de rodalies de Catalunya i Premià de Mar
Exp. A116-2016-843
Moció presentada pel grup municipal d’ERC-JxP 
Aprovació a la sessió del ple municipal 2016/3, de 16 de març
Departament gestor: Alcaldia
Moció resolta

27.Expressar la voluntat d'abolir la monarquia borbònica i per declarar Felip VI 
persona non grata a Premià de Mar

Exp. A116-2016-895
Moció presentada pel grup municipal de CP-PA 
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Aprovada a la sessió del ple municipal 2016/3, de 16 de març
Departament gestor: Alcaldia
Moció resolta

28.Dret de vot dels catalans i catalanes amb NIE
Exp. 116-2016-898
Moció presentada pel grup municipal de CP-PA 
Aprovada a la sessió del ple municipal 2016/3, de 16 de març
Departament gestor: Alcaldia
Moció resolta

RESPOSTES AL PLE DE NOVEMBRE DE 2016

29.En defensa de les diputacions, cabildos i consells insulars i en contra de la 
seva desaparició

Exp. A116-2016-848
Moció presentada pels grups municipals de PPC, CiU, ERC-JXP i PSC-CP
Aprovada a la sessió del ple municipal 2016/4, de 20 d’abril
Departament gestor: Secretaria General
Moció resolta

30.Denuncia contra l’acord entre la Unió Europea i l’Estat de Turquia
Exp. A116-2016-1281
Moció presentada pel grup municipal d’ICV-EUiA-E
Aprovada a la sessió del ple municipal 2016/4, de 20 d’abril
Acords:

 Demanem al Congrés que exigeixi al Govern en funcions que bloquegi l'acord 
entre la Unió Europea i Turquia que permetrà tornar a territori turc als refugiats 
que han arribat a Grècia i que tota negociació en el Consell Europeu ha d'estar 
subjecta al respecte dels drets humans i el Dret Internacional.

 Reclamar que es garanteixin vies d'accés a la protecció internacional legals i 
segures en països d'origen i trànsit i que el govern espanyol assumeixi la seva 
responsabilitat acceptant íntegrament les quotes de persones reubicades i 
reassentades que li corresponen.

 Denunciar l’expulsió de les ONG que estan treballant en el salvament, l’acollida i 
l’acompanyament de les persones refugiades que estan en ruta a Grècia.

 Assegurar el desplegament del Pla de Protecció Internacional a Catalunya, aprovat 
pel Consell de Govern de la Generalitat de Catalunya el passat 28 de gener de 
2014, dotant-lo del pressupost adequat i suficient per a poder implementar les 
mesures concretes que en recull, que garanteixin una acollida estable i de 
qualitat.

 Manifestem el nostre compromís d’oferir els municipis com a territori d’acollida i 
protecció. Adaptant els plans d’acollida municipal a les necessitats especials de les 
persones sol·licitants d’asil per garantir la seva vida en família i la seva integració.

 Donarem suport i col·laborarem amb les entitats catalanes i xarxes d’entitats que 
treballin en l'acollida i el servei a les persones sol·licitants d’asil.

 Definirem els serveis i infraestructures que poden oferir els nostres municipis per 
acollir les persones sol·licitants d’asil.
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 Treballarem en la sensibilització i el compromís de la població del municipi per 
garantir la integració de les persones refugiades, creant els vincles i la interacció 
necessària per prevenir el racisme i/o la discriminació, i promoure la cohesió 
social.

 Endegarem i garantirem polítiques municipals de cooperació al desenvolupament 
amb vocació transformadora.

 Finalment farem arribar aquest acord al Fons Català de Cooperació al 
Desenvolupament, a la Federació de Municipis de Catalunya, a l’Associació 
Catalana de Municipis, a la Generalitat de Catalunya, al Govern de l’Estat espanyol 
i a la Unió Europea.

Departament gestor: Cooperació Internacional
Què s’ha fet:

 Es va enviar a Generalitat de Catalunya tot el llistat de recursos i infraestructures 
de què disposa el municipi per al fi proposat. 

 Xerrada (09.06.16) sobre situació dels refugiats a càrrec del coordinador del 
Comitè per a l’Acollida de Refugiats a Catalunya.

 Al web municipal hi ha una fitxa perquè les persones interessades en participar en 
el programa puguin omplir-la. 

Moció resolta

31.Suport al manifest de l’Associació Catalana d’Escoles de Música i de reclam 
del retorn del finançament de la Generalitat de Catalunya

Exp. A116-2016-1286
Moció presentada pel grup municipal de CP-PA 
Aprovada a la sessió del ple municipal 2016/4, de 20 d’abril
Departament gestor: Secretaria General
Moció resolta

32.Sobirania fiscal de Catalunya
Exp. A116-2016-1595
Moció presentada pel grup municipal d’ERC-JXP
Aprovada a la sessió del ple municipal 2016/5, de 18 de maig
Departament gestor: Intervenció
Moció resolta

33.Establiment d’una línia d’ajuts dels comerços afectats per les obres 
públiques

Exp. A116-2016-1596
Moció presentada pel grup municipal d’ERC-JXP
Aprovada a la sessió del ple municipal 2016/5, de 18 de maig
Acords:

PRIMER.- Instar a l’Ajuntament de Premià de Mar a implementar mesures 
econòmiques per pal·liar als comerços afectats per les obres públiques del carrer 
realitzant les modificacions pertinents en els concursos d’adjudicació de les obres 
per sancionar les obres que pateixen retards injustificats en el seu termini 
d’execució, que repercutirien en els comerços de proximitat afectats.
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SEGON.- Una vegada establerta la línia d’ajuts, informar als comerciants afectats 
de les ajudes existents i crear els mecanismes amb la fi que els comerços ubicats 
en les zones d’afecció puguin sol·licitar aquestes subvencions.
TERCER.- Elaboració d’un protocol d’actuació per a futures situacions semblants, 
amb la fi d’incloure mesures de coordinació, informació i senyalització per reduir 
les molèsties a les persones afectades, veïns, comerciants i vianants.
QUART.- Donar compte d’aquesta moció i dels seus acords a l’agrupació Comerços 
Associats de Premià de Mar i als comerços de la població en general.
CINQUÈ.- Publicar en la web municipal de Premià de Mar una nota de premsa en 
la que es comunica el contingut de la present moció i dels seus acords.

Departament gestor: Promoció Econòmica, Obres Públiques, Intervenció i Premsa
Resposta:
 Territori i Sostenibilitat ha executat el punt PRIMER
 Promoció Econòmica ha executat el punt QUART, i està valorant el SEGON i el 

TERCER.
 Punt CINQUÈ: http://www.premiademar.cat/document.php?id=12285 (25.11.16)
Moció resolta parcialment

34.Instar el govern de la Generalitat a incrementar el finançament de l’Escola 
Bressol

Exp. A116-2016-1654
Moció presentada pel grup municipal de CP-PA 
Aprovada a la sessió del ple municipal 2016/5, de 18 de maig
Departament gestor: Ensenyament
Moció resolta

35.Suport a la continuïtat de l’escola Mar Nova de Premià de Mar en nom de les 
famílies i el centre

Exp. A116-2016-1701
Moció presentada per tots els grups municipals
Aprovada a la sessió del ple municipal 2016/5, de 18 de maig
Departament gestor: Ensenyament
Moció resolta

36.Reaprofitament dels aliments excedents dels menjadors escolars de Premià 
de Mar

Exp. A116-2016-1858
Moció presentada pel grup municipal d’ERC-JxP 
Aprovada a la sessió del ple municipal 2016/7, de 15 de juny
Departament gestor: àrea d’Atenció Social i a les Persones
Moció no viable. Diuen les escoles de Premià de Mar que als seus menjadors quasi no hi 
ha excedents. Tanmateix, consultada la Generalitat, ens va dir que no tots els aliments 
són reaprofitables i que el cost del reaprofitament d’aquests excedents tan ínfims no surt 
a compte. El 2017 es faran sessions de sensibilització a les escoles per aprendre a no 
malbaratar els aliments.
 
37.Creació d’una comissió de caràcter específic sobre el servei municipal 

d’aigües
Exp. A116-2016-1899
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Moció presentada pel grup municipal de C’s 
Aprovada a la sessió del ple municipal 2016/7, de 15 de juny
Departament gestor: àrea de Territori i Sostenibilitat
Moció pendent. Comissió programada pel proper 21 de novembre.

38.Denúncia de les pràctiques antidemocràtiques i fraudulentes del Govern 
Espanyol

Exp. A116-2016-2327
Moció presentada pel grup municipal de CiU
Aprovada a la sessió del ple municipal 2016/9, de 20 de juliol
Departament gestor: Alcaldia
Moció resolta

39.Recolzament a la proposició de la llei de reparació jurídica de les víctimes del 
franquisme

Exp. A116-2016-2361
Moció presentada pel grup municipal d’ERC-JxP
Aprovada a la sessió del ple municipal 2016/9, de 20 de juliol
Departament gestor: Secretaria General
Moció resolta

40.Regulació de la ubicació i les condicions d’exercici dels clubs socials de 
cànnabis a Premià de Mar

Exp. A116-2016-2363
Moció presentada pel grup municipal d’ERC-JxP
Aprovada a la sessió del ple municipal 2016/9, de 20 de juliol
Departament gestor: Salut Pública
Moció pendent: s’està treballant en la redacció d’una ordenança específica.

41.Retirada dels símbols franquistes a edificis no públics del municipi
Exp. A116-2016-2364
Moció presentada pel grup municipal d’ICV-EUiA-E
Aprovada a la sessió del ple municipal 2016/9, de 20 de juliol
Departament gestor: Secretaria General
Moció pendent de resolució d’un recurs de reposició que es dirimirà en el ple d’aquest 
mes de novembre.

42.Sobre les fonts a les places i els carrers
Exp. A116-2016-2912
Moció presentada pel grup municipal d’ICV-EUiA-E
Aprovada a la sessió del ple municipal 2016/10, de 28 de setembre
Acords:

Primer.- Que es posin en funcionament les fonts públiques que actualment no 
abasteixen d’aigua.
Segon.- Que es programi la instal·lació de fonts d’aigua potable en les places 
públiques que no en disposen.
Tercer.- Que s’elabori un mapa de les fonts que manquen als diferents barris per tal 
que en tots ells s’hi garanteixi un correcte accés a aquest servei.
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Quart.- Que s’ampliï el número de fonts al municipi anualment fins completar el mapa 
acordat.
Cinquè.- En cas que es trobin deficiències a les fonts es pugui revertir el problema 
ràpidament i que no suposi un tall de subministrament que es perllongui en el temps.

Departament gestor: àrea de Territori i Sostenibilitat
Moció parcialment pendent

43.Creació d’una Oficina Municipal del Voluntariat
Exp. A116-2016-2951
Moció presentada pel grup municipal de C’s
Aprovada a la sessió del ple municipal 2016/10, de 28 de setembre
Acords:

1. La creació d’una Oficina del Voluntariat, a Premià de Mar, que impulsi el creixement 
de la participació ciutadana, fomentant-la i dotant-la de les eines, formació i 
coordinació necessàries
2. Crear una Borsa de voluntariat
3. Crear un portal del voluntariat que serveixi de punt de trobada
4. Fer difusió als mitjans de l’existencia de l’Oficina Municipal del Voluntariat
5. Realitzar una campanya de sensibilització

Departament gestor: àrea d’Atenció Social i a les Persones
Moció pendent, ajornada a 2017 d’acord amb la informació facilitada pel govern al Ple de 
setembre, relativa a la diagnosi, encara en tràmit, encarregada a uns experts.

44.Millorar el servei de Rodalies de Renfe a Catalunya
Exp. A116-2016-2942
Moció presentada pel grup municipal de CiU
Aprovada a la sessió del ple municipal 2016/10, de 28 de setembre
Departament gestor: àrea de Territori i Sostenibilitat
Moció resolta.

45.Suport als 25 anys de la Marató de TV3
Exp. A116-2016-2961
Moció presentada pel grup municipal de CiU
Aprovada a la sessió del ple municipal 2016/10, de 28 de setembre
Acords:

PRIMER.- Manifestar el compromís de continuar oferint suport de l’Ajuntament 
Premià de Mar en l’organització i cessió d’espais per als actes de “La Marató de 
TV3”.
SEGON.- Participar en el projecte “Regalar Cultura”, que pretén agrair la 
participació als ciutadans voluntaris i a les entitats que participen en l’organització 
dels diferents actes de “La Marató de TV3”, a través d’invitacions en actes 
culturals organitzats pel propi ajuntament.
TERCER.- Promoure sessions al municipi i col·laborar econòmicament realitzant 
donatius pel finançament de campanyes de sensibilització, adreçat als joves del 
país, que es realitzen a través de les conferències que des de l’any 1997 es 
celebren a les escoles de Catalunya, i que actualment ha arribat als 240.000 
alumnes de secundària.
QUART.- Fer arribar aquest acord a TV3, a la Fundació Marató de TV3, a 
l’Associació Catalana de Municipis i a la Federació de Municipis de Catalunya.
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Departaments gestors: Cultura/Ensenyament
Cultura prepara el punt SEGON. Ensenyament està treballant en el punt TERCER
Moció parcialment pendent 

46.Suport als acords de pau de Colòmbia 
Exp. A116-2016-2968
Moció presentada pel grup municipal de CiU
Aprovada a la sessió del ple municipal 2016/10, de 28 de setembre
Departament gestor: Alcaldia
Moció resolta.”

Prèvia deliberació, el Ple de l’Ajuntament RESTA ASSABENTAT del seu contingut. 

En la deliberació prèvia, el tinent d’alcalde i regidor delegat de Serveis Econòmics, Sr. 
Méndez, explica el contingut de l’informe: “El 18 de novembre de 2015 es va aprovar la 
moció sobre el control de les mocions aprovades al Ple de l’Ajuntament en què instava al 
govern municipal a fer un seguiment del grau de compliment dels acords.

L’equip de govern ha de donar compte al Ple semestralment d’aquesta informació i aquí 
s’adjunta tota una sèrie de respostes a l’estat de tota una sèrie de mocions, en concret 
són 46, 46 respostes que tenim des del Ple de maig de 2016 i que han tingut des de fa 
una setmana tots els grups a la seva disposició. Jo no m’estendré en comentar-les una a 
una. En tot cas, si volen fer vostès algun comentari...”

Intervenen els portaveus i regidors dels diferents grups municipals en la forma següent:

Sr. Fernández, portaveu suplent del grup municipal ERC-JxP: “L’únic dubte que tinc, 
que hi ha a la 37, la de creació d’una comissió de caràcter específic sobre el servei 
municipal d’aigües, comenta que hi ha una comissió programada pel proper 21 de 
novembre i el nostre grup no té constància. No sé si és que no ens ha arribat la... O és 
que està malament la data.

Sí, torno a repetir. La 37, la creació d’ una comissió de caràcter específic sobre el servei 
municipal d’aigua, a l’informe comenta que hi ha una comissió programada pel proper 21 
de novembre, dilluns. Nosaltres no tenim constància. No sé si és que no ens hem adonat 
o el que sigui. Era només per preguntar-ho.”

Sr. Subirà: “Perdó però sí, dilluns que ve. Demano disculpes però sí, aquest dilluns, a 
les 16.00 h. Ja demanaré a veure si ha hagut algun error.”

Sr. alcalde: “Jo crec que és una comissió que no hi ha tots els grups. Hi ha un 
representant d’algun grup, crec que hi ha hagut el representant d’Esquerra que sí que 
està convocat i potser és d’aquelles comissions que hi ha un grup de l’oposició i un del 
govern, em sembla, o una cosa així. Ja ho esbrinarem, però sí que està convocada Ah! 
Estan convocats tots els grups? O no han vist bé el correu o no l’han enviat bé...

Sr. Subirà: “Ja ho esbrinarem.”
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Sr. alcalde. “A la Sra. Martín han convocat. Pot ser, que a vegades passa, que de tants 
correus que rebem a vegades ens fem un embolic tots plegats. Solucionar, que és el més 
important.”

Sr. Ripollès portaveu del grup municipal ERC-JxP: “Nosaltres sí que tenim alguna 
esmena, algunes coses, sobre tot en el tracte que se li dóna a algunes mocions i és, 
sobre tot, en catalogar-les en “moció resolta”, o “parcialment resolta”, o “no resolta” o, 
com és alguna que m’ha sorprès que és “no viable”.

Per nosaltres dir que per presentar una moció aquí al Ple per nosaltres és una feina molt 
complexa, i sobre tot les que poden generar diferents temes de projecte. Nosaltres 
cataloguem dos tipus de mocions: les mocions que són de municipi, que poden aportar 
coses  i que a totes les mocions que aquí estan presentades i estan presentades en 
aquest plenari, i altres que són més genèriques que són enviar documents a segons 
quins organismes de la Generalitat o d’allà on calgui. 

Per valorar una mica més estretament, en el punt número 7, i només parlo de les que 
són presentades per nosaltres i aprovades per aquest Ple, per exemple és el tema de la 
creació dels espais dels horts urbans en el qual posa una moció resolta parcialment 
pendent de trobar espais adients. Això no és que estigui parcialment, és que no està 
resolta, ni està començada, ni s’ha començat a treballar, sinó que s’estan començant a 
buscar les ubicacions dels espais. Per tant, això de “parcialment resolta” m’agradaria 
saber de què és. 

De la creació de la taula de Serveis Socials “moció resolta”... Home, tampoc. Perquè ja fa 
mesos que no ens estem reunint, des de la marxa de Premià Social en aquestes 
trobades, en les quals ens van comunicar que ells marxaven perquè trobaven que 
aquestes reunions eren inoperants i poc productives, des d’aquell dia ja no s’ha fet res 
més, quan al final de la moció deia que les conclusions d’aquestes taules de Serveis 
Socials passarien directament al Consell Municipal de Serveis Socials, que això tampoc 
s’ha fet. Per tant, no és una moció resolta. 

El tema de la creació, que és el punt 13, del coordinador d’esdeveniments culturals. No 
sabem ni qui és aquest coordinador i pel que tenim entès és que les entitats tenen un 
calendari on van fent les coordinacions de les activitats que es fan, sense que hi hagi una 
mena de control que es faci, i hi ha hagut alguns problemes de coincidències en calendari 
tant al Patronat – Amistat com Amistat – Patronat i els problemes que d’això se’n 
deriven. Per nosaltres, tampoc, és un tema d’una “moció no resolta”. 

El tema dels espais cardioprotegits: “Moció resolta parcialment”. Però és que aquí, a més 
a més que no s’ha instal.lat cap equip més i els cotxes patrulla segueixen sense tenir els 
aparells que es posava a la moció, resulta que supediten aquesta moció a un acord, a 
una subvenció que ve de la Diputació de Barcelona. Això a la moció no ho posava i 
pensem que és un tema prou important estar supeditats a una subvenció externa. Per 
tant, considerem que tampoc, és una “moció no resolta”.

L’establiment de les línies d’ajuts, la 33. Aquí sí que podria estar d’acord, posa “moció 
parcialment resolta”. Jo aquí sí que entenc que és una moció parcialment resolta però és 
que a més a més el que ens preocupa és que en el passat Ple vam fer una pregunta i 
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allà, literalment, ens van dir “al següent Ple, allí li donaré molt més detallat tota la 
informació”. I la informació que rebem és que s’està valorant. Per tant, tampoc veiem 
que hagi resolt el tema. 

Després tenim la 29, que aquí jo crec que és un error. La 29 és una moció que va 
presentar el Partit Popular en defensa de les Diputacions, Cabildos i Consells Insulars, 
posa que la moció està presentada pel Partit Popular, Convergència, Esquerra i PSC. 
Nosaltres no hi érem ni de bon tros. És més, nosaltres, la nostra votació va ser d’una 
abstenció. És un tema que s’ha de modificar aquest document. 

Per últim, el tema del reaprofitament dels aliments, que és la 36. Aquí ens diu que “la 
moció no és viable”. Jo puc estar d’acord o no puc estar d’acord, però gràcies perquè ens 
acabem d’informar per aquest document que aquesta moció és “no viable” perquè ens 
diu: “diuen les escoles de Premià que als seus menjadors quasi no hi ha excedents. 
Tanmateix, consultada la Generalitat, ens va dir que no tots els aliments són 
reaprofitables”, sí d’acord, i que “el cost de reaprofitament d’aquests excedents tan 
ínfims no surt a compte”, bé, una valoració important. Què vinc a dir amb tot això? El 
que vinc a dir amb tot això és que aquest és un projecte de reaprofitament en el qual 
hem transmès tota la informació, ens hem posat en contacte amb els del projecte 
“Recupera” del Vallès Occidental en el qual aquests senyors ens van oferir la possibilitat 
de venir aquí perquè ens expliquessin i tot això i ara resulta que aquest tema que 
pensàvem “bé, ja el tractarem en un moment donat” no és viable. I no és viable perquè 
les escoles ho diuen i la Generalitat també ho diu, no ho hem parlat amb aquests senyors 
i hem passat tota la documentació i tots aquests projectes. I és més, aquest projecte 
s’està treballant amb altres grups municipals d’aquest consistori per desenvolupar-lo, a 
més grans escales, a nivell de restaurants... O sigui, fer un teixit associatiu important. I 
el que no trobo bé és que se’ns digui aquí que no és viable i no s’hagi fet cap mena de 
comunicació ni se’ns hagi dit “parlem-ne” o “fem alguna cosa en conjunt amb aquest 
tema”. “No és viable”, ho deixem aquí i ho aparquem.

Desprès queden altres mocions que entenc que s’estan treballant però que són molt 
recents. Per tant, el que aquí demanem és que es modifiqui aquest document i que 
realment, ja que tenim un document que és important del seguiment de les mocions, 
s’expliqui realment l’estat de les mocions. Si hi ha una moció que no està funcionant o 
que no s’ha desenvolupat i tal, prefereixo que m’ho diguin que no que posin “parcialment 
resolta” o “no s’ha resolt” o d’aquesta manera. Simplement és això, és una mena de 
comentari.”

Sr. Cano, portaveu  del grup municipal C’s: “Nosotros también estamos un poco 
sorprendidos con el resultado o con el informe que nos han dado sobre las mociones. 
Básicamente, la que nos preocupa mucho es el tema de los cortes de suministro en los 
hogares de Premià de Mar ya que aparece, en el informe que nos han dado en este 
Pleno, como resuelta. 

Evidentemente, a no ser que nosotros tengamos la información mal, no ha sido resuelta. 
Lamentablemente ha habido un caso en Reus con una anciana de 81 años que se ha 
encontrado con esta situación.
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Nosotros en el Pleno lo que solicitábamos es que la compañía avisara al Ayuntamiento 
antes de proceder a un corte de luz, de agua o de gas. En la respuesta que se nos dio la 
compañía avisa al ciudadano y la avisa de las posibilidades que tiene para aplazar la 
deuda y para hacer frente al pago, pero en ningún momento indica que se ha conseguido 
que la compañía eléctrica, o la compañía del gas, avise al Ayuntamiento. Porque 
evidentemente el problema que tenemos, y que ha pasado con esta señora mayor, es 
que hay gente que a lo mejor esas comunicaciones no le llegan, no hacen caso, hay un 
familiar que es el que se encarga, el que tiene que leer, y no lo pueden hacer, y yo 
entiendo que eso, en la moción, todavía no está resuelto. 

También se hablaba de que en ningún momento se haga un corte de luz, de agua o de 
gas en los meses de octubre a febrero y yo eso tampoco veo que se haya resuelto. 

Y para nosotros es un tema muy importante porque estamos hablando, evidentemente, 
de la principal preocupación que tienen, tanto ustedes como nosotros, que son los 
vecinos de Premià de Mar. Por lo tanto, aquí sí que entendemos que ese “resuelto” para 
nosotros, a no ser que me informen de otra variable, entendemos que no está resuelto. 

Sobre otra moción también coincidimos con los compañeros en el tema de los 
desfibriladores. Es decir, yo creo que no podemos estar a expensas de una subvención de 
la Diputación cuando hemos constatado que hay un riesgo, que el desfibrilador puede 
salvar una vida y que, por lo menos en el coche policial, que entiendo yo que es el 
primero que atiende o de los primeros que llega al lugar de los hechos, tendría que haber 
un desfibrilador. 

En el proceso participativo se valoró el desfibrilador en 2.800 euros, si no me equivoco. 
Por lo tanto, yo creo que no podemos asumir que pueda haber una desgracia mientras 
que la Diputación aprueba o no aprueba una subvención, y eso es lo suficientemente 
importante como para dar un paso y coger por lo menos ese desfibrilador.

Por último era una pregunta porque en el tema de nuestra moción del voluntariado habla 
de que se ha encargado a unos expertos y nos gustaría saber qué expertos son, si son 
personal del Ayuntamiento, qué tipo de convenio… Esta es la moción número 43.”

Sr. Pañella, regidor del grup municipal CP-PA:  “Nosaltres, una miqueta, en la línia 
d’Esquerra perquè quan hem obert aquest informe hem tingut la sensació que aquí s’ha 
perdut alguna cosa. O bé nosaltres ens hem perdut algun fascicle, o bé s’ha perdut fins i 
tot documentació, o... Potser diré una bestiesa, però és que em surten bestieses, igual 
potser vostès estan perdent fins i tot la decència perquè no entenem ben bé què és 
aquesta documentació, què hi diu, de què ens pot servir... Perdoni? Perdoni, pot cridar a 
l’ordre al regidor que m’està interrompent, al tinent d’alcalde que m’està interrompent la 
meva intervenció?  Deixi que faci l’argumentació. 

La pregunta era què és aquesta documentació, què hi diu, de què ens pot servir a 
nosaltres aquesta documentació. Miri, comparem informes, el de fa uns quants mesos 
amb aquest. Fa uns quants mesos teníem un informe de 28 mocions i 21 pàgines prou 
detallat, sincerament, on ens explicava l’estat amb una mica més de detall d’aquestes 
mocions. Aquest cop ens trobem davant de 46 mocions i 12 pàgines, és a dir, gairebé el 
doble de mocions i gairebé la meitat de pàgines. 
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El punt de la moció que instava a dur a terme aquest punt a l’ordre del dia es deia 
“informe de control sobre les mocions aprovades”. Nosaltres no entrarem a valorar 
l’informe però sí que els demanem, si us plau, que el Ple vinent ens portin un informe 
amb el mateix grau de detall que l’informe anterior perquè, sincerament, des de Crida 
estem preocupades perquè ens sentim, si més no, menystingudes, que l’oposició està 
sent menystinguda, a un grau cada cop més elevat i ens situacions com aquesta queda 
totalment reflectit. Estem detectant que vostès estan posant tota l’artilleria per tal 
d’arraconar i impossibilitar la feina de l’oposició:  Estan proposant limitar el nombre de 
mocions d’entrada al Ple, que és l’única eina democràtica que tenim l’oposició per dur les 
nostres propostes, estan proposant demanar informes econòmics que avalin cada moció, 
estan fiscalitzant les nostres accions cada cop que demanem informació d’aquest 
Ajuntament i, per més inri, quan vostès han de facilitar la feina a l’oposició ens trobem 
davant d’un informe si més no testimonial que a nosaltres, sincerament, no ens serveis 
de res.”

El Sr. alcalde respon a les intervencions efectuades i diu: “Començaré pel final, però 
vaja, no sé, eh?. Hem començat dient que érem uns indecents i ha acabat dient que els 
menystenim. No sé si hi era vostè el dia que... Jo vaig participar en una reunió del ROM, 
normalment hi participa el Sr. Méndez, i jo vaig participar en una reunió i quan vam 
parlar, per exemple, de l’informe econòmic de les mocions bàsicament era a favor de la 
transparència, o sigui, que tots sabéssim el què costava aprovar una moció i el què 
significava. Res més. Però, això vol dir que fiscalitzem? Doncs no. Sí que en tot cas 
informem del cost que té, ú. Dos, aquest informe, com es pot imaginar, no el fem els nou 
regidors de l’equip de govern, el fan uns treballadors de la casa. Per tant, jo també li 
demano cura i respecte amb els treballadors de la casa que són els que fan això i que jo 
crec que avui els ha, d’alguna manera, menystingut. No crec que pugui tenir vostè la 
sensació de tenir-se tan menystingut com els treballadors d’aquesta casa que han 
redactat aquest informe i que l’han escoltat, val?. Per tant, jo li demano doncs això, una 
certa correcció respecte als treballadors de la casa. 

Si l’informe no és correcte i no està prou ben definit, doncs escolti’m, aquesta és una 
moció que vam aprovar i diuen “doncs no ens sentim còmodes, volem que el redacteu 
d’aquesta manera o d’aquesta altra”. Tinguin present també que no sempre tots els 
treballadors d’aquesta casa, perquè la prioritat número ú, com vostès entendran i jo crec 
que és del tot comprensible, és l’atenció als ciutadans i, per tant, que si en un moment 
donat han d’optar entre fer un informe com el què demanen ara vostès, Sr. Pañella, o 
l’atenció als ciutadans en un trimestre que ha estat molt complicat, doncs evidentment 
deixaran de fer aquesta feina per prioritzar l’atenció als ciutadans. 

Dit això, vostès volen que fem un altre informe, doncs els demanarem als responsables 
d’aquest informe que en facin un altre, no hi ha cap problema. No hi ha cap tipus de 
problema. Però jo li torno a demanar això, que tingui una mica de certa cura a l’hora 
de... Que ha de pensar que darrera d’aquests escrits crec que no ho ha de plantejar com 
una batalla política ni partidista sinó amb el respecte de què darrere d’aquests escrits hi 
ha uns treballadors i unes treballadores que d’alguna manera crec que es mereixen tot el 
respecte, si més no, per part nostra.
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Jo li contestaré una moció, crec que ha sigut la última que ha comentat vostè, que era la 
del tall de subministraments. Les altres les anirem contestant, a mida que puguem, els 
regidors.

La del tall de subministrament, vostè ha citat Reus. Si ha citat Reus, vostè ha de saber 
que l’alcalde de Reus ahir va comunicar que denunciaria a la companyia subministradora 
perquè no havia fet un procediment de llei. I si hi ha una llei que prohibeix a les 
companyies subministradores d’energia tallar la llum sense un informe previ dels Serveis 
Socials, que és el que deia la seva moció. El que passa és que segurament, la seva moció 
ara no ho recordo per calendari, però la seva moció deuria d’aprovar-se avui i la llei es 
devia aprovar demà, per entendre’ns. Llavors va haver-hi un rang superior que d’alguna 
manera deixava la seva moció, donant-li la raó però deixant-la sense... Per tant, aquí a 
Premià de Mar i a qualsevol municipi de Catalunya si una companyia de subministrament 
vol tallar la llum (no parlo de l’aigua, eh? l’aigua és a part que és un servei municipal), si 
una companyia de subministrament energètic vol tallar la llum o vol tallar el gas a 
qualsevol ciutadà de Premià i d’arreu de Catalunya ha de demanar un informe a Serveis 
Socials. Serveis Socials farà un informe i dirà “és una família vulnerable, per tant, no li 
pots tallar” o “és una família benestant”. Llavors, amb aquest informe sí que pot procedir 
al tall, que és el que crec que demanaven vostès a la moció i que crec que tots la vam 
votar per unanimitat, si no recordo malament, tots hi estàvem d’acord. Però hi ha un 
rang superior. Per tant, està sobradament resolta perquè hi ha una llei que ens 
protegeix, no és allò que hem de demanar a les companyies que ho facin sinó que hi ha 
una llei que ens protegeix sigui estiu o sigui hivern. 

Per tant, de la mateixa manera que l’alcalde de Reus ha anunciat que l’Ajuntament de 
Reus denunciarà a la companyia en qüestió, que no recordo qui és, doncs nosaltres 
faríem el mateix en el cas de que passés una cosa similar aquí, hi hagués malaurada 
defunció o no. Però no poden tallar la llum o el gas a cap ciutadà, a cap habitatge, sense 
un informe previ dels Serveis Socials. 

El mateix passa amb un desnonament. En un desnonament d’una família, previ, hi ha 
d’haver un informe dels Serveis Socials, que això abans no passava i això es va modificar 
la llei igual com aquí també s’ha modificat la llei. Per tant, diguem-ne, per sort, i amb un 
rang superior, està resolta.”

Responen també els diferents regidors de l’equip de govern els quals manifesten:

Sra. Safont, regidora delegada de Medi Ambient: “Responc a Esquerra i Ciutadans que 
han fet el comentari dels espais cardioprotegits, sobre tot pel que fa als desfibril·ladors.

Dir que nosaltres l’obligació que tenim en els equipaments esportius ja estan coberts, 
estan fets, i aquesta setmana es fa la formació a la Policia Local i la patrulla el tindrà tal 
qual acabi la formació se’ls dóna l’aparell. Per tant, estava parcialment perquè fins que a 
dia d’avui no facin la formació i se’ls entregui... Però ja els hi dic que és aquesta 
setmana. Aquesta és la resposta parcial que es deia i per això no es deia “està fet”.

I la supedició al que era la subvenció de la Diputació era perquè no es contemplava en 
aquell pressupost comptar-hi amb aquests aparells, la moció va venir després del 
pressupost i vam dir que la Diputació de Barcelona estava donant aquests ajuts i vam dir 
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“l’agafarem i el demanarem”. El que passa és que només donaven un aparell, que és el 
que ens van donar, i ja li dic, aquesta setmana és quan es farà la formació. Els hi 
comento a tots dos.

Sr. Subirà tinent d’alcalde i regidor delegat d’Urbanisme, Obres Públiques i Serveis 
Municipals: “En referència als horts urbans, que la regidora Sra. Morales farà mitja 
resposta, només per dir que aquesta concretament, el regidor nomenava que porta molta 
feina fer la moció, però és que desenvolupar-la en porta molta també de feina.

Hem estat mirant diferents terrenys: hem mirat terrenys a ponent, que els propietaris no 
han volgut de moment; hem estat mirant el CRAM, fins i tot, però el subsòl no ens ho 
permet; hem mirat a Can Pou, que hi ha una placeta en mig, perquè a l’institut ens van 
donar la possibilitat que ells ho fessin però encara no ens han dit que sí...  Ens porta 
molta feina desenvolupar una cosa d’aquestes. Fins i tot hem anat al poble veí perquè 
allà al Barri Cotet hi ha unes feixes que toquen a la riera que ja hi ha gent que té algun 
lloc allà que està fent una cosa d’aquestes en plan “privat” o lloguen el terreny, però no, 
tampoc hem trobat espai. És complicat, és complicat i ja et dic, a ponent que és on 
creiem que potser hi havia alguna possibilitat, doncs això.

Amb tot això vam generar dos reunions a Serveis Territorials, a part de les que fan ells, 
de com s’esquematitzava això, si sortia un terreny. I vam arribar a la conclusió de què 
primer hauríem de tenir el terreny per veure el número que en sortien perquè, com ho 
dones, a concessió? Si tu poses un equipament, o fins l’altre equipament, o tanques 
d’una manera, o parcel·les d’una altra... Estan en ello, però no és fàcil, és complicat i 
més en el nostre municipi que l’espai encara és més complicat.”

Sra. Morales, tinent d’alcalde i regidora delegada de Serveis Socials: “Si no recordo 
malament la vostra moció parlava també de que la poguessin fer servir la gent gran del 
nostre poble i que tingués el seu hortet. 

Nosaltres el que són els horts socials vam començar amb 1.000 metres l’any passat. Si 
no passa res aquest any que ve passarem a tenir 4.500 metres. Hem obert aquests horts 
no només a famílies que tenen problemes a nivell econòmic o a nivell de... sinó que 
també s’ha obert a la població gran. Per tant, en aquest moment no tenim terrenys per 
desenvolupar la vostra moció, però que sapigueu que hem obert i hem donat a conèixer 
a la població de gent gran que si volen formar part d’aquests horts socials poden venir a 
treballar la terra i formar part mentre puguem resoldre aquest tema d’espai.

Això s’ha comunicat a totes les entitats de gent gran i que sapigueu que està obert a 
qualsevol persona gran que vulgui participar. Sí que no tindrà el seu propi hortet, però sí 
que del que ell planti podrà emportar-se una quantitat a casa i l’altre anirà destinada, 
com fem fins ara, al Centre de Distribució d’Aliments.

I, ja que estic, et contesto a la del Voluntariat. És una cosa que tu i jo ja vam parlar 
personalment però jo te la torno a contestar. Són dos persones que estan acostumades a 
fer plans de voluntariat, un es diu Toni i l’altre es dir Francisco, no diré els seus cognoms 
si no tinc el permís d’ells. Però a més a més jo vaig parlar amb tu personalment i et vaig 
dir que estem rebent assessorament de la Diputació i de la Generalitat i que aquest pla 
de voluntariat a més a més forma part del contracte-programa i demanarem les fitxes, 
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sigui a nivell de personal o de dotació econòmica, per poder desenvolupar-lo. O sigui, 
que jo crec que això ho vam parlar personalment i que aquesta pregunta, a nivell 
personal, crec que no feia falta perquè ja te la tenia més que contestada.” 

Sr. Maristany, regidor delegat de Cultura: “Amb el tema del coordinador 
d’esdeveniments que sí que s’ha creat aquesta figura però és cert que hi ha hagut un 
parell de malentesos en aquests últims mesos o en algun moment entre el teatre 
l’Amistat i el Patronat s’han trepitjat, però que intentem millorar cada dia i que la relació 
sigui bastant fluïda perquè això no torni a passar.”

Sra. Calleja, regidora delegada d’Ensenyament: “En referència al reaprofitament dels 
aliments, si no recordo malament, a la moció es va afegir un punt on es deia que 
començaríem a fer l’estudi el primer trimestre de 2017. Nosaltres ens vam posar a 
treballar en aquest trimestre de setembre-octubre i ens vam reunir amb Salut Pública i 
amb la Diputació, que venia també per parlar de Salut Pública. Els hi vam proposar 
aquesta moció i ens van dir que demanaven unes condicions idònies dels aliments, 
congelació, un tipus de tupper per conservar... I van tenir tota aquesta informació i 
tenim l’informe per traspassar a les escoles. Aquesta moció la estem treballant.

Sí que és veritat que hi ha una escola a la que se li va proposar i va dir que tampoc no hi 
havia tanta quantitat d’excedents.

Jo et dic que el punt de la moció era començar a treballar-lo en el primer trimestre del 
2017. Nosaltres ens hem avançat per tenir ja mitja feina feta. Només hem parlat amb 
una escola, no dic que sigui la única amb la que parlarem. La qüestió és que aquesta 
escola va dir això, que no hi havia suficient excedent per fer un menú diari per una 
família. Llavors, guardar un dia el primer plat, al cap de tres o quatre dies el segon plat i 
després les postres, doncs era una mica complicat. 

A veure, no està desestimada. Jo continuaré treballant, tal com em vaig comprometre, 
amb aquesta moció, i portarem l’estudi el primer trimestre.” 

El Sr. alcalde autoritza un segon torn de dúplica en el que intervenen novament  els 
portaveus i regidors dels diferents grups municipals en la forma següent:

Sr. Molins, portaveu del grup municipal ERC-JxP: “Varies coses, començaré una mica 
per ordre.

La número 7, que és la dels horts urbans, és que la regidora parlava d’horts socials i 
estem parlant de dues coses diferents. Sabem que els horts socials estan funcionant, 
però nosaltres el que parlàvem era buscar uns espais perquè la gent de la població, no 
perquè vingui controlat de Serveis Socials, pugui fer la seva activitat allà. 

El tema de buscar ubicacions, si us podem ajudar, un dia podem quedar i parlar amb 
Serveis Tècnics i veure si entre tots podem esbrinar alguna cosa d’aquest tipus.

M’agrada perquè la regidora ens ha estat explicant tot això dels avis, que poden 
participar-hi, però és clar, és que tot això aquí a l’informe no hi és. Una mica ho lligo 
amb el que ha dit el company Sr. Pañella de que aquest informe deixa molt que desitjar 
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perquè es limita només a frases curtes i, vull dir, ens agradaria que tot això que ens ha 
explicat la regidora de pròpia veu constés en aquest informe. 

Pel que fa a la número 13, la creació del coordinador d’esdeveniments culturals, el 
regidor diu que ja la tenim a aquesta persona... Doncs digui’ns qui és, al menys digui’ns 
qui és aquesta persona perquè fins ara el què tenim constància és que funciona tot a 
través d’un calendari que la gent va apuntant les seves activitats i funciona d’una manera 
com informàtica. Si hi ha una persona física en concret, que ens digui qui és. 

Per això posa la moció com a resolta i no està resolta perquè ens han de dir qui és 
aquest coordinador.

Amb la 21, que és la dels espais cardioprotegits, només un apunt a la regidora: aquesta 
setmana precisament he sentit a les notícies, a TV3 en concret, que el Departament de 
Salut vist la resposta que va haver-hi al pla pilot que va fer la Diputació a Girona, que es 
van implantar, em sembla, de l’ordre de 700 a la majoria de pobles de Girona, està 
preparant un pla pilot per ampliar la cobertura d’això. Per tant, és una informació que 
potser parlant amb el Departament de Salut poden arribar a algun tipus d’acord i algun 
tipus d’ajut... No sé, ho he sentit aquesta setmana i no en tinc més detalls.

Sobre el tema del reaprofitament del menjar jo el que li demanaria és que sembla ser 
que han començat a fer alguna cosa, que han començat a treballar, però nosaltres amb 
aquesta moció ens vam oferir a portar gent que ho està fent a altres poblacions, em 
sembla que del Vallès, i crec que seria una bona manera d’anar treballant, i és que 
aquestes persones que ja tenen experiència primer ens vingués, ens expliqués i  llavors 
podríem contrastar opinions dels tècnics de la casa amb la gent que ja ho està fent i 
podríem veure si realment és viable o no és viable. Per tant, vostè ha dit, la moció no 
està desestimada però ens contesten que la moció no és viable, llavors no lliga una cosa 
amb l’altra. Si no està desestimada, és viable o no és viable? La pregunta és aquesta.”

Sr. Cano, portaveu  del grup municipal C’s: “Llamo la atención por el tema del corte de 
suministros y ponía el ejemplo de Reus porque, evidentemente, no es lo mismo que 
nosotros denunciemos a la compañía del gas o a la eléctrica o que una persona fallezca. 
Yo no sé en estos momentos cuántos comunicados de las compañías hemos tenido antes 
del corte de la luz, pero sí que les puedo decir que hoy mismo alguien me comunicaba un 
corte de la luz en Mataró y ese corte de la luz no había sido anunciado al Ayuntamiento. 
Por tanto, entiendo… lo digo porque después es lamentarnos de lo que pueda suceder en 
ese caso.

No sé si tenemos un seguimiento de cuántos avisos ha habido, si realmente sabemos que 
cualquier corte ha sido avisado de antemano, sobre todo eso, porqué al final lo que hay 
en juego es una vida, por eso yo hacía hincapié a esta moción. 

El tema del desfibrilador ja me la ha contestado la Sra. Safont.

Y sobre el tema del voluntariado, yo hago la pregunta porqué todavía no me la ha 
contestado, Sra. regidora. Yo le pregunto que si ese programa de voluntariado se ha 
encargado a personal de la casa, se ha encargado a voluntarios, hay algún convenio con 
alguien, hay una calendarización, hay un compromiso, hay firmado algo… eso es lo que 
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yo quiero saber, qué evolución tiene esa moción tiene esa moción del voluntariado, 
porque yo creo que esa respuesta usted no me la ha dado.”

Sr. Pañella, regidor del grup municipal CP-PA:  “En primer lloc no posi en boca meva 
coses que jo no he dit. Per què jo no puc dir que jo em sento menystingut per l’equip de 
govern i vostè pot parlar en boca dels tècnics i dir que ells se senten menystinguts pel 
que jo he dit. O sigui, jo no puc dir com em sento jo, però vostè... Vull dir, està posant 
en boca meva i jo no he dit res dels tècnics. Tot el que es porta a Ple està redactats per 
tècnics o tècniques i té el vostre aval, o no? Potser el que hauria de passar és que aquest 
informe l’haurien de fer vostès. Jo entenc que vostès ja han de tenir un registre del 
seguiment de les mocions, no? O, com ho fan? Com fan aquest seguiment?

I, una pregunta, per quins motius hi ha un canvi tan substancial d’un informe a l’altre? És 
simplement això. Si vostè ho vol utilitzar per tirar tota la cavalleria per damunt a la Crida 
o a en Pau Pañella, doncs endavant.” 

El Sr. alcalde respon a les intervencions efectuades i diu: “Ara amb carinyo, eh? amb 
molt carinyo i molt amigable, de veritat, no s’enfadi. Jo acabo de veure una escena de 
Hans Christian Andersen ara mateix, no? Vull dir, de veritat que desprès de fer la 
intervenció primera, dir-nos indecents, ara fa aquesta... Que diu que nosaltres li tirem la 
cavalleria per sobre? Jo només he intentat explicar que aquesta feina... I no em poso en 
boca dels treballadors ni molt menys, només dic que això ho redacten treballadors, igual 
com tot en aquesta casa, a no ser que hi hagi alguna cosa que haguem d’escriure 
nosaltres, però la gran majoria d’informes ho redacten els professionals de la casa i els 
llegim i els utilitzem tots, igual com l’assessorament jurídic el demanem als juristes i 
l’assessorament arquitectònic el demanem als arquitectes, i l’assessorament policial el 
demanem als policies. Doncs jo li faig palès que quan diu que això i ve a donar a 
entendre de què això i res és el mateix, doncs escolti’m, això ho estan escrivint 
treballadors, tingui’ls presents perquè no redactem nosaltres, res més. 

Per què un canvi? Li torno a explicar. Aquest trimestre ha estat complicat per aquesta 
casa. Ha estat complicat i no hem pogut estar per tot, bàsicament perquè tots hi hem 
posat moltes hores, moltíssimes hores, i especialment els treballadors d’aquesta casa. 
Per tant, és molt normal que s’hagi tensionat molt la nostra casa i hagi dedicat molts 
esforços a una sèrie de coses i a aquestes potser no s’hi ha dedicat tant. 

Però jo he començat dient que si no els agradava, doncs ho modificarem i ho escriurem 
d’una altra manera, no hi ha cap tipus de problema. I això vol dir que en un moment 
donat, quan es torni... Déu no ho vulgui, però quan tornem a tenir un procés complicat, 
doncs potser enlloc d’informar cada tres mesos ho haurem de fer al quart o al cinquè 
però llavors estarà millor redactat a les seves necessitats. Ja està, buscarem solucions i 
no hi ha cap tipus de problema. 

Respecte a quants avisos hem tingut, ho miraré i li diré. Però jo li demanaré una cosa, o 
sigui, la intervenció que ha fet ha sigut, crec, m’ha donat a entendre que era allò de què 
“lamentaremos una muerte porque no habéis hecho...” No, no. O sigui, no. Les 
companyies tenen una obligació de fer una sèrie de coses, si no les fan anirem a per ells, 
igual com tots tenim l’obligació de respectar la vida dels altres i a vegades hi ha 
assassinats i no és culpa de ningú més que de l’assassí. Doncs aquí ens passa el mateix. 
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Jo li puc dir que els usuaris de Serveis Socials en condicions vulnerables tenen 
l’assessorament dels treballadors de l’Ajuntament i de la regidoria de l’Ajuntament 
d’aquestes condicions que tenen les companyies.

Inclús aquest Ajuntament ha pagat factures de subministrament. N’ha pagat i paguem. 
Per tant, en el cas de què a algú li tallin la llum o a algú li tallin el gas, si la companyia 
falla i l’usuari ens ho trasllada, nosaltres, evidentment, o paguem la factura o 
denunciarem a la companyia. Hi ha uns sistemes garantistes. Pot ser que un usuari no 
avisi a ningú i que una companyia no avisi a ningú, llavors és quan tenim una desgràcia. 
Però quan nosaltres els tenim preavisats a tots els usuaris i que saben que en el cas que 
els passés alguna cosa el primer que han de fer és venir-nos a veure, hi pot comptar. Hi 
pot comptar perquè precisament d’això n’hem parlat amb l’Àrea d’Atenció Social. Hi ha 
gent que a vegades coincideix que les famílies més vulnerables no estan al dia de totes  
les lleis, inclús nosaltres mateixos a vegades no estem al cas de totes les lleis. Per tant, 
unes lleis que els poden afectar i que els interessa molt saber potser no n’estan al cas. 
Per tant, nosaltres, la part d’atenció social hi va vinculada a aquesta informació. Ja li 
direm quants avisos n’hem tingut, no pateixi. 

Ah! sí, jo ho he apuntat això, el de Girona. El de Girona que van ser els primers. S’han 
donat compte de què han comès alguns errors. Vull dir, ens han servit d’exemple però 
ells van fer un desfibril.lador i el van posar a la plaça o al pavelló o al no sé què, i ara 
s’han donat compte que faran el canvi que és el que farem nosaltres de posar-lo als 
cotxes de policia perquè és el que arriba primer. Normalment el que arriba primer és la 
policia, per tant, nosaltres anem per bon camí.

Evidentment tenim més d’un patrulla. De moment tenim el del patrulla, sempre n’hi ha 
un que està, perquè sempre n’hi ha un que està amunt i avall, i depèn de quins horaris 
del dia en tens dos o fins i tot tres, comptant al motorista, etc. Per tant, els 
complementarem l’any 2017 aquests. I no perquè ens vinguin de Salut, si no perquè em 
consta que la Diputació de Lleida també vol fer una compra molt gran i ha donat la 
possibilitat de que els altres també ens hi sumem perquè ens surtin més baratets, sobre 
tot la formació que és el més complicat.”  

Responen també els diferents regidors de l’equip de govern que manifesten:

Sra. Morales, tinent d’alcalde i regidora delegada de Serveis Socials: “Dir-li que la seva 
moció estava molt bé. Nosaltres ja hem instat a la companyia a què ens informi. Però és 
que ja, per llei, ho han de fer. Una altra cosa és que la companyia ho faci o no, però aquí 
sí que no podem fer res ni l’Ajuntament ni ningú. Perquè si nosaltres sabem que és una 
família usuària de Serveis Socials, la tenim controlada, però si és una família que no és 
usuària de Serveis Socials i la companyia no ens avisa, no la podem tenir controlada. 
Però això no és culpa de l’Ajuntament ni de la família. M’enteneu què vull dir? Que en 
aquest cas la vostra moció està més que resolta per llei, que és com deia l’alcalde. 

En el cas de la pregunta del voluntariat li diré que són persones que estan treballant 
voluntàriament, són enteses en voluntariat, no cobren res i ho fan voluntàriament.”

Sra. Calleja, regidora delegada d’Ensenyament: “En resposta a si és viable o no, jo 
comento que això és un malentès de tempos, perquè nosaltres ens vam comprometre en 
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el primer trimestre de 2017. El que hem anat fent ara és anar fent petits tasts i petites 
informacions per saber la viabilitat o no. De moment la viabilitat ens han dit que no ho és 
per molts temes de sanitat, higiene i de tot. Per mi, el que he dit abans, jo no ho he 
deixat, no ho he desestimat perquè el meu compromís és a partir del primer trimestre de 
l’any vinent. Per això l’informe o el que sigui es farà al primer trimestre. El que hem fet 
ara és una avançada per tenir informació i saber per on respirar. Comptarem amb tot el 
recolzament que tinguem per part vostra, amb tots els professionals que puguem portar, 
i començarem a treballar-ho. Ara hem fet un petit tast per saber per on podíem tirar o 
no.”

3.2. EXP. A116-2016-2364. ACORD ADOPTAT PEL PLE MUNICIPAL EN SESSIÓ DE 
DATA 20-07-2016. RETIRADA DELS SÍMBOLS FRANQUISTES A EDIFICIS NO 
PÚBLICS DEL MUNICIPI. RESOLUCIÓ RECURS REPOSICIÓ

El Sr. alcalde sotmet a la consideració del Ple municipal el dictamen de la Comissió 
Informativa d’Administració i Organització Interna sobre resolució recurs reposició contra 
acord Ple municipal de data 20-07-2016 de retirada dels símbols franquistes a edificis no 
públics del municipi, del contingut següent:

“Identificació de l'expedient

Exp. A116-2016-2364 Acord adoptat pel Ple de l’Ajuntament en sessió de data 
20.07.2016. Retirada dels símbols franquistes a edificis no públics del municipi. Resolució 
recurs de reposició 

Antecedents

En data 20.07.2016 el Ple de l’Ajuntament va adoptar l’acord la part resolutiva del qual 
és la següent:

“1. Reiterar la condemna del franquisme i el règim dictatorial posterior que durant 
quaranta anys va reprimir tot vestigi de dissidència i lluita per la llibertat, la justícia 
social i els drets de les persones.

2. Retirada de tota simbologia amb referències franquistes o que tinguin a veure amb 
persones relacionades amb dita Dictadura de tots els edificis del seu municipi.

3. Retirada del monument franquista del cementiri.

4. Estudiar la ubicació en aquest o altre lloc d'un record a la memòria democràtica i 
antifeixista del nostre municipi.

5. Comunicar aquest acord al Memorial democràtic de Catalunya i a les entitats 
memorialistes.”

En data 05.08.2016 el Sr. JFPB presenta escrit demanant l’anul·lació de l’acord adoptat, 
incidint en l’apartat 3 del mateix,  en el sentit que la creu existent en el recinte del 
cementiri és un símbol religiós, cristià i catòlic i no es un símbol “franquista”. 
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L’escrit presentat pel Sr. Peña Bueno ha de ser considerat com a “recurs de reposició” 
contra l’acord adoptat pel Ple de l’Ajuntament i amb aquest caràcter s’ha de tractar.

Fonaments jurídics i tècnics

1. Informe emès pel tècnic de patrimoni de l’Ajuntament, en data 14.09.2016, amb el 
contingut següent:

“Antecedents

En l’antiga Plaza de los Caídos –avui Plaça de la Constitució- de Premià de Mar hi 
hagué des d’aproximadament l’any 1939 fins poc més enllà de l’any 1976 un 
monument dedicat als morts premianencs pertanyents o atribuïts al bàndol franquista 
durant la guerra civil (1936-1939).

El monument en qüestió és un pilar en pedra de secció quadrangular flanquejat per 
quatre creus que miren als quatre punts cardinals, tot plegat col·locat damunt d’un 
pedestal, també de secció quadrangular, que imita prototipus clàssics. L’alçada total 
del conjunt és de dos metres aproximadament. 

Durant l’anomenada Transició Democràtica (ca. 1977-1980) aquest monument fou 
traslladat a la plaça de l’Ajuntament, alhora que es re-dedicà a tots els caiguts de la 
guerra (“A TOTS ELS QUE MORIREN EN LA GUERRA CIVIL 1936-1939” es llegeix a 
l’actual placa), no pas als d’un bàndol com fins aleshores. La dedicatòria als caiguts 
del bàndol franquista, que es trobava en dues  plaques existents encara en dues de 
les cares del pedestal, ha estat esborrada. 

Amb posterioritat l’esmentat monument commemoratiu fou traslladat al cementiri de 
Premià de Mar, on roman en l’actualitat.

En el Cens de simbologia franquista de Catalunya del Memorial Democràtic de la 
Generalitat de Catalunya consta amb el núm. 779, havent estat classificat en la 
tipologia “Monuments”.

Fonaments jurídics i/o tècnics

Ateses les característiques escultòriques d’aquest element, com a tal no presenta cap 
característica de tipus artístic que el faci remarcable i/o rellevant.

Sensu stricto no pot ser considerat un monument funerari, tot i trobar-se actualment 
al cementiri municipal, sinó que s’ha de considerar un monument commemoratiu 
d’uns fets de caràcter bèl·lic succeïts entre els anys 1936-1939. 

No es tracta d’un monument funerari perquè no conté cap resta humana en el seu 
interior, ni forma part de cap tomba com a decoració o com a element estructural de 
la mateixa. La consideració de cenotafi tampoc no li escau, ja que les persones a qui 
es dedicà inicialment foren majoritàriament enterrades al cementiri, segons consta en 
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la documentació publicada (vid. Jordi Amat: Premià de Mar 1931-1945 : República, 
Guerra Civil i primer franquisme. Premià de Mar, 2001).

La Llei 52/2007, de 26 de desembre, de la Memòria Històrica, especifica en el seu 
article 15 que  

“Les administracions públiques, en l’exercici de les seves competències, prendran 
les mesures oportunes per a la retirada d’escuts, insígnies, plaques i altres 
objectes o mencions commemoratives d’exaltació, personal o col·lectiva, de la 
sublevació militar, de la Guerra Civil i de la repressió de la Dictadura. Entre estes 
mesures podrà incloure’s la retirada de subvencions o ajudes públiques. 

El que preveu l’apartat anterior no serà aplicable quan les mencions siguin 
d’estricte record privat, sense exaltació dels enfrontats, o quan concórreguen 
raons artístiques, arquitectòniques o artisticoreligioses protegides per la llei”

El Ple municipal en sessió ordinària celebrada el dia 20 de juliol de 2016 acordà per 
unanimitat aprovar la moció presentada pel grup municipal ICV-EUIA-E per la retirada 
dels símbols franquistes dels edificis municipals, que inclou el monument descrit en 
aquest informe. 

Proposta de resolució

De conformitat amb allò exposat en aquest informe, es proposen les següents 
conclusions:

Primer.- El monument als caiguts de la guerra civil no presenta cap rellevància 
artística. Tan sols se li pot admetre una funció com a recordatori històric d’uns fets 
concrets com són els de la guerra civil (1936-1939), sobre els que existeix una 
nombrosa documentació, àdhuc al municipi de Premià de Mar.

Segon.- La Llei 52/2007, de la Memòria Històrica, ordena la retirada dels 
monuments, escuts, etc., de simbologia feixista dels espais públics, sempre dins dels 
àmbits de les seves competències.

Tercer.- Ateses les seves característiques formals i temporals aquest element no es 
troba afectat per la Llei 9/93, del Patrimoni Cultural Català.

Quart.- Tenint en compte aquests fets la conservació o no del monument en qüestió 
una vegada hagi estat retirat del lloc que ocupa actualment, segons acord plenari, no 
és una decisió tècnica sinó política. 

Cinquè.- Qualsevol modificació en l’estat de deposició i/o conservació d’aquest 
element que hom decideixi finalment s’haurà de notificar a la institució del Memorial 
Democràtic de Catalunya per tal d’actualitzar-ne les dades. 

2.- Articles 116 i 117 de la Llei 30/1992, de 28 de novembre de règim jurídic de les 
Administracions Públiques i del procediment administratiu comú aplicable per raons de 
temporalitat.
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3.- La competència per a la resolució del recurs de reposició correspon al Ple de 
l’Ajuntament atès que va ser el mateix òrgan que va dictar l’acord impugnat i sense que 
es requereixi cap quòrum especial. 

Proposta d’acord

Primer.- DESESTIMAR el recurs de reposició interposat pel Sr. JFPB contra l’acord 
adoptat pel Ple de l’Ajuntament, en sessió de data 20 de juliol de 2016, per la retirada 
del símbols franquistes a edificis no públics del municipi, essencialment pel que fa 
referència a la retirada del monument franquista del cementiri.
 
Segon.- NOTIFICAR aquest acord al senyor JFPB.”

Prèvia deliberació, el Ple de l’Ajuntament ACORDA APROVAR el dictamen precedent, per 
assentiment dels 20 membres presents dels 21 que constitueixen el nombre legal de 
membres de la Corporació.

En la deliberació prèvia, el tinent d’alcalde i regidor delegat de Serveis Econòmics, Sr. 
Méndez, explica el contingut del dictamen que es porta a aprovació: “Aquest acord, 
entre altres apartats, demanava la retirada del monument franquista del Cementiri. El 5 
d’agost es va presentar un escrit demanant l’anul·lació d’aquest acord incidint en 
l’apartat 3, en concret aquest que esmentava del Cementiri, en el sentit que la creu 
existent en el recinte del Cementiri és un símbol religiós, cristià i catòlic i no és un símbol 
franquista.

L’escrit ha de ser considerat per part de l’Ajuntament com un recurs de reposició i per 
tant requereix que hi hagi resposta.

L’informe emès pel tècnic de Patrimoni de l’Ajuntament el 14 de setembre comenta que a 
l’antiga Plaza de los Caídos, avui Plaça de la Constitució, hi hagué, des 
d’aproximadament l’any 1939 fins poc més enllà de l’any 1976, un monument dedicat als 
morts premianencs pertanyents o atribuïts al bàndol franquista durant la guerra civil.

Entre 1977 i 1980 aquest monument fou traslladat a la plaça de l’Ajuntament, alhora que 
es rededicà a tots els caiguts de la guerra independentment del bàndol que foren. La 
dedicatòria als caiguts del bàndol franquista, que es trobava en dues  plaques existents 
encara en dues de les cares del pedestal, va estar esborrada. Amb posterioritat fou 
traslladat al Cementiri de Premià de Mar, on roman en l’actualitat.

En el Cens de simbologia franquista de Catalunya del Memorial Democràtic de la 
Generalitat de Catalunya consta amb el núm. 779, havent estat classificat en la tipologia 
“Monuments”.

Aquest element no pot ser considerat un monument funerari sinó que s’ha de considerar 
un monument commemoratiu d’uns fets de caràcter bèl·lic. Per aquesta raó la proposta 
d’acord és desestimar aquest recurs de reposició.”
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Intervé el portaveu suplent del grup municipal ICV-EUiA-E, Sr. Fernàndez: “Agrair 
l’informe. És cert que és una creu, però és una creu franquista.

O sigui, nosaltres no estem en contra de que hi hagi creus al Cementiri, només per 
puntualitzar-ho. Hi ha altres elements funeraris al Cementiri que són creus i nosaltres no 
demanem que les retirin.

Aquesta és un creu que es va col·locar en honor i en glòria dels morts d’un dels bàndols 
de la guerra civil i per tant creiem que és un símbol feixista, tal com diu l’informe, i per 
tant pensem que s’ha de retirar. 

Ens agradaria que juntament amb aquests símbols desapareguessin els franquistes o 
feixistes del nostre poble, però entenem que això d’aquesta manera no serà tan fàcil 
eliminar-los.

De tota manera, també recordar que la moció feia esment a les plaques falangistes de, 
com a mínim, un parell d’edificis que surten en el Memorial Democràtic que també 
s’haurien de retirar.”

4. SECRETARIA-SERVEIS CENTRALS
4.1. SECRETARIA GENERAL
4.1.1. EXP. D102-2016-3390. RECTIFICACIÓ INVENTARI GENERAL DE BÉNS A 
DATA 28-10-2016

El Sr. alcalde sotmet a la consideració del Ple municipal el dictamen de la Comissió 
Informativa d’Administració i Organització Interna sobre Rectificació Inventari General de 
Béns a data 28-10-2016, del contingut següent:

“Identificació de l’expedient

Exp. D102-2014-3390. Rectificació inventari general de béns a 28/10/2016 

Antecedents

Per part de la Secretaria General s’ha preparat la documentació corresponent a la 
rectificació de l’Inventari general de Béns, Drets i Accions a 28/10/2016, en compliment 
del que disposa  l’article 103 del Decret de 17 d’octubre de 1988, pel qual s’aprova el 
Reglament del Patrimoni dels Ens Local de Catalunya amb el resultat següent:

EPÍGRAF CONCEPTE   IMPORT  
 Immobles    40.596.535,34
1.2.a)  Immobles (Servei Públic)  40.400.727,88  
  Rústegues  0,00  
3.1  Immobles (Patrimonials)  195.807,46  
1.1.b) Vials, zones verdes, places públiques   0,00
  Carrers  0,00  
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  Vials  0,00  
  Places públiques  0,00  
  Parcs i jardins  0,00  
1.2.c) Béns mobles i vehicles   1.228.477,97
  Vehicles servei públic  90.321,55  
  Vehicles patrimonials  30.340,97  
  Béns mobles Ajuntament  1.107.815,45  
   TOTAL 41.825.013,31

 Patrimoni municipal del sòl    
 Immobles    86.390,95

TOTAL     41.911.404,26

Patrimoni líquid 
Creditors a llarg termini 
a data 28/10/2016

3.394.689,60

Creditors a curt termini 
a data 28/10/2016

705.787,21

Fonaments jurídics 

La rectificació de l’inventari general s’ha d’efectuar anualment d’acord amb el que 
disposen els articles 222 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprovà el 
Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya i 104 del Reglament de 
patrimoni dels ens locals de Catalunya.

La competència per l’aprovació de la rectificació de l’inventari correspon al Ple de 
l’Ajuntament, segons el que disposen els articles 222.3 del Decret legislatiu 2/2003, de 
28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de 
Catalunya i 103 del Decret de 17 d’octubre de 1988, pel qual s’aprova el Reglament del 
patrimoni dels ens locals de Catalunya, no essent necessària majoria qualificada per a 
l’adopció de l’acord d’aprovació.

Proposta d’acord

Vistos els antecedents i els fonaments tècnics i jurídics indicats en la part dispositiva, es 
proposa al Ple municipal l'adopció de l’acord següent:

PRIMER.- APROVAR la rectificació de l’inventari de Béns, Drets i Accions de 
l’Ajuntament, actualitzat a data 28 d’octubre de 2016 d’acord amb les xifres 
assenyalades. 

SEGON.- REMETRE còpia de l’inventari aprovat al Departament de Governació i 
Relacions Institucionals.”
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Prèvia deliberació, el Ple de l’Ajuntament ACORDA APROVAR el dictamen precedent, per 
assentiment dels 20 membres presents dels 21 que constitueixen el nombre legal de 
membres de la Corporació.

En la deliberació prèvia, el tinent d’alcalde i regidor delegat de Serveis Econòmics, Sr. 
Méndez, explica el contingut del dictamen que es porta a aprovació: “Aquesta 
rectificació és preceptiva i s’ha de fer cada any. En concret, en aquesta ocasió es 
mantenen els mateixos imports i l’únic que es modifica és l’immoble del carrer Unió que 
passa de bé de servei públic a bé patrimonial atès que es va efectuar la seva 
desafectació per tal de possibilitar que es pogués llogar o vendre.

Es modifiquen també els imports corresponents a creditors a llarg termini i creditors a 
curt termini d’acord amb l’informe emès per l’interventor municipal.

Simplement a efectes d’enumerar xifres: els immobles estan valorats en 40.596.535 
euros, els béns mobles o vehicles en 1.228.477, els creditors a llarg termini 3.394.689 i 
a curt termini 705.787.

Encara que el terme sigui rectificació, és actualitzar l’inventari. És un inventari, jo diria 
que bastant, no sé si dir, teòric, però sí que no s’ajusten molt els valors a la realitat 
perquè la majoria d’aquests valors tenen molts anys. 

El proper any, l’any 2017, el que farem és actualitzar la valoració de tots aquests 
immobles. Hi ha una partida pressupostària destinada a això de forma que tinguem una 
valoració molt correcta i que ens permeti també utilitzar el programa de la Diputació 
posa a la nostra disposició per gestionar el patrimoni.”

Intervé la regidora del grup municipal CP-PA, Sra. Bär: “L’única cosa que volíem 
comentar és que, clar, no s’entendria que estem parlant moltes vegades de mancances 
d’espais i que tenim un espai que el desafectem per llogar-lo o per vendre’l. Llavors, 
nosaltres hem parlat amb el regidor i sí que ens adonàvem que aquest espai potser no 
compleix les condicions de cap entitat de les que tenim o de cap necessitat de les que 
actualment tenim. 

El que sí pensem és que si això es fa com desfer-nos de patrimoni sempre es tingui 
pensant en què llavors hem de recuperar patrimoni per altra banda. Si això ho fem és 
per, en algun moment, invertir en altres espais que sí que necessitem.”

Respon el Sr. alcalde: “No el desafectem per vendre’l, desafectem per si s’ha de vendre, 
que no és el mateix. O sigui, no hi ha un objectiu de venda al darrera.

Li preguntava a la Sra. secretària que jo tenia entès que la llei no et permet vendre si no 
compres si està inclòs dins del Patrimoni Municipal del Sòl. No, no, no afecta en general, 
però ho podríem vendre tranquil·lament i gastar-nos els diners per la Festa Major, per 
entendre’ns. Això ho podríem fer, per entendre’ns, que no és la voluntat... Per despesa 
corrent no, podríem intercanviar-ho per un altre bé.

Però el que diu vostè que no podríem vendre patrimoni sense adquirir-ne ja va més o 
menys lligat. Doncs ja està, ja és el que tenia entès.
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Però no el desafectem per vendre’l sinó per si s’ha de vendre, que no és el mateix. Inclús 
per si s’ha de vendre per fer habitatge social.”

5. SERVEIS ECONÒMICS
5.1. INTERVENCIÓ
5.1.1. EXP. G107-2016-1445. INFORMACIÓ SOBRE L’EXECUCIÓ DEL 
PRESSUPOST DE L’EXERCICI 2016 CORRESPONENT AL 3R TRIMESTRE 

Es dóna compte al Ple municipal sobre l’execució del pressupost de l’exercici 2016 
corresponent al 3r trimestre, del contingut següent:

“Vista la informació sobre l’execució del pressupost corresponent al tercer trimestre de 
l’exercici 2016 de l’Ajuntament de Premià de Mar, confeccionada per la intervenció de 
l’Ajuntament de Premià de Mar, d’acord amb el que estableix l’article 207 del RDL 
2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les 
Hisendes Locals, la regla 52 Ordre HAP/1781/2013 del ministeri d'economia i hisenda de 
20 de setembre de 2013, en la que s'aprova la Instrucció del model Normal de la 
Comptabilitat Local i l’article 21 de les Bases d’Execució del vigent pressupost.

Vist així mateix, la informació elaborada per la intervenció en compliment del que 
estableix l’article 207 del RDL 2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova el text refós de la 
Llei Reguladora de les Hisendes Locals, el regidor delegat de serveis econòmics, remet al 
Ple de l’Ajuntament la informació sobre l’execució del pressupost, dels moviments de 
tresoreria per operacions pressupostàries independents i auxiliars del pressupost i de la 
seva situació, del tercer trimestre de d’exercici 2016 integrada per:

1. Execució del pressupost d’ingressos corrents que compren:

 Previsions inicials, modificacions i previsions definitives.
 Drets reconeguts nets.
 Recaptació bruta, devolucions d’ingressos i recaptació neta.
 Pendent de cobrament.
 Percentatge que representen els drets reconeguts netes respecte de les previsions 

definitives i la recaptació neta respecte dels drets reconeguts nets.

2. Execució del pressupost de despeses corrents, que compren:

 Crèdits inicials, modificacions i crèdits definitius.
 Retencions de crèdit, despeses autoritzades, despeses compromeses, obligacions 

netes, pagaments ordenats i pagaments efectius.
 Percentatge que representen les despeses compromeses respecte dels crèdits 

definitius, les obligacions reconegudes netes respecte dels crèdits definitius i els 
pagaments realitzats respecte de les obligacions reconegudes netes.

3. Moviments i situació de tresoreria, que posa de manifest:

 Existència inicial a u de gener.
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 Cobraments i pagaments del període.
 Cobraments i pagaments acumulats.
 Existència neta de tresoreria.
 Pendent de cobrament i pendent de pagament.
 Superàvit o dèficit de tresoreria.
 Disposició de les operacions de tresoreria respecte del volum concertat.”

 
Prèvia deliberació, el Ple de l’Ajuntament RESTA ASSABENTAT del seu contingut.

En la deliberació prèvia, el tinent d’alcalde i regidor delegat de Serveis Econòmics Sr. 
Méndez explica el contingut de l’informe: “Farem un ràpida exposició de l’estat de 
l’execució del pressupost en el tercer trimestre. 

Quan parlem del capítol de despeses tenim un percentatge de realització quant a 
operacions corrents del 66,30%, quant a operacions de capital un 9,44 i amb una 
totalitat de 58,83%.

Les projeccions de tancament de l’any a nivell de despeses pràcticament totes estan en 
línia, en la previsió, llevat d’algun cas puntual com seria el Capítol 3, que són les 
despeses financeres, que evidentment l’execució és molt inferior a la prevista, estarà en 
un 32% i és degut a què els tipus d’interès estan com estan, molt baixos, i això afecta 
positivament a aquest capítol de despeses.

L’altre capítol que també presenta desviació quant a execució és el Capítol 6, que són les 
inversions, i que s’ha adjudicat el 28%. Aquí el retard que s’està produint en relació a les 
previsions ve degut a què es va haver de retardar molt la signatura de l’operació de 
finançament, fins del mes de maig. No obstant, són inversions que es demoraran, o que 
s’ajornaran millor dit, al proper exercici. 

Quant al capítol d’ingressos, tenim que els ingressos corrents s’estan executant en un 
percentatge molt alt, 97,79; operacions de capital 24,13, en relació també al que dèiem 
abans del finançament de les inversions; i el total d’ingressos està pràcticament en el 
88%.

Si valorem l’estat d’execució o la previsió a finals d’any dels ingressos trobem que també 
està pràcticament tot dins de la previsió, inclús jo diria que tot el que són capítols 
d’impostos i altres taxes fins i tot per sobre d’una previsió que segurament va ser 
bastant prudent. 

Quant a ingressos, si valorem les desviacions principals, ens trobem amb un desajust 
important en el que és l’impost sobre l’increment del valor dels terrenys, el que serien les 
plusvàlues. Tenim un desajust favorable, o sigui, més ingressos de 609.000 euros, això 
ve motivat per la realització d’operacions de transmissió (compra vendes, herències, 
etc.).

L’impost sobre construccions, instal·lacions i obres també té un superàvit de 486.000 
euros. Aquí hi ha una partida significativa destacada que és la de l’empresa que està 
gestionant les obres del port.
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La participació en tributs de l’Estat també està per sobre 432.000 euros. També tenim un 
apartat, que seria conveni marc amb la Generalitat, que també està uns 140.000 euros 
per sobre del previst, tot i que en l’apartat deficitari també ens trobem la comunitat 
autònoma, la Generalitat, que la seva participació en tributs estaria 100.000 euros, 
aproximadament, per sota. 

Quant a tresoreria, el saldo a final del trimestre està en 6.891.000 euros i la previsió a 
finalització d’any ens situaria al voltant dels 4.870.000. Termini de pagament, ho 
comentarem en un altre punt d’aquest ordre del dia, 21,60 dies i, per finalitzar, la 
previsió de tancament es contempla favorable, positiva en totes les ratios analitzades.”

Intervenen els portaveus dels grups municipals ICV-EUiA-E i CP-PA en la forma següent:

Sr. Fernández,  portaveu suplent del grup municipal ICV-EUiA-E: “Com el proper Ple 
segurament serà de pressupostos, ja comentaré més concretament molts punts dels que 
hi ha aquí. 

Sí que tenim un parell de dubtes importants en un parell de partides. Hi ha una que es 
diu “millora de centres educatius” que l’informe anterior, com que era del juny, pensava 
que segurament es gastaria a l’estiu, no estava gastada ara. Però hi ha 300.000 euros 
inicials dels quals només s’han gastat 9.117,47 d’obligacions reconegudes. Era per veure 
si això és perquè està pendent de què entrin les factures, o que si no s’ha realitzat. 

De la mateixa manera que, aquesta sí sabem que no s’ha realitzat, que és la de transport 
universitari, que hi ha 20.000 euros previstos que porta anys previstos als pressupostos i 
que crec que per l’any que ve continuen allà apareixent, dels quals mai es gasten perquè 
crec que no podem gastar-ho i, per tant, trobem una mica il·lògic que continuï apareixent 
en el pressupost.

També hi havia, de la Festa Major, hi ha com un romanent de 21.000 euros 
aproximadament. No sé si és que queda pendent de gastar o es que feu una Festa Major 
molt més barata del que pensàvem.”

Sra. Altés, portaveu del grup municipal CP-PA: “Una altra vegada amb l’execució del 
pressupost i anem sentint les línies generals, que estem molt contents que va fer una 
previsió prudent amb la recaptació d’impostos que tindríem i finalment sembla que tenim 
més líquid per ingressar en més coses, la qual cosa és una bona notícia perquè podrem 
fer més inversions. Però això contrasta amb la gran quantitat de partides que encara no 
estan gastades. Algunes d’elles, com sempre ens diuen, potser són factures que encara 
queden per pagar o una cosa d’aquestes, però n’hi ha moltes que sincerament no s’entén 
que al setembre encara no s’hagin esgotat. 

Un dels dubtes que teníem, ja l’ha apuntat el Sr. Fernández. Podríem comentar-ne unes 
quantes, però ja que comentava el tema de les taxes, en el Ple passat vam aprovar 
també que la taxa de la grua s’incrementés perquè ens comentaven que el preu del 
servei s’encaria perquè semblava que cada vegada aparcàvem millor i llavors 
ingressàvem menys amb el què era el servei de la grua. En qualsevol cas,  és igual, ens 
trobem amb què aquesta partida del servei de la grua municipal, de 90.000 euros, ens 
hem gastat la meitat. Llavors, en gastem una mica més enllà. Semblava que fos un 
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servei superdifícil de mantenir perquè no en tenim prou ingressos, però en canvi ens 
sobra la meitat i encarim el preu del servei. Bé, perquè ens ho expliquin una mica. 

I només assenyalem algunes que ens han cridat l’atenció, algunes partides que estan a 
dia d’avui a 0 euros, si més no a finals de setembre encara estaven a 0 euros de gastar. 
En primer lloc el “programa de recepció i acollida municipal”, 13.500 euros que no s’han 
esgotat; en segon lloc “targes per adquisició d’aliments frescos”, també, no entenem, 
20.000 euros, no se n’han gastat cap; una partida de cooperació internacional destinada 
a la sensibilització, 2.000 euros, no s’ha esgotat... Bé, diverses coses. També n’hi ha que 
tenen a veure potser amb l’ocupació i amb la promoció laboral en aquest poble, com per 
exemple una subvenció per contractar a persones desocupades, de 30.000 euros, que 
tampoc no s’ha esgotat. Bé, vàries. Una subvenció per entitats de dinamització del 
comerç urbà, 0 euros gastats; el mercat municipal, dinamització comercial, tampoc s’ha 
esgotat...

Finalment, ja per tancar, una que us anem repetint cada vegada, que són la dels ajuts de 
l’IBI, en el moment d’aquest informe, també al 0%; i transport universitari, també 0%. 
Això ja ho anem comentant cada vegada. Almenys, amb una mica de picardia, aquesta la 
podríem procurar de gastar-la.”

Respon el tinent d’alcalde Sr. Méndez: “Sr. Fernández, els 300.000 euros de les millores 
dels centres educatius no s’invertiran aquest any perquè no ha estat possible trobar 
l’espai adient, però està a punt de licitar-se i els primers mesos de l’any vinent es 
destinaran a cobrir una escola per fer activitats de tot tipus en aquesta escola. Ja s’ha 
trobat l’espai, la pista esportiva per... Vull dir, que no s’ha arribat encara aquest any 
perquè no s’ha trobat l’espai, però està ja trobat. 

El transport universitari no fa varis anys que es planteja aquesta subvenció, és el primer 
any, el 2016 és el primer any que hi ha el projecte o la intenció de subvencionar el 
transport universitari. Malauradament no hem tingut demanda, continuem apostant pel 
proper any en el mateix i intentarem fer més divulgació per veure si funciona. 

Sobre el tema de la Festa Major no es preocupi que ja està gastat. Estem a mitjans de 
novembre i estem parlant de dades a 30 de setembre. Durant aquest mes i mig ja s’ha 
utilitzat aquesta partida.

A la Sra. Altés, a part de... Com ha dit? Picaresca? Això, picardia. Ja sé que vostè m’ho 
diu amb carinyo, però quan parlem d’administrar els diners d’altres això de “los niños” ha 
de quedar una mica de costat, aquí hem de ser més seriosos. Però bé... 

El tema de la grua, nosaltres no vam dir que volíem que aparquessin millor, nosaltres el 
que vam dir és que hi havia un sol senyor que s’oferia per prestar aquest servei. No hi 
havia més. I aquest senyor fixa un preu i és “o lo tomas o lo dejas”. Aleshores, per poder 
cobrir aquest preu i en funció del nombre d’arrossegaments que hi ha s’ha de posar una 
tarifa. Simplement és això. 

Sobre el tema d’ajuts de l’IBI, hi ha una sèrie de persones que han acudit a aquests 
ajuts. Com vam comentar al Ple del mes passat, i vam donar la raó al Sr. Fernández, no 
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es va publicar en el Vila Primília la convocatòria d’ajuts, un error. Per l’any que ve sí que 
utilitzarem els màxims de mitjans possibles. 

En tota la resta de qüestions no sé si algun dels meus companys vol respondre, però a 
mi m’agradaria que quedés clara una cosa, vostè, si agafa les partides del pressupost 
(ara no sé quantes partides hi ha en el pressupost, set-centes, vuit-centes, nou-
centes...), segur que en troba alguna a 0, i més d’una. I segur que en troba alguna que 
està pendent d’executar, però estem encara parlant de dades del 30 de setembre, tenim 
temps per desenvolupar-les i, si no s’han de desenvolupar, segurament en el seu 
moment si no s’arriba a desenvolupar tindrem alguna explicació. Però clar, si agafem 
totes i diem “és que aquesta no s’està executant i aquesta tampoc” segurament podem 
estar aquí tota la nit.”

Intervenen també els diferents regidors de l’equip de govern que manifesten:

Sra. Morales, tinent d’alcalde i regidora delegada de Serveis Socials: “A la primera que 
ha dit “PRAM programa de reacció i acollida municipal” de 13.500 euros a dia d’avui està 
a 0 euros, després li ensenyaré perquè el tinc aquí. Jo li explico, ho he explicat moltes 
vegades, són contractes, són convenis, són contractes menors... I tenen una data, però 
això són partides que aquests diners ja estan gastats es paguin al setembre, a l’octubre, 
al novembre o al desembre i després li ensenyaré a dia d’avui.

Quant al de Cooperació, el dimarts es reunirà el Consell de Cooperació i es decidirà què 
fer amb aquests 2.000 euros. La reunió ja està convocada.

Quant a les targes d’aliment, la nostra proposta en un primer moment va ser que les 
targes d’aliment les féssim amb Creu Roja. Per problemes de facturació no va poder ser. 
Vam intentar fer les targes d’aliment amb la Diputació però era una cosa que ens trigaria 
forces mesos. Per tant, aquest any no es faran però sí que aquestes targes d’aliment 
estaran dintre del conveni que fa l’Ajuntament amb el DISA perquè puguin donar des del 
DISA aliments frescos. Per tant, aquesta partida l’any que ve no existirà en el 
pressupost, no sé si ja ho ha vist, no existeix i estarà dintre del conveni que fa 
l’Ajuntament amb el DISA perquè no només el DISA pugui donar aliments no peribles, 
sinó que podrà donar aliments frescos. A dia d’avui estem donant fruita, l’any que ve 
donarem carn, donarem peix, dintre del conveni que farem.

Quant a l’IBI, dir-li que s’han presentat 14 sol·licituds de les quals se n’han concedit 5. La 
resta no s’han pogut concedir perquè passaven del barem establert o perquè no han 
aportat la documentació corresponent.” 

Sr. Gutiérrez, tinent d’alcalde i regidor delegat de Promoció Econòmica: “Ha comentat, 
Sra. Altés, el tema de la subvenció per la promoció de l’ocupació en el comerç, no? Que 
són 30.000 euros. Informar que malauradament aquí no surt com a executada ni s’ha 
executat per una qüestió que, que jo tingui coneixement, només s’ha presentat una 
empresa. Nosaltres, des de la regidoria, no entenem perquè no s’han presentat més 
empreses. No ho entenem bàsicament per una raó: perquè era fins el dia 31 d’octubre 
amb caràcter retroactiu. És a dir, qualsevol empresa que hagués contractat durant l’any 
es podria haver presentat, o si tenia pensat contractar i ho podia demostrar també 
hagués pogut entrar. Llavors, és això, que no acabem d’entendre perquè no ha acabat de 
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funcionar. De fet, ho tenim pressupostat per l’any vinent perquè pensem que potser és la 
primera vegada, potser hi ha hagut algunes errades a l’hora de comunicar... Donarem 
una segona oportunitat perquè realment pensem que és una bona política en aquest 
sentit. 

Sobre l’altre tema de les subvencions a les associacions de comerciants, que em sembla 
que són 9.000 euros, si no m’equivoco perquè parlo de memòria, vaig signar el 
pagament sobre aquesta partida no sé si fa quinze dies. Això ja s’ha pagat quan hem 
rebut tota la justificació.

Em sembla que no hi ha res més. Hi ha alguna altra cosa?” 

Sra. Calleja, regidora delegada d’Ensenyament: “Jo contestaré al tema del transport 
universitari. 

Nosaltres, fins el dia 9 de desembre, hem obert la convocatòria de beques per l’any 
vinent. Es demana ara i es farà el becatge el juny de l’any vinent, al pressupost del 2017 
està contempla. Els 20.000 euros del transport universitari d’aquest any no teníem la 
delegació per poder-ho fer i ho hem transformat, hem recuperat els diners pel 
manteniment de les escoles. I és el que estem pendent ara, de poder invertir en les 
escoles. 

Hi ha una partida de 20.000 euros d’aquest any, del 2016, que no s’han pogut fer les 
beques aquest any perquè no teníem la delegació de la Generalitat. Llavors, aquests 
diners no els perdrem, els recuperem, canviem el nom i podrem fer una inversió en el 
manteniment de les escoles. I l’any vinent, que és la convocatòria que s’ha obert aquest 
període de temps fins el 9 de desembre, seran les beques que es pagaran amb 
pressupost del 2017, al juny del 2017. Ho he aclarit?”

El Sr. alcalde autoritza un segon torn de dúplica en el que intervenen novament  els  
portaveus dels grups municipals ICV-EUiA-E i CP-PA en la forma següent:

Sr. Fernández,  portaveu suplent del grup municipal ICV-EUiA-E: “Només comentar que 
ho publiquin. Entenc que es presenta ara pel pressupost que s’ha d’aprovar d’aquí a dos 
setmanes.

Respecte al de l’IBI demanar, sense noms de persones ni sol·licitants, un informe de les 
persones que no han estat incloses en la subvenció per quins motius ha estat i on està el 
barem per, de cara a l’any que ve, millorar aquesta subvenció.”

Sra. Altés, portaveu del grup municipal CP-PA: “Vàries coses. Sr. Méndez, que s’ha 
quedat amb el de la picardia i no m’ha acabat de contestar al de la grua. Jo el que li deia 
és que precisament sembla com que aquest senyor que és ell sol que es presenta per fer 
el tema de la grua, el que licita, i com que no tenim més opcions cada vegada se’ns 
encareix però que, tot i així, la partida que li destinem no l’acabem gastant del tot. 
Potser una opció que podríem estudiar és remunicipalitzar el servei de la grua, així no 
tindríem un sol senyor, ja ho faríem nosaltres, ja ho arreglaríem. Per exemple, és una 
idea. 
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Un altra cosa que em deia en el tema de les partides a zero: “si busques, busques, 
trobaràs partides a 0 però són temes de contractes i això”. Bé, doncs per exemple, una 
partida que no està a 0, perquè es posin una mica en la situació, 120.000 euros destinats 
al menjador infantil del pla de xoc dels quals n’hem gastat 11.500. Jo ja em puc fer a la 
idea que potser encara falten per pagar factures, però se’m fa estrany pensar que en 
l’últim mes gastarem 100.000 euros, o sigui el 91% d’aquesta partida, quan en la resta 
de l’any només hem gastat aquests 11.000. Se’m fa estrany de vegades de dimensionar, 
però bé,  ja pot ser també.

Ens alegrem que el programa de recepció i acollida funcioni, encara que en aquest 
moment de l’any que tenim l’informe no ho semblés.

Al Sr. Gutiérrez, que ja que comentàvem el tema de la inserció laboral, els vam fer una 
pregunta però no va entrar per termini, com a suggeriment, hi ha un programa del 
Servei d’Ocupació que dóna recolzament i incentiva la contractació de pràctiques en els 
joves, el programa de garantia juvenil. I aprofitem per preguntar també si s’han demanat 
places des de l’Ajuntament o no i, si s’han demanat, quantes s’han concedit.”

Responen els diferents regidors de l’equip de govern que manifesten:

Sr. Gutiérrez, tinent d’alcalde i regidor delegat de Promoció Econòmica: “Aquesta 
informació... Sí, em van fer arribar que havíeu presentat una pregunta fora de termini i 
jo ja ho tenia pensat. Però com que des de la regidoria hem hagut de preparar molta 
paperassa, moltes contestacions, etc., si li sembla bé el proper Ple li fem arribar la 
informació.”  

Sra. Morales, tinent d’alcalde i regidora delegada de Serveis Socials: “A dia d’avui 
aquesta partida està a 72.000 euros, pendents d’entrar factures per aquesta setmana 
que es pagaran de 17.390, de 10.808 i de 6.903, més les que ens queden per pagar el 
mes que ve. Per tant, gairebé quedarà a zero.”

Tanca el debat el Sr. alcalde qui manifesta: “Respecte al tema de la remunicipalització 
de la grua, compti una cosa: és un servei de 24 hores al dia, 7 dies a la setmana. Per 
tant, diguem-ne que amb tres treballadors no podries cobrir-ho, ho hauries de cobrir 
amb quatre. Només quatre sous ja pujarien de 70.000 que és el que tenim pressupostat, 
i comprar la grua i el manteniment i tot això. Per tant, ja ho vam tenir plantejat això 
però aleshores, en el cas que nosaltres contempléssim tot això, segurament la grua és 
una taxa, no és un impost. Un impost nosaltres decidim el què ha de pagar la gent i 
podem decidir pujar-lo o baixar-lo. El que és una taxa és el cost del servei, i no pot ser 
més ni menys, ha de ser el cost del servei. Això ens passa amb la taxa d’escombraries, 
amb la taxa de la grua, amb les taxes que tenim per fotocopiar documents, etc. 

Per tant, si nosaltres incrementem el cost del servei, això acabarà repercutint-se en el 
ciutadans. Per tant, el cost de la grua s’augmentaria exponencialment. Nosaltres ho vam 
contemplar i vam fer un estudi, ens ho vam estar mirant, i vam dir que només de cobrir 
els 7 dies de la setmana, 365 dies a l’any, això té un cost només de massa salarial i de 
cost d’infraestructura de compra i de manteniment tan elevat que això el que suposaria 
és que la grua d’un premianenc quan aparca malament podrien ser 400 o 500 euros, no? 
Ara li dic un número i no sé quan era, però no ens ho podem ni plantejar. Per tant, estem 
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una miqueta al que ens trobem que és només que hi ha hagut una sola empresa que ha 
volgut això. Malauradament, eh? Tant de bó fos d’una altra manera.”

5.1.2. EXP. G119-2016-3113. DONAR COMPTE DEL DECRET D’ALCALDIA NÚM. 
882/2016, DE DATA 02/11/2016, SOBRE L'APROVACIÓ DEL COMPTE 
JUSTIFICATIU NÚMERO 1 PER LA TRAMITACIÓ D'EMERGÈNCIA DEL SUCCÉS DEL 
DIA 18 DE SETEMBRE DE 2016

Es dóna compte al Ple municipal  del  Decret d’Alcaldia núm. 882/2016, de data 
02/11/2016, sobre l'aprovació del compte justificatiu número 1 per la tramitació 
d'emergència del succés del dia 18 de setembre de, del contingut següent:

“Identificació de l'expedient

Expedient genèric: G119-2016-3113
Assumpte: Aprovació compte justificatiu número 1 per la tramitació d’emergència del 
succès del dia 18 de setembre de 2016.

Antecedents

Per tal de donar seguretat jurídica a les despeses encarregades verbalment en el període 
d’emergència produït per l’explosió en un pis de la Gran Via el dia 18 de setembre de 
2016 i que va afectar a 7 blocs de pisos amb un total de 169 unitats tributàries i una 
població registrada de 287 persones, i una vegada transcorregut el temps suficient per 
encabir totes les actuacions produïdes en les primeres hores.

Donada l’escasa normativa al respecte hem cregut convenient establir els tràmits dins del 
procediment del tràmit d’emergència i que suposaria l’aprovació del compte justificatiu 
juntament amb la factura presentada i degudament conformada. 

Com que no totes les actuacions realitzades han estat facturades a data d’avui es creu 
convenient presentar aquest primer compte justificatiu per tal de donar tràmit i poder 
pagar les factures contingudes en aquesta. 

Fonaments jurídics 

L’article 113.1 del text refòs de la Llei de contractes del sector públic, Reial Decret 
Legislatiu 3/2011, de 14 de novembre, apartats a), d) i e):

“a) L’òrgan de contractació, sense obligació de tramitar expedient administratiu, podrà 
ordenar l’execució del necessari per solucionar l’esdeveniment produït o satisfer la 
necessitat sobrevinguda, o contractar lliurement el seu objecte, total o parcialment, 
sense estar subjecte als requisits formals establerts en aquesta llei, fins i tot el de 
l’existència de crèdit suficient.
d) Executades les actuacions objecte d’aquest règim excepcional, es procedirà a 
complimentar els tràmits necessaris per a la intervenció i aprovació del compte 
justificatiu, sens perjudici dels ajustaments precisos que s’estableixin reglamentàriament 
a efectes de donar compliment a l’article 49 de la Llei General Pressupostària.
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e) El termini d’inici de l’execució de les prestacions no podrà ser superior a un mes, 
comptat des de l’adopció de l’acord previst en la lletra a). Si s’excedís aquest termini, la 
contractació de les esmentades prestacions requerirà la tramitació d’un procediment 
ordinari.
Tanmateix, transcorregut aquest termini es presentarà el compte justificatiu del 
lliurament que, si fos el cas, s’hagués efectuat, amb reintegrament dels fons no invertits. 
En les normes de desenvolupament d’aquesta llei es desenvoluparà el procediment de 
control d’aquestes obligacions.”

L’alcalde és l’organ competent per aquestes contractacions d’acord amb l’artile 21.1.ñ) 
de la Llei 7/1985, de bases de règim local. 

Cal donar compte al Ple d’aquesta aprovació d’acord amb la lletra m) de l’article 21.1.m) 
de la Llei 7/1985, de bases de règim local. 

S’ha incorporat fiscalització favorable de l’interventor.

Resolució

Per tant, resolc
          

Primer.- Aprovar el compte justificatiu número 1 de les factures rebudes i conformades 
de les actuacions realitzades i contractades en el periode d’emergència i que corresponen 
a la següent relació:

N. d'entrada Org. Progr. Econòmica Tercer Nom Text Explicatiu Import total

F/2016/2503 7003 23123 2210500 J64906019

CAN QUIM 
CATERING 
SCP

(20.09.2016) fra 
2016/91 Menus 
pavelló- 
EMERGÈNCIA 431,20

F/2016/2543 7003 23123 2219900 77292042J

SABIO 
SANCHEZ, M 
DOLORS

(19.09.2016) Fra.9 
Productes de 
primera necessitat - 
EMERGÈNCIA 1.053,14

F/2016/2555 6001 15100 2270600 38829172C

LAUREA 
MIRO 
BRETOS

(26.09.16) Fra. 
LM16T3-09 - 
Avaluació i 
intervenció 
estructural explosió 
habitatge Gran Via, 
198-EMERGÈNCIA 4.065,60

F/2016/2565 7003 23123 2219900 B60344892

ZAMORA 
MARESME, 
S.L.

(28.09.2016) Fra. 
387/2016 Sabates 
home - 
EMERGÈNCIA 713,90

F/2016/2566 7003 23123 2219900 B60344892

ZAMORA 
MARESME, 
S.L.

(28.09.2016) 
Fra.388/2016 
Sabates per famílies 
afectades - 
EMERGÈNCIA 144,75
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N. d'entrada Org. Progr. Econòmica Tercer Nom Text Explicatiu Import total

F/2016/2646 7003 23123 2219900 B62417068
OPTIVIDRE 
SL

(03.10.2016) 
Fra.693/P Ulleres 
famílies succés 
18/9/16 - 
EMERGÈNCIA 69,00

F/2016/2690 7003 23123 2219900 72160350N

MARIA 
SOLEDAD 
MARTIN 
ARIAS

(09.10.2016) Fra.2 
Roba interior 
famílies afectades - 
EMERGÈNCIA 911,05

F/2016/2823 6001 15100 2270600 A59090787
GOMEZ 
BAREA S.A.

(30.09.16) fra 
131434 Servei 
containers 5 m3-
EMERGÈNCIA 540,10

F/2016/2828 7003 23123 2219900 B63504286

OSONA 
INDUSTRIAL 
PLASTIC SL

(23.09.2016) Fra. 
Emit-43 Caixes de 
plàtic per recollir 
menjar neveres  - 
EMERGÈNCIA 544,50

F/2016/2829 7003 23123 2270600 38800296D

MARIA PILAR 
BOFARULL 
AMENOS

(07.10.16) fra 365 
subministrament, 
transport i recollida 
de puntals - 
EMERGÈNCIA 269,83

F/2016/2832 7003 23123 2210500 A08586539

Superficies 
de 
alimentacion 
SA

(18.10.2016) 
Fra.231/2823 Àpats 
famílies afectades - 
EMERGÈNCIA 3.537,55

F/2016/2833 7003 23123 2210500 B66825027

RESTAURANT 
CAN 
DOMENEC, 
S.L.

(10.10.2016) Fra.1 
Àpats famílies 
afectades - 
EMERGÈNCIA 8.300,07

F/2016/2834 7003 23123 2210500 B66825027

RESTAURANT 
CAN 
DOMENEC, 
S.L.

(17.10.2016) Fra.2  
Àpats famílies 
afectades - 
EMERGÈNCIA 2.882,84

F/2016/2842 7003 23123 2210500 A08586539

Superficies 
de 
alimentacion 
SA

(21.10.2016) 
Fra.231/2889 Àpats 
família afectada - 
EMERGÈNCIA 933,93

F/2016/2855 7003 23123 2219900 38404628X
JOAQUIN 
MUÑOZ LEON

(29.09.2016) 
Fra.FP38413 Ulleres 
afectada - 
EMERGÈNCIA 75,00

F/2016/2856 7003 23123 2219900 38404628X
JOAQUIN 
MUÑOZ LEON

(26.09.2016) 
Fra.FP38445 Ulleres 
afectats - 
EMERGÈNCIA 89,00

F/2016/2879 7003 23123 2210500 B64508237
PERSIANET 
2007 SL

(17.10.2016) 
Fra.10008 Àpats 
famílies afectades - 
EMERGÈNCIA 7.157,70
TOTAL 31.719,16
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Segon.- Aprovar l’autorització, disposició, reconeixement de l’obligació i ordenació del 
pagament de les despeses relacionades al punt primer d’aquesta proposta.

Tercer.- Donar compte al Ple d’aquesta resolució.”

Prèvia deliberació, el Ple de l’Ajuntament RESTA ASSABENTAT del seu contingut.

En la deliberació prèvia, el tinent d’alcalde i regidor delegat de Serveis Econòmics, Sr. 
Méndez, explica el contingut del decret del que es dóna compte: “Per tal de donar 
seguretat jurídica a les despeses encarregades verbalment en el període d’emergència 
produït per l’explosió en un pis de la Gran Via el 18 de setembre d’aquest any i que va 
afectar a set blocs de pisos amb un total de 169 unitats tributàries, és a dir, una població 
registrada de 287 persones, i una vegada transcorregut el temps suficient per encabir 
totes les actuacions produïdes en les primeres hores, com que no totes les actuacions 
efectuades han estat facturades a data d’avui, es considera convenient fer aquest primer 
compte justificatiu per tal de donar tràmit i poder pagar les factures contingudes en 
aquesta proposta. 

En concret tenim 17 factures que ascendeixen a un total de 31.719,16 euros i que 
corresponen a conceptes diversos, la majoria són àpats de totes les famílies. Després 
tenim diverses qüestions més com serien productes de primera necessitat, sabates, 
ulleres, roba interior... Diferents qüestions que en un primer nivell d’urgència o 
emergència es va haver de fer front i el què es planteja és que és hora de pagar 
evidentment a tots els proveïdors als quals se’ls va atendre tenint en compte això, que és 
una primera estimació. Segurament més endavant vindran altres propostes amb 
despeses més elevades.” 

Intervé el portaveu suplent del grup municipal ICV-EUIA-E, Sr. Fernández: “Només 
aprofitar per agrair la feina dels funcionaris i treballadors públics de la casa per la feina 
que han fet en aquest malaurat incident. Només dir això, volia aprofitar per dir-ho 
públicament.”

Respon el Sr. alcalde: “Abans que tots els grups diguem el mateix, com que ja teníem 
pensat també fer aquest agraïment si volen simbòlic, perquè no deixa de ser simbòlic, 
perquè no compensem res sinó que només és allò de transmetre la satisfacció per part 
del consistori en general a tots els treballadors públics, que els hi puc ben jurar que hi ha 
dedicat hores, molta paciència i moltes ganes d’arreglar-ho.

Un no se’n dóna compte del que té fins que no veu que passa una desgràcia. Jo crec que 
aquesta casa s’ha posat en tensió, s’ha tensionat molt i ha aguantat molt. I això jo crec 
que és una de les coses que ens ha de fer sentir orgullosos com a regidors i regidores 
d’aquest Ajuntament de què tenim un pilar fonamental que són els treballadors públics, 
que han respost molt i molt bé davant d’una emergència que tenia el municipi i va 
respondre. 

I no només amb el tema de la Gran Via sinó que al cap de quatre dies, amb les 
inundacions del 12 d’octubre. Esperem que ja s’acabi tot això. Però vull dir que volem 
transmetre un agraïment profund a tot el consistori, a tots els treballadors de la casa que 
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han participat des de l’explosió del dia 18 de setembre i totes les tasques posteriors que 
hem hagut de fer.” 

5.2. TRESORERIA
5.2.1. EXP. G119-2016-273. INFORME TRIMESTRAL SOBRE EL COMPLIMENT 
DELS TERMINIS PREVISTOS DE PAGAMENT OBLIGACIONS 3R TRIMESTRE 2016 I 
CÀLCUL DEL PERÍODE MIG DE PAGAMENT

Es dóna compte al Ple Municipal de l’informe trimestral emès per la tresorera municipal 
sobre el compliment dels terminis previstos de pagament de les obligacions de 
l’Ajuntament de Premià de Mar del tercer trimestre de 2016, del contingut següent:

“Cristina Calle Sanz, tresorera de l'Ajuntament de Premià de Mar

INFORMA

Expedient: G119-2016-273
Assumpte: Informe trimestral sobre el compliment dels terminis previstos de pagament 
de les obligacions de l’Ajuntament de Premià de Mar del tercer trimestre de 2016 i càlcul 
del període mig de pagament.

ANTECEDENTS

A. En compliment de la normativa vigent aquesta tresoreria emet informe sobre el 
compliment trimestral dels terminis previstos de pagament de les obligacions de 
l’Ajuntament de Premià de Mar del tercer trimestre de 2016 segons Llei 3/2004, 
de 29 de desembre, per la que s’estableixen mesures de lluita contra la morositat 
en les operacions comercials.

B. Així mateix aquesta tresoreria inclou en aquest informe un segon apartat en el 
qual s’informa sobre compliment de la normativa vigent sobre el període mig de 
pagament a proveïdors d’acord amb el Reial Decret 635/2014, de 25 de juliol, pel 
que es desenvolupa la metodologia de càlcul del període mig de pagament a 
proveïdors de les Administracions Públiques i les condicions i el procediment de 
retenció de recursos dels règims de finançament previstos a la Llei Orgànica 
2/2012, de 27 d’abril, d’Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat Financera.

LEGISLACIÓ

Apartat A) relatiu a mesures de lluita contra la morositat 

L’article 4.3 estableix que, els tresorers o, en el seu defecte, interventors de les 
Corporacions Locals elaboraran trimestralment un informe sobre el compliment dels 
terminis previstos en aquesta llei pel pagament de les obligacions de cada Entitat 
Local, que inclourà necessàriament el número i quantia global de les obligacions 
pendents en els que s’estigui incomplint el termini.
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L’article 4.4 estableix que, sense perjudici de la seva possible presentació i debat al 
Ple de la Corporació Local, dit informe haurà de remetre’s, en tot cas, als òrgans 
competents dels Ministeri d’Economia i Hisenda i, en el seu respectiu àmbit 
territorial, als de les Comunitats Autònomes que, amb arreglo als seus Estatuts 
d’Autonomia, tinguin atribuïda la tutela financera de les Entitats Locals. Aquests 
òrgans podran igualment requerir la remissió dels citats informes. 

L’article 33.1 del Reial Decret-llei 4/2013, de 22 de febrer, estableix que si 
legalment o en el contracte s’ha disposat un procediment d’acceptació o de 
comprovació mitjançant el qual hagi de verificar-se la conformitat dels bens o els 
serveis amb el que es disposa al contracte, la seva duració no podrà excedir de 30 
dies naturals a comptar des de la data de recepció dels bens o de la prestació dels 
serveis. En aquest cas, el termini de pagament serà de 30 dies després de la data 
en la que té lloc l’acceptació o verificació dels bens o serveis, encara que la factura 
o sol·licitud de pagament s’hagués rebut amb anterioritat a l’acceptació o 
verificació. 

En relació a dit article, a les Bases d’Execució del Pressupost, article 28.2.b), diu 
que una vegada registrades les factures a l’àrea gestora responsable i conformades 
per el responsable tècnic d’aquesta  àrea,  es remetran a la Intervenció Municipal 
amb un termini màxim de 7 dies des de l’entrada d’aquesta. Aquest acte implica 
que el servei o subministrament, és a dir, allò que ha de rebre l’Administració s'ha 
executat d'acord amb les condicions contractuals. Aquest tràmit és imprescindible 
en tota administració pública per tramitar el corresponent expedient de 
reconeixement de la obligació.

L’article 5.4 estableix que, la intervenció o òrgan de l’Entitat Local que tingui 
atribuïda la funció de comptabilitat incorporarà a  l’informe trimestral al Ple regulat 
a l’article anterior, una relació de les factures o documents justificatius amb 
respecte als quals s’hagi transcorregut més de tres mesos des de la seva anotació 
al citat registre i no s’hagin tramitat els corresponents expedients de reconeixement 
de l’obligació o s’hagi justificat per l’òrgan gestor l’absència de tramitació dels 
mateixos. El Ple en el termini de 15 dies comptats des del dia de la reunió en la que 
tingui coneixement de dita informació, publicarà un informe agregat de la relació de 
factures i documents que se li hagin presentat agrupant-los segons el seu estat de 
tramitació.

En data 23 de març de 2011 el Ministeri d'Economia i Hisenda desenvolupa una 
guia per l'elaboració dels informes trimestrals que han de realitzar les Entitats 
Locals i que d'acord amb el nostre tipus d'entitat, correspon subministrar la 
informació d'acord amb l'annex I d'aquesta guia.

Apartat B) relatiu al període mig de pagament a proveïdors

El capítol II del Reial Decret 635/2014, de 25 de juliol, desenvolupa la metodologia 
de càlcul del període mig de pagament a proveïdors de les Administracions 
Públiques.
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Les corporacions locals remetran al Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques i 
publicaran periòdicament en el seu portal web, seguint criteris homogenis que 
permetin garantir l’accessibilitat i transparència, d’acord amb el previst en l’Ordre 
HAP/2105/2012, d’ 1 d’octubre, la informació relativa al seu període mig de 
pagament a proveïdors referit al trimestre anterior.

CONCLUSIONS

Apartat A

Primer. Els resultats totals obtinguts dels pagaments realitzats al tercer trimestre del 
2016 són els següents i es troben detallats a l'annex I:

 Període mitjà de pagament (PMP) en dies:                                                                     21,60
 El nombre de pagaments realitzats dins del període legal:                                              833
 L'import total dels pagaments realitzats dins del període legal:                        2.166.857,77 €
 El nombre de pagaments realitzats fora del període legal:                                                          0
 L'import total dels pagaments realitzats fora del període legal:                                                   0 €

Segon. Els resultats totals obtinguts dels interessos de demora pagats en el tercer 
trimestre del 2016 es troben detallats a l'annex II. No hi ha resultats.

Tercer. Els resultats totals obtinguts de les factures o documents justificatius pendents 
de pagament al final del tercer trimestre del 2016 són els següents i es troben detallats a 
l'annex III:

 Període mitjà del pendent de pagament (PMPP) en dies: 11,10
 El nombre d'operacions pendents de pagaments dins del període legal: 194
 L'import total de les d'operacions pendents de pagaments dins del període legal:    268.273,89 €
 El nombre d'operacions pendents de pagaments fora del període legal: 0
 L'import de les operacions pendents de pagament fora del període legal:  0 €

Quart. Incorporació de les factures que hagin transcorregut més de tres mesos, des del 
registre d’entrada al reconeixement de l’obligació i que ha estat informat per 
l’Intervenció, es troben detallades a l'annex IV:

 Període mig de les operacions pendents reconèixer l'obligació (PMOPR) en dies: 0
 El nombre d'operacions pendents de reconèixer l'obligació: 0
 L'import total de les d'operacions pendents de reconèixer l'obligació: 0,00€

Apartat B 

Cinquè. El període mig de pagament definit en el Reial Decret 635/2014 mesura el 
retard en el pagament del deute comercial en termes econòmics, com indicador diferent 
respecte al període legal de pagament establert en el Text refós de la Llei de Contractes 
del Sector Públic, aprovat per R.D.L. 3/2011, de 14 de novembre, i en la Llei 3/2004, de 
29 de desembre per la que s’estableixen mesures contra la morositat en les operacions 
comercials, recollit en els punts primer i tercer d’aquest informe.
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Aquesta mesura que, amb criteris estrictament econòmics, pot prendre valor negatiu si 
l’Administració paga abans de transcorreguts 30 dies naturals des de la presentació de 
les factures o certificacions d’obra, segons correspongui.   

El càlcul es realitza de forma individualitzada per cada entitat que forma el grup, seguint 
posteriorment a fer-ne un de nou que pondera el període mig de pagament de forma 
global, quedant com a resultat  l’agregació de les dues entitats individuals i que detallem 
a continuació:

Entitat Ràtio 
Operacio

ns 
Pagades

Import 
Pagaments 
Realitzats

Ràtio 
Operacio

ns 
Pendents

Import 
Pagament

s 
Pendents

PMP

Ajuntament -7,96 1.988.186,5
6

-18,68 223.564,0
7

-
9,04

Premià Serveis Municipals 
S.L

11,38 885.684,39 -16,17 456.072,4
7

2,02

PMP Global  2.873.870,
95

679.636,5
4

-
4,86

Sisè. Retre l’esmentat informe al Ple, al Ministeri d’Economia i Hisenda, d’acord amb allò 
que disposa l’article 4.4  i 5.4 de la Llei 3/2004, de 29 desembre l’apartat A, i enviar al 
Ministeri i publicar a la web municipal l’apartat B.”

Prèvia deliberació, el Ple de l’Ajuntament RESTA ASSABENTAT del seu contingut.

En la deliberació prèvia, el tinent d’alcalde i regidor delegat de Serveis Econòmics, Sr. 
Méndez, explica el contingut de l’informe: “Els pagaments realitzats el tercer trimestre, 
el període mitjà de pagament es situa en 21,60 dies. És lleugerament superior al que 
teníem el trimestre anterior, que es situava en 16,19, però hem de comentar que està 
amb unes dades molt correctes i som dels municipis que paga més ràpidament, en 
concret de la comarca que són les dades de referència que utilitzem.

Les factures pendents de pagament al tercer trimestre es troben en 11,10 dies, que 
també  és una xifra molt ajustada. I si tenim el compte el què en diuen morositat 
comercial, que és afegir 30 dies més als períodes permesos de pagament, continuen 
estant en una xifra negativa.”

Intervé la portaveu del grup municipal ICV-EUiA-E, Sra. Martín: “Només comentar que 
aquests dies hem tingut coneixement que una empresa del municipi, concretament dels 
menjadors escolars, hi ha hagut un... En algun moment s’ha relacionat amb un problema 
amb la facturació i el cobrament de factures. A dia d’avui tampoc tenim coneixement ben 
bé de què ha succeït i sí que demanem que quan s’aclareixin aquests fets, el més aviat 
possible, perquè ens semblen uns fets greus i que ens hi hem de posar, se’ns informi de 
què ha passat i quina situació hi ha hagut perquè es doni aquest fet.”

Respon el tinent d’alcalde Sr. Méndez: “Sí, sí, efectivament, s’està estudiant què ha 
succeït. Jo, com a responsable de Serveis Econòmics, li he de dir que les factures en 
qüestió, les que sembla que són reclamades per aquesta empresa, a Serveis Econòmics 
no han arribat en cap moment. Però lògicament estem fent l’estudi, la valoració, i ens 
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hem reunit amb els responsables de l’empresa, l’alcalde personalment ho ha fet, i hem 
de valorar i estudiar què ha passat en el procés del departament que gestiona aquests 
pagaments. Ja els tindrem informats.”

6. CONTRACTACIÓ
6.1. EXP. K128-2016-2124. DECLARAR DESERTA LA LICITACIÓ DE LA LLICÈNCIA 
D'OCUPACIÓ TEMPORAL I EXPLOTACIÓ DEL QUIOSC DE LA PLAÇA DELS PAÏSOS 
CATALANS PER MANCA DE LICITADORS

El Sr. alcalde sotmet a la consideració del Ple municipal el dictamen de la Comissió 
Informativa d’Administració i Organització Interna sobre la declaració com a deserta la 
licitació de la llicència d'ocupació temporal i explotació del quiosc de la plaça dels Països 
Catalans, per manca de licitadors, del contingut següent:

“Identificació de l’expedient

Exp. K128-2016-2124. Declarar deserta la licitació de la llicència d'ocupació temporal i 
explotació del quiosc de la plaça dels Països Catalans, per manca de licitadors.

Antecedents

El 28 de setembre de 2016, el Ple municipal, en sessió ordinària va acordar iniciar i 
aprovar l’expedient de licitació de la llicència d'ocupació temporal i explotació del quiosc 
de la plaça dels Països Catalans, per procediment negociat amb publicitat.

El 14 d’octubre es va publicar l’anunci de licitació a la Plataforma de contractació, així 
com el Plec de clàusules administratives particulars. També s’aprovà el cànon de sortida, 
millorable a l’alça de 4.230,26 euros.

El termini de presentació de pliques era de 15 dies naturals a partir de l’endemà de la 
publicació de l’anunci de licitació. Per tant el termini començava el dia 15 d’octubre de 
2016 i finalitzava el dia 29 d’octubre de 2016.

Finalitzat el termini de presentació de proposicions i de conformitat amb el Llibre de
pliques de data 31 d’octubre de 2016, es constata que no s’ha presentat dins del termini 
establert per la presentació de pliques, cap empresa licitadora, i per tant s’ha de declarar 
deserta la licitació per manca de licitadors.

La mesa de contractació en sessió de data 2 de novembre de 2016 va acordar proposar a 
l’òrgan de contractació declarar deserta la licitació.

Fonaments jurídics i/o tècnics

L’article 57 del Decret 336/1988 de 17 d’octubre, pel qual s’aprova el reglament del 
patrimoni dels ens locals, estableix que “L'ús privatiu és el constituït per l'ocupació 
directa o immediata d'una porció del domini públic, de manera que limiti o exclogui la 
utilització per part dels altres interessats. L'ús privatiu que no comporta la transformació 
o la modificació del domini públic resta subjecte a l'atorgament d'una llicència d'ocupació 
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temporal que origina una situació de possessió precària essencialment revocable per 
raons d'interès públic i amb dret a indemnització, si s'escau. En el cas que els sol·licitants 
siguin més d'un s'han de tenir en compte els principis d'objectivitat, publicitat i 
concurrència.”

La licitació de la llicència d'ocupació temporal i explotació del quiosc de la plaça dels 
Països Catalans, s’ha fet per procediment negociat amb publicitat, respectant els principis 
d’objectivitat, publicitat i concurrència.

Segons l’article 60 del Decret 336/1988 de 17 d’octubre, pel qual s’aprova el reglament 
del patrimoni dels ens locals “correspon a l'alcalde l'atorgament de les llicències i, al ple, 
el de les concessions, amb el vot favorable de la majoria absoluta del nombre legal de 
membres de la corporació quan s'atorguin per més de 5 anys i la quantia dels béns de 
domini públic sigui superior al 10% dels recursos ordinaris del pressupost. S'entendrà 
que el valor dels béns correspon a la quantitat que podria obtenir-se d'aquests si fossin 
de propietat privada. Les concessions s'han d'adjudicar mitjançant concurs d'acord amb 
els articles següents i amb la normativa reguladora de la contractació dels ens locals.”

L’òrgan de contractació és el Ple de l’Ajuntament, atenent el termini de concessió de 
llicència, de conformitat amb la disposició addicional segona del TRLCSP.

Proposta d’acord

PRIMER.- DECLARAR DESERTA la licitació de la llicència d’ocupació temporal i explotació 
del quiosc de la plaça dels Països Catalans, per manca de licitadors.”

Prèvia deliberació, el Ple de l’Ajuntament ACORDA APROVAR el dictamen precedent, per 
assentiment dels 20 membres presents dels 21 que constitueixen el nombre legal de 
membres de la Corporació.

En la deliberació prèvia, el tinent d’alcalde i regidor delegat de Serveis Econòmics, Sr. 
Méndez, explica el contingut del dictamen que es porta a aprovació: “Aquesta és la 
situació. A partir d’aquí, des de l’Àrea corresponent el què s’està fent és valorar o 
reorientar, diguem-ne, el què seria la funció d’aquest equipament emblemàtic. Nosaltres 
voldríem que aquest quiosc es reobrís, evidentment. Desconeixem les causes del per què 
no es presenta ningú a aquesta licitació. Podem suposar que és per les fiances elevades 
que demanen les editorials, que és per la quantitat d’hores que suposa de dedicació, que 
és potser perquè la premsa escrita sabem que potser està de capa caiguda... La qüestió 
és que no s’ha presentat ningú, aleshores el què hem de valorar és si a això podem 
donar-li una altra orientació, una altra utilitat o com s’ha de plantejar.”

Intervenen els portaveus i regidors dels diferents grups municipals en la forma següent:

Sr. Molins, portaveu del grup municipal ERC-JxP: “En aquest punt sembla ser, pel que 
ha dit vostè, que el problema de què hagi quedat deserta la licitació és perquè les 
persones que probablement estaven interessades van veure la dificultat de tenir aquests 
avals o aquestes fiances de cara a les editorials. 
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Per això nosaltres volíem fer un petit comentari, que és encoratjar a l’equip de govern de 
l’Ajuntament que doni, si pot ser, un cop de mà a aquestes persones que puguin estar 
interessades, potser proporcionant-los aquests avals o amb ajuts perquè puguin accedir 
a aquestes distribuïdores perquè d’aquesta manera puguem tenir el quiosc una altra 
vegada obert.

Només és això, encoratjar-vos i plantejar-vos a veure quin tipus d’ajuts es poden donar a 
les persones que realment estiguin interessades en obrir una altra vegada el quiosc.”

Sr. Cano, portaveu del grup municipal C’s: “Jo, en aquest sentit, volia també preguntar 
perquè he vist que la licitació són quinze dies el què dóna per licitar. Si realment hi ha 
com un... Perquè jo crec que el tipus de negoci no és un negoci habitual, no és com fer 
una obra, que pugui haver-hi gent pendent de la publicació. Si es podia donar més 
publicitat o si creieu que donant més publicitat la gent se’n podria assabentar o hi ha 
gent interessada, o posant un cartell al mateix quiosc per tenir un cens de la gent que 
pugui estar interessada. Perquè quinze dies de publicació en un butlletí oficial penso que 
amb aquest tipus de negoci no funciona.”

Sr. Pañella, regidor del grup municipal CP-PA: “Des de Crida compartim totes les anàlisi 
i crec que totes són compatibles per donar resposta de perquè ha succeït això.

A nosaltres també ens sorgia una pregunta i és que si les clàusules socials que hi havia 
en el plec eren útils tenint en compte que s’havien d’abonar tantes fiances. És a dir, si 
són compatibles amb l’import, fins i tot, que es demanava al mateix plec.

Nosaltres al Ple de setembre, em sembla que va ser, que es va debatre això, vam fer 
unes propostes encarades a reformular el quiosc, el concepte de quiosc. El Sr. alcalde en 
aquell Ple ens deia que eren unes molt bones propostes però que veníem tard. Així 
doncs, ara que malauradament tornem a la casella de sortida, tenen planificat reformular 
el concepte de quiosc per tal que esdevingui un element dinamitzador i fins i tot educatiu 
de la plaça?

L’exemple, una mica, seria que a Sant Boi han “reciclat” un quiosc i l’han licitat a una 
entitat que s’encarrega d’organitzar esdeveniments a la plaça, a apropar la cultura i la 
lectura, l’oci, a la ciutadania de la vila de Sant Boi i creiem que seria una oportunitat per 
fer un  híbrid entre quiosc i una cosa una mica més actual, o no sé com dir-li, atès que la 
premsa escrita malauradament... No la volem desbancar, però malauradament està 
perdent protagonisme.”

El Sr. alcalde respon a les intervencions efectuades i diu: “En tot cas, només contestar. 
Crec que a la Informativa ja vam explicar-ho això de què havíem d’obrir-ho i bé, aquesta 
és una proposta i, si ens en fan arribar, cap problema. En tot cas les normes base les 
aprovarem o les hem d’aprovar i, per tant, totes les propostes que arribin jo crec que són 
bones.

Per tant, si ens ha quedat desert, aquesta jo crec que és una bona proposta i les que 
puguin arribar les podrem treballar.”
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Respon també el tinent d’alcalde Sr. Méndez: “En la mateixa línia. Jo he fet suposicions 
abans del per què no s’havia adjudicat. No sabem, la realitat. Per tant, totes les 
propostes que vostès ens facin seran ben rebudes i les analitzarem, tant el què proposa 
el Sr. Molins, com el Sr. Cano, com el Sr. Pañella. L’únic que, a efectes de les clàusules 
socials, xoca que quan intentem aplicar clàusules socials a determinades licitacions, que 
sempre ens estan reclamant, ara sembla que sigui un inconvenient. Ho haurem de 
plantejar d’una altra manera.” 

Intervé novament el regidor del grup municipal CP-PA, Sr. Pañella: “No em giri més les 
paraules, si us plau. Pot agafar dues opcions. Pot entendre que el que jo he dit és que 
tregui les clàusules socials, o pot entendre que ajudem a les persones que poden 
beneficiar-se d’aquestes clàusules socials dotant-les de subvencions, ajuts o el que sigui i 
busquem el mecanisme, com no sé si ho deien els companys d’Esquerra o de Ciutadans.

Pot agafar la banda que li interessi més, pot girar-me les paraules tants cops com vulgui. 
Evidentment que els vam felicitar ja en el seu moment perquè hi havia clàusules socials i 
els tornem a felicitar ara, malgrat m’hagi tirat aquest “puñalito”.” 

Tanca el debat el Sr. alcalde qui manifesta: “Jo no ho he entès com un “puñalito”. El 
que sí que és veritat és que a vegades es fa molt difícil que subvencionem a una empresa 
privada per tirar endavant el seu negoci, per entendre’ns, i que hi hagi altres empreses 
que ens puguin dir que estem fent competència deslleial i això, diguem-ne, que és un 
hortet en el qual ens hi podem trobar. Per tant, a vegades és difícil donar suport, com 
voldries donar, a la creació d’empreses i això es fa complicat, no és gens fàcil.

Però, tot i així, jo crec que no hem de renunciar a res. Vull dir, hem de mirar de fer tot el 
què puguem i amb la gran quantitat de persones que estan a l’atur intentar ajudar tan bé 
com puguem.

Pel què sabem, diguem que les condicions de les empreses dels diaris són molt 
complicades perquè hi accedeixi qualsevol persona. És més un problema de mercat que 
no pas d’administració. Però bé, intentarem obrir tant com puguem, vull dir, jo crec que 
allò, ara mateix, crec que en l’informe ja els hi ho vam dir, ho contemplem com un servei 
públic, tot i que és un servei privat, però és un servei públic perquè la gent el fa servir. 
Vull dir, al quiosc de la Gran Via el diumenge la gent hi va. És més, vam estar parlant 
que al costat hi ha un altra semiservei públic, aquell sempre hi ha... Que és la xurreria i 
està obert, vull dir, que xurros se’n venen. Per tant, diaris també se n’han de poder 
vendre. 

Paral·lelament, si trobem alguns altres camps que ajudin a què l’empresa funcioni i 
puguem tenir obert el quiosc, doncs fantàstic, nosaltres molt contents. Però bé, 
l’important és que ho treballem plegats.”

7. SERVEIS PERSONALS D'ATENCIÓ AL CIUTADÀ
7.1. ENSENYAMENT
7.1.1. EXP. S106-2016-3199. RATIFICACIÓ ACORD PLE DEL CONSORCI PER A LA 
NORMALITZACIÓ LINGÜÍSTICA DE DATA 08/05/2015. MODIFICACIÓ ESTATUTS 
DEL CONSORCI PER A LA NORMALITZACIÓ LINGÜÍSTICA
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El Sr. alcalde sotmet a la consideració del Ple municipal el dictamen de la Comissió 
Informativa d’Acció Social i Atenció a les persones sobre la ratificació de l’acord del Ple 
del Consorci per a la Normalització Lingüística de data 08/05/2015 referent a la 
modificació dels Estatuts, del contingut següent:

“Identificació de l’expedient

Exp.S106-2016-3199, Ratificació de la modificació dels Estatuts del Consorci per la 
Normalització Lingüística, que va acordar el Ple  del Consorci per la Normalització 
Lingüística, en data 8 de maig de 2015 (Sessió 41), proposada pel Consell 
d’Administració, que modificaven el que va aprovar el Consell Executiu en les sessions de 
3 i 11 d’octubre de 1988.

Antecedents

El Ple del Consorci per la Normalització Lingüística, en data 8 de maig de 2015 (Sessió 
41), va acordar la modificació dels Estatuts del CPNL, proposada pel Consell 
d’Administració.

Aquesta modificació va ser aprovada per Acord de Govern de la de la Generalitat de 
Catalunya i publicada al DOGC núm. 6929 de data 6 d’agost de 2015.

Aquestes canvis modifiquen els Estatuts que aprovar el Consell Executiu en les sessions 
de 3 i 11 d’octubre de 1988.

Fonaments jurídics

L’article 17 dels estatuts del CPNL estableix que la modificació dels estatuts ha de 
aprovada pel Ple i  ser ratificada per cadascú dels ens consorciats.

Proposta d’acord

Primer.- RATIFICAR la modificació dels Estatuts del Consorci per la Normalització 
Lingüística, que va acordar el Ple  del Consorci per la Normalització Lingüística, en data 8 
de maig de 2015 (Sessió 41), proposada pel Consell d’Administració, que modificaven el 
que va aprovar el Consell Executiu en les sessions de 3 i 11 d’octubre de 1988.

Segon.- COMUNICAR aquest acord al Consorci per la Normalització Lingüística, C/ 
Mallorca, 272 8a – Barcelona (08037).”

Prèvia deliberació, el Ple de l’Ajuntament ACORDA APROVAR el dictamen precedent, en 
obtenir 17 vots a favor (7 del grup municipal CiU, 3 del grup municipal C’s, 2 del grup 
municipal PSC-CP, 2 del grup municipal ERC-JxP, 2 del grup municipal ICV-EUiA-E i 1 del 
grup municipal PP) i 3 abstencions (del grup municipal CP-PA) dels 20 membres presents 
dels 21 que constitueixen el nombre legal de membres de la Corporació.

En la deliberació prèvia, la regidora delegada d’Ensenyament, Sra. Calleja, explica el 
contingut del dictamen que es porta a aprovació: “L’any passat es va aprovar la 
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ratificació del Consorci sobre els seus Estatuts, que van ser aprovats la primera vegada el 
1988. Ara han passat a formar part del que és l’administració de la Generalitat, dins del 
Departament de Cultura, en les polítiques de normalització lingüística. Llavors, la 
Generalitat, en una primera convocatòria, va dir que tenien el termini d’un any 
d’adaptar-se els Estatuts en aquest cas del Consorci al que era la llei dins de 
l’administració de la Generalitat. Després li va donar sis mesos i al maig de 2015 va ser 
aprovat amb els Estatuts del Consorci per la Normalització Lingüística.

Aquí va entrar la instància aquest any, a principis d’aquest any, al gener, i ara a l’octubre 
hem fet la ratificació de l’aprovació d’aquests Estatuts.” 

Intervé la regidora del grup municipal CP-PA, Sra. Bär: “En principi nosaltres 
consideràvem que ens mancava informació per poder valorar aquest punt perquè no vam 
trobar exactament quines eren les modificacions que es feia. També vostè, a la Comissió 
Informativa, ens va dir alguna modificació concreta.

Ho hem intentat contrastar amb sindicats i amb altres pobles que ho havien patit, perquè 
això s’ha hagut d’adaptar a diferents llocs, i ens deien que implicaven unes coses i no les 
trobàvem tampoc a l’informe. Per tant, trobem que ens falta informació. 

Entenem que és un punt que potser és una cosa que és una adaptació a la legalitat, però 
creiem que hem d’estar ben informats quan votem alguna cosa. Per tant, nosaltres vam 
decidir que ens abstindríem.

8. SERVEIS TERRITORIALS
8.1. OBRES PÚBLIQUES I SERVEIS MUNICIPALS. SUBVENCIONS
8.1.1. EXP. Y102-2016-3418. DONAR COMPTE DEL DECRET D’ALCALDIA NÚM. 
880/2016, DE DATA 02/11/2016, DE SOL.LICITUD DE DECLARACIÓ DE ZONA 
CATASTRÒFICA A CONSEQÜÈNCIA DE LES PLUGES PRODUÏDES ELS DIES 12 I 13 
D'OCTUBRE DE 2016

Es dóna compte al Ple municipal del Decret d’Alcaldia núm. 880/2016, de data 
02/11/2016, de sol.licitud de declaració de zona catastròfica a conseqüència de les 
pluges produïdes els dies 12 i 13 d'octubre de, del contingut següent:

“Identificació de l’expedient

Exp. Y102-2016-3418. Sol·licitud de declaració de zona catastròfica a conseqüència de 
les pluges produïdes els dies 12 i 13 d’octubre de 2016.

Antecedents

Els dies 12 i 13 d’octubre d’enguany, es va produir un episodi excepcional de fortes 
pluges que, en el cas de Premià de Mar s’estimà en una precipitació total de 180 
litres/m2. Tant el volum com la intensitat d’aquestes precipitacions han causat greus 
desperfectes no només en infraestructures, via pública, equipaments i rieres, sinó també 
en els habitatges dels veïns del municipi.
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Aquests importants danys a hores d’ara encara s’estan quantificant però s’estima que la 
despesa superarà qualsevol expectativa, de tal manera que cal poder disposar dels 
recursos econòmics suficients per poder cobrir tots els desperfectes.

En base al principi de col·laboració i coresponsabilitat entre Administracions públiques, es 
considera adient sol·licitar a l’administració central de l’Estat l’atorgament dels ajuts 
necessaris per restablir la normalitat en la prestació dels serveis del municipi, així també 
la damnificació dels particulars afectats, els quals han patit danys de diversa 
consideració.

Fonaments jurídics i/o tècnics

Primer.- El Reial Decret 307/2005, de 18 de març, pel qual es regulen les subvencions en 
atenció a determinades necessitats derivades de situacions d’emergència o de naturalesa 
catastròfica, i s’estableix el procediment per a la seva concessió, modificat pel Reial 
Decret 477/2007, de 13 d’abril, regula el procediment d’atorgament de subvencions en 
casos de danys de naturalesa imprevisible com els causats pels aiguats torrencials 
produïts els dies 12 i 13 d’octubre de 2016, els quals han alterat substancialment les 
condicions de vida dels veïns i els han produït greus danys en els seus habitatges, prèvia 
declaració de zona catastròfica.

Segon.- L’alcalde es l’òrgan competent per a adoptar aquesta resolució d’acord amb les 
atribucions que li assigna l’article 53.1 u) del decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel 
que s’aprovà la Llei municipal i de règim local de Catalunya.

Resolució

Per tant, resolc 

Primer.- SOL.LICITAR a l’Administració General de l’Estat la declaració de zona 
catastròfica del terme municipal de Premià de Mar a conseqüència de les pluges 
torrencials produïdes els dies 12 i 13 d’octubre de 2016.

Segon.- TRAMITAR la sol·licitud d’ajut establerta a l’article 7 del Reial Decret 307/2005, 
de 18 de març, modificat pel Reial Decret 477/2007, mitjançant la Subdelegació del 
Govern a Barcelona.

Tercer.- COMUNICAR aquesta resolució a la Subdelegació del Govern de Barcelona.

Quart.- DONAR COMPTE d’aquesta resolució al Ple municipal en la propera sessió que se 
celebri.”

El Ple de l’Ajuntament RESTA ASSABENTAT del seu contingut.

8.2. PLANEJAMENT I GESTIÓ URBANÍSTICA
8.2.1. EXP I103-2016-2317. APROVACIÓ CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE 
GENERALITAT DE CATALUNYA, AJUNTAMENT DE PREMIÀ DE MAR I MARINA 
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PORT PREMIÀ SL EN RELACIÓ A L'EXECUCIÓ DE LA ROTONDA A LA CARRETERA 
N-II PER ACCEDIR AL PORT DE PREMIÀ DE MAR

El Sr. alcalde sotmet a la consideració del Ple municipal el dictamen de la Comissió 
Informativa de Territori i Sostenibilitat sobre aprovació del conveni de col·laboració entre 
Generalitat, Ajuntament i Marina Port Premià SL en relació a l'execució de la rotonda a la 
carretera N-II per accedir al port de Premià de Mar, del contingut següent:

“Identificació de l’expedient

Exp. núm. I103-2016-2317 (3U.2016.1). Conveni col·laboració entre Generalitat, 
Ajuntament i Marina Port Premià SL. en relació a l’execució de la rotonda a la carretera 
N-II per accedir al port de Premià de Mar.
  
Antecedents

En data 26 d’octubre de 2016 el Ple municipal va aprovar provisionalment la Modificació 
puntual del Pla d’Ordenació Urbanística Municipal relativa a la resituació de la rotonda de 
llevant de la població.

En relació amb l’execució de la rotonda a la carretera N-II per accedir al Port de Premià 
de Mar, s’ha de signar un conveni de col.laboració entre l’Administració de la Generalitat 
de Catalunya, mitjançant el Departament de Territori i Sostenibilitat, l’Ajuntament de 
Premià de Mar i l’entitat Marina Port Premià SL

Fonaments jurídics i/o tècnics

1.- En data 4 de novembre de 2016 s’ha emès l’informe tècnic i en data 3 de novembre 
l’informe jurídic. 

2.- L’òrgan competent per a l’aprovació del Conveni és el ple amb el quòrum de majoria 
absoluta.

D’acord amb els articles 110.3 de la Llei 26/2010, del 3 d’agost, de règim jurídic i de 
procediment de les administracions públiques de Catalunya i 14 de la Llei 19/2014, de 29 
de desembre, de transparència, accés a la informació pública i bon govern, els convenis 
s’han de publicar en el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya i es trametrà al 
Registre de convenis de col·laboració de la Generalitat per tal que sigui publicat a la seva 
web que és accessible des del Portal de la Transparència.

També es publicarà al Portal de Transparència de l’ajuntament.

3.- L’article 111.2 de la Llei 26/2010, disposa que en el cas que l'administració s'obligui, 
mitjançant el conveni, a assumir despeses específiques amb càrrec al seu pressupost, 
serà preceptiu l'informe de la respectiva intervenció municipal. En aquest cas no hi ha 
cap despesa vinculada a l’aprovació del conveni, sens perjudici que se’n puguin derivar 
quan es concreti l’acord de cessió dels terrenys afectats.
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Proposta d’acord

Vistos els informes tècnic i jurídic, el Regidor-Delegat d’Urbanisme, Obres Públiques i 
Serveis Municipals, proposa al ple municipal l’adopció del següent acord:

Primer.- APROVAR el Conveni de col·laboració entre l’Administració de la Generalitat de 
Catalunya, mitjançant el Departament de Territori i Sostenibilitat, l’Ajuntament de Premià 
de Mar i l’entitat Marina Port Premià SL. en relació a l’execució de la rotonda a la 
carretera N-II per accedir al port de Premià de Mar, que es transcriu a continuació:

“Conveni de col·laboració entre l’Administració de la Generalitat de Catalunya, mitjançant 
el Departament de Territori i Sostenibilitat, l’Ajuntament de Premià de Mar i l’entitat 
Marina Port Premià, SL, en relació amb l’execució d’una rotonda a la carretera N-II per 
accedir al Port de Premià de Mar

Barcelona, 
REUNITS

D’una part, el senyor Ricard Font i Hereu, secretari d’Infraestructures i Mobilitat del 
Departament de Territori i Sostenibilitat, que intervé en nom i representació de 
l’Administració de la Generalitat de Catalunya, en virtut de l’autorització de signatura 
atorgada pel conseller de Territori i Sostenibilitat l’11 d’octubre de 2016, d’acord amb el 
que determina l’article 11 de la Llei 26/2010, de 3 d’agost, de règim jurídic i de 
procediment de les administracions públiques de Catalunya.

D’altra part, el senyor Miquel Buch Moya, alcalde de Premià de Mar, que intervé en nom 
d’aquesta corporació municipal, en ús de les atribucions que li confereix l’article 21 de la 
Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local, i l’article 53 del Text 
refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, aprovat pel Decret legislatiu 
2/2003, de 28 d’abril expressament autoritzat per aquest acte en virtut de l’acord de 
............. de data................

I, de l’altra, el senyor Joan Conde del Campo, en nom i representació de Marina Port 
Premià, SL, en la seva qualitat de director general. Es troba facultat per a aquest acte en 
virtut de poder especial a favor concedit mitjançant escriptura autoritzada pel Notari de 
Madrid, D. Luís Sanz Rodero, el vint-i-u de juliol de dos mil onze, nombre 3280 de 
protocol, que va causar la inscripció en el Registre Mercantil de Barcelona, el tretze 
d'octubre de dos mil onze, en el Tom 38.067, Foli 210, Full B - 317.318, Inscripció 4a.

Totes les parts es reconeixen mútuament la representació i la capacitat per signar aquest 
Conveni de col·laboració i, als efectes esmentats,

MANIFESTEN

I.- L’accés al port de Premià de Mar des de la carretera N-II, en el vigent Pla d’Ordenació 
Urbanística Municipal (POUM) (DOGC núm. 5772 de 10.12.2010), està previst que es realitzi 
mitjançant una rotonda a situar en el PK 638+770 aproximadament, a l’indret de l’actual 
intersecció d’aquesta carretera amb el carrer Can Pou. D’acord amb les determinacions 
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normatives de la fitxa del Pla especial número 5, Port de Premià de Mar, dintre les obligacions 
de l’àmbit s’estableix la de concretar l’assumpció dels costos d’urbanització i d’execució de la 
rotonda d’accés al Port per sobre la carretera N-II, a l’àrea de Can Pou, segons les previsions 
del POUM. El Pla especial de l’àmbit de terra del Port de Premià de Mar, aprovat 
definitivament amb prescripcions per la Comissió Territorial d’Urbanisme de Barcelona el 22 
de juliol de 2010 (DOGC núm. 5712 de 10.9.2010), estableix com a obligació del 
concessionari l’execució de la nova rotonda sobre la carretera N-II.

II.- L’Ajuntament de Premià de Mar, atesa la controvèrsia veïnal suscitada per la construcció 
de la rotonda d’accés al port en l’emplaçament previst en el vigent Pla d’ordenació urbanística 
municipal, motivada per la consideració que aquesta posició incideix negativament sobre la 
població de l’entorn, ha impulsat un procés de participació ciutadana el resultat del qual ha 
posat de manifest la conveniència de modificar aquest emplaçament.

III.- Fruit del procés participatiu esmentat a l’expositiu II, l’Ajuntament va trametre dues 
possibilitats d’ubicació, una a llevant i l’altre a ponent, de la rotonda aprovada al POUM. Atès 
els raonaments tècnics del Departament, l’Ajuntament de Premià de Mar veu convenient i 
factible el desplaçament de l’esmentada rotonda cap a ponent en el marc d’una reordenació 
dels espais lliures del front de la carretera N-II entre els carrers Raimon de Penyafort i Terra 
Alta. Així, el trasllat de la rotonda prevista pel planejament vigent ocupant part dels terrenys 
de l’actual zona verda de Can Fitó, permetria qualificar de zona verda els terrenys afectats per 
l’actual rotonda i aconseguir una major continuïtat dels espais lliures cap a Vilassar de Mar. En 
aquesta nova posició la rotonda podria entroncar amb el vial bidireccional d’accés al port, 
que tindria continuïtat amb el pas inferior sota la via del ferrocarril i el carrer de Raimon de 
Penyafort, modificant-ne la seva alienació.

IV.- Valorada pel Departament de Territori i Sostenibilitat la proposta indicada a la 
manifestació III, es constata la seva viabilitat funcional pel que fa als aspectes viaris si bé la 
seva implantació requereix, atesa la reordenació de zones verdes proposada, la prèvia 
aprovació definitiva de la corresponent Modificació del Pla d’ordenació urbanística municipal 
de Premià de Mar, la qual s’ha de subjectar al procediment especial que per a la modificació 
dels espais lliures preveu la legislació urbanística. A aquest efecte, l’Ajuntament de Premià 
de Mar ha aprovat inicialment en data 20 de juliol de 2016 l’esmentada modificació puntual i 
la remetrà posteriorment, un cop l’hagi aprovada provisionalment, al Departament de 
Territori i Sostenibilitat per a la seva resolució definitiva.

V.- Marina Port Premià, SL, empresa concessionària del port de Premià de Mar, com a 
encarregada de la seva gestió i explotació està obligada a executar i costejar, en virtut del 
planejament urbanístic, la rotonda d’accés al port i no mostra inconvenient en la modificació 
del seu emplaçament sempre i quan l’endarreriment de l’actuació no li impedeixi complir amb 
les seves obligacions com a concessionària. A tal efecte, ha encarregat la redacció del 
“Projecte constructiu de millora local. Rotonda de connexió amb el port de Premià de Mar a la 
N-II. T.M. Premià de Mar”, que preveu els detalls constructius de la rotonda d’accés al port 
des de la N-II en la nova ubicació pròxima a l’actual intersecció del carrer Raimon de 
Penyafort amb aquesta carretera, tal com està prevista en la modificació del POUM de Premià 
de Mar aprovada inicialment per l’Ajuntament. Aquest projecte es presentarà al Departament 
de Territori i Sostenibilitat per tal que, prèvia verificació, pugui iniciar-ne la tramitació 
sectorial en paral·lel amb la Modificació de Pla esmentada.
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VI.- De conformitat amb l’article 29 del Text refós de la Llei de Carreteres de Catalunya, 
aprovat pel Decret legislatiu 2/2009, de 25 d’agost, i l’article 42 del Reglament general de 
carreteres, aprovat pel Decret 293/2003, de 18 de novembre, el finançament de les 
actuacions exigides per al bon funcionament de les carreteres de la Generalitat pot dur-se a 
terme mitjançant els mecanismes previstos en la legislació urbanística. Per altra banda, 
l’article 44.3 del Reglament esmentat, determina que els compromisos dels particulars en 
ordre al finançament de carreteres s’han de formalitzar en un conveni amb el departament 
competent en la matèria per tal de reflectir els compromisos i obligacions recíprocs.

I per tal de reflectir documentalment els compromisos assolits, les parts subscriuen aquest 
Conveni de col·laboració amb subjecció a les següents

CLÀUSULES
Primera.- Objecte

Aquest Conveni té per objecte establir els compromisos de col·laboració entre les parts 
signants en relació amb la concreció i execució de les actuacions viàries de construcció i 
condicionament que han de conformar l’accés al port de Premià de Mar.

Segona.- Compromisos de l’Ajuntament de Premià de Mar

L’Ajuntament de Premià de Mar es compromet a:

a)Tramitar amb la màxima celeritat possible la Modificació puntual del Pla d’ordenació 
urbanística municipal aprovada inicialment en data 20 de juliol de 2016, la qual preveu una 
reordenació dels espais lliures del front de la N-II entre els carrers Raimon de Penyafort i 
Terra Alta i un canvi d’emplaçament de la rotonda de connexió amb el Port de Premià de 
Mar de manera que entronqui amb el vial bidireccional d’accés al port donant continuïtat 
amb el pas inferior sota la via del ferrocarril i el carrer de Raimon de Penyafort. 
S’acompanya com a Annex número 1 un plànol amb l’emplaçament d’aquesta rotonda.

b) Posar a disposició de Marina Port Premià, SL, amb caràcter previ a l’inici de les obres, els 
terrenys de la seva titularitat que siguin necessaris per a l’execució de la nova rotonda, i 
cedir-los, un cop executades les obres a la Generalitat de Catalunya. Tot això, una vegada 
aprovada definitivament, si s’escau, la Modificació puntual del POUM indicada a la lletra a), i 
aprovat definitivament pel Departament de Territori i Sostenibilitat el projecte constructiu 
corresponent.

Tercera.- Compromisos de Marina Port Premià, SL

Marina Port Premià, SL, es compromet a:

a) Presentar al Departament de Territori i Sostenibilitat, en el termini màxim d’un mes des de 
la signatura d’aquest Conveni, el “Projecte constructiu de millora local. Rotonda de connexió 
amb el port de Premià de Mar a la N-II. T.M. Premià de Mar” ajustat a les previsions 
d’emplaçament que efectua la Modificació puntual del Pla d’ordenació urbanística municipal de 
Premià de Mar aprovada inicialment en data 20 de juliol de 2016, per tal que pugui ser 
tramitat en paral·lel amb l’esmentada Modificació de Pla. 
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b) Executar i finançar les obres viàries de la nova rotonda d’enllaç entre la Nacional II i 
l’accés al port de Premià de Mar, en compliment del compromís concessional previst en el 
Pla especial d’ordenació a l’àmbit de terra del port de Premià de Mar.

c) Cedir a la Generalitat de Catalunya l’obra un cop executada. A tal efecte, haurà de 
notificar al Departament de Territori i Sostenibilitat aquesta finalització i oferir-li la seva 
cessió. En cas que el Departament constati deficiències en les obres realitzades, s’obliga 
a esmenar-les en el termini que a tal efecte li atorgui l’Administració.

Quarta.- Compromisos del Departament de Territori i Sostenibilitat

El Departament de Territori i Sostenibilitat:

a) Es compromet a tramitar en paral·lel a la Modificació puntual del Pla d`ordenació 
urbanística municipal de Premià de Mar a què fa referència la clàusula primera, el 
“Projecte constructiu de millora local. Rotonda de connexió amb el port de Premià de Mar a 
la N-II. T.M. Premià de Mar” que presenti Marina Port Premià SL, d’acord amb la clàusula 
segona, sempre i quan s’ajusti als requeriments tècnics i legals exigibles. En tot cas, 
l’aprovació definitiva del Projecte requerirà la prèvia aprovació definitiva, si escau, de 
l’esmentada modificació puntual del POUM, a les determinacions de la qual s’haurà 
d’ajustar.

b) Es reserva les facultats de control, inspecció i seguiment de les obres d’execució del 
Projecte constructiu a què fa referència la lletra a) a dur a terme per Marina Port Premià, 
SL.

Cinquena.- Vigència del Conveni 

El present Conveni serà vigent i produirà efectes des de la data de la seva signatura fins 
al compliment de les actuacions i obligacions que constitueixen el seu objecte.

Sisena.- Causes de resolució

Són causes de resolució del Conveni, a part de la finalització de la seva vigència, un cop 
complertes les actuacions i obligacions que constitueixen el seu objecte, les següents:

a) el comú acord de les parts.
b) l’incompliment d’una de les parts de les obligacions assumides en aquest Conveni, que 
facultarà a les altres a exigir-ne el seu compliment o a resoldre el Conveni.

Setena.- Comissió de seguiment

Les parts acorden crear una comissió de seguiment d’aquest Conveni que té com a funció 
principal avaluar el grau d’assoliment de l’objecte del Conveni, en especial, controlar 
l’execució dels compromisos i actuacions assumits per les parts, d’acord amb els termes i 
condicions establerts a les clàusules segona, tercera i quarta.
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Així mateix, aquesta comissió de seguiment serà competent per conèixer, amb caràcter 
previ a la jurisdicció contenciosa administrativa, els conflictes i discrepàncies que 
sorgeixin entre les parts relatius a la interpretació i/o compliment del conveni. 

Vuitena.- Jurisdicció

Les parts intentaran resoldre de comú acord les diferències que puguin sorgir en 
l’execució i interpretació d’aquest Conveni amb caràcter previ a la seva submissió, si 
escau, a la jurisdicció contenciosa administrativa, d’acord amb el que disposa la Llei 
29/1998, de 13 de juliol, reguladora de la jurisdicció contenciosa administrativa.

Novena.- Publicitat

D’acord amb els articles 110.3 de la Llei 26/2010, del 3 d’agost, de règim jurídic i de 
procediment de les administracions públiques de Catalunya i 14 de la Llei 19/2014, de 29 
de desembre, de transparència, accés a la informació pública i bon govern, aquest 
conveni serà publicat en el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya i es trametrà al 
Registre de convenis de col·laboració de la Generalitat per tal que sigui publicat a la seva 
web que és accessible des del Portal de la Transparència.

I, en prova de conformitat, les parts indicades signen aquest Conveni per triplicat 
exemplar i a un sol efecte en el lloc i data indicats en l'encapçalament”.
  
Segon.- PROCEDIR, un cop finalitzades les obres, a la cessió dels terrenys afectats per la 
nova rotonda amb els tràmits que corresponguin, una vegada aprovats definitivament la 
Modificació puntual del POUM i el projecte constructiu de la mateixa.

Tercer.- PUBLICAR aquest Conveni al portal de Transparència de l’Ajuntament, en el 
benentès que la publicació al Diari Oficial de la Generalitat i al Portal de Transparència de 
la Generalitat es farà per part del propi Departament de Territori i Sostenibilitat.

Quart.- FACULTAR el Sr. Alcalde per a la signatura de tots els documents necessaris per 
l’efectivitat d’aquest acord.”

Prèvia deliberació, el Ple de l’Ajuntament ACORDA APROVAR el dictamen precedent, en 
obtenir 15 vots a favor (7 del grup municipal CiU, 3 del grup municipal C’s, 2 del grup 
municipal PSC-CP, 2 del grup municipal ERC-JxP i 1 del grup municipal PP) i 5 
abstencions (3 del grup municipal CP-PA i 2 del grup municipal ICV-EUiA-E) dels 20 
membres presents dels 21 que constitueixen el nombre legal de membres de la 
Corporació.

En la deliberació prèvia, el tinent d’alcalde i regidor delegat d’Urbanisme, Sr. Subirà, 
explica el contingut del dictamen que es porta a aprovació: “En tot aquest procés que va 
començar ara ja fa un any de canviar la rotonda del POUM de Premià de Mar, en data 26 
d’octubre de 2016 el Ple municipal va aprovar provisionalment la Modificació puntual del 
Pla d’Ordenació Urbanística Municipal relativa a la resituació de la rotonda de llevant de 
la població.
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En relació amb l’execució de la rotonda a la carretera N-II per accedir al Port de Premià 
de Mar, es proposa signar un conveni de col·laboració entre l’Administració de la 
Generalitat de Catalunya, mitjançant el Departament de Territori i Sostenibilitat, 
l’Ajuntament de Premià de Mar i l’entitat Marina Port Premià SL.

Aquest Conveni té per objecte establir els compromisos de col·laboració entre les parts 
signants en relació amb la concreció i execució de les actuacions viàries de construcció i 
condicionament que han de conformar l’accés al port de Premià de Mar.

Quant a la vigència d’aquest conveni, serà vigent i produirà efectes des de la data de la 
seva signatura fins al compliment de les actuacions i obligacions que constitueixen el seu 
efecte.”

Intervenen el portaveu dels grups municipals ICV-EUiA-E, Sr. Fernández i el regidor del 
grup municipal CP-PA, Sr. Pañella en la forma següent:

Sr. Fernández,  portaveu suplent del grup municipal ICV-EUiA-E: “Bé, tornem a tenir 
aquí la rotonda. Nosaltres votarem en contra bàsicament perquè al Ple de setembre, crec 
que va ser de l’any passat, quan es va aprovar la modificació del Pla del port, ja vam 
avisar en aquell moment que aquest Ple deixava de tenir una eina de pressió sobre 
l’empresa per poder-la “obligar” a fer el què nosaltres creguéssim que és el millor.

Felicitem que l’empresa hagi acceptat aquest conveni i que acceptin la decisió d’aquest 
Ple de fer la rotonda en aquella banda i que no vulgui fer-la on indicava la modificació del 
POUM però, atenent al què hem votat sempre sobre aquest punt, votarem en contra.”

Sr. Pañella, portaveu del grup municipal CP-PA: “Nosaltres també una mica en la 
mateixa línia. Per coherència tampoc ens allargarem més parlant de la rotonda, per 
coherència, perquè no són la nostra rotonda ni la primera ubicació ni la segona, no és el 
nostre POUM i no és el nostre projecte de port. També votarem en contra.”

9. MOCIONS
9.1. EXP. A116-2016-3521. MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP  MUNICIPAL C'S PER 
PROPOSAR INSTAURAR EL DIA DEL RENTAT DE MANS AMB SABÓ A TOTES LES 
ESCOLES DE PREMIÀ DE MAR

El Sr. alcalde sotmet a la consideració del Ple municipal el dictamen modificat de la 
Comissió Informativa d’Acció Social i Atenció a les Persones sobre la moció presentada 
pel grup  municipal C's per proposar instaurar el dia del rentat de mans amb sabó a totes 
les escoles de Premià de Mar, del contingut següent:

“Debido a que este año 2016 hemos padecido en nuestra Comunidad Autónoma uno de 
los brotes más graves de enterovirus de los últimos años, en forma de rombencefalitis, 
que ha afectado a más de 100 niños.

Debido a que otras epidemias estacionales ya conocidas, como las bronquiolitis, la gripe 
y las gastroenteritis tienen una gran repercusión en el ausentismo de niños en el colegio, 
y de sus padres o sus cuidadores habituales en sus puestos de trabajo. 
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Atendiendo que la prevención es una de las políticas sanitarias más eficientes para evitar 
el contagio de diferentes virus, y que la mayoría de los contagios se originan con el 
contacto entre los niños en lugares comunes, donde comparten muchas horas, como en 
las escuelas.

Atendiendo que es muy beneficioso para el presente y futuro de la salud de nuestros 
menores, educarlos en la toma de conciencia de practicar unos hábitos sanos, así como 
la concienciación de cumplir con unas medidas higiénicas básicas mínimas.

Atendiendo que podemos facilitar y promover el trabajo en equipo de diferentes 
colectivos sociales de nuestro municipio.

Atendiendo que el coste de la medida propuesta es mínimo para las arcas municipales.

El Grupo Municipal de Ciutadans (C’s) propone a este pleno para su aprobación:

1. Instaurar el día del lavado de manos con jabón en todos los colegios de Premià de 
Mar.

2. Convocar tanto a los responsables del CAP de Premià de Mar, como a los equipos 
directivos de todos los colegios para colaborar conjuntamente en la creación de un 
grupo de trabajo con el objetivo de organizar las iniciativas y la difusión de estas y 
otras medidas preventivas.

3. Presentar la presente propuesta al Consell Escolar de Premià de Mar para consensuar 
las acciones a llevar a cabo con la comunidad educativa.”

Prèvia deliberació, el Ple de l’Ajuntament ACORDA APROVAR el dictamen precedent, en 
obtenir 15 vots a favor (7 del grup municipal CiU, 3 del grup municipal C’s, 2 del grup 
municipal PSC-CP, 2 del grup municipal ERC-JxP i 1 del grup municipal PP), 2 vots en 
contra (del grup municipal ICV-EUiA-E) i 3 abstencions (del grup municipal CP-PA) dels 
20 membres presents dels 21 que constitueixen el nombre legal de membres de la 
Corporació.

En la deliberació prèvia intervenen els portaveus i regidors dels diferents grups 
municipals en la forma següent:

Sr. Briones, portaveu del grup municipal PP qui manifesta que votarà a favor de 
l’aprovació de la moció.

Sra. Martín,  portaveu del grup municipal ICV-EUiA-E: “Nosaltres votarem en contra, no 
perquè estiguem en contra de què els nens es rentin les mans, evidentment. Entenem la 
proposta però sí que creiem, con us vam comentar, que heu afegit un punt de 
consensuar les accions a dur a terme al Consell Escolar i nosaltres creiem que l’espai on 
heu de presentar aquesta proposta és al Consell  Escolar i, si s’ha de desenvolupar, que 
es desenvolupi allà.”
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Sr. Molins, portaveu  del grup municipal ERC-JxP: “Una mica reafirmar-me al que ja 
vam parlar el dia de les informatives en aquest cas, i també seguint la línia del què ha dit 
la companya d’Iniciativa, que li vam demanar que la retiressin. Però bé, veig que no l’han 
retirat i en aquest cas li donarem suport perquè ens sembla una bona iniciativa. 

Però voldríem fer, en aquest cas, dues consideracions. La primera, crec que s’ha quedat 
curts, perquè fomentar només un dia de rentat de mans, només un, és molt limitat. 
Creiem important en aquest cas la informació i la difusió per part de tothom per fomentar 
en aquest cas la higiene i la salubritat entre tots, com indiqueu en el punt 2.

La segona consideració que voldríem fer des del nostre grup és que, una mica seguint la 
línia que s’ha dit abans, que no considerem que aquests temes sigui oportú portar-los en 
un Ple com una moció. Considerem que aquestes propostes han de ser a través del 
Consell Escolar Municipal i aquí es coneixeria la visió dels diferents col·lectius que hi 
treballen en tots aquests temes. I estem convençuts que aquests plantejaments ja 
s’estan fent a les escoles, perquè sinó, no sé, podríem estar plantejant fer properes 
mocions que podríem fer una campanya contra la grip, una altra del dia contra els polls a 
les escoles o fomentar la dutxa diària. Vull dir, són consideracions que ja les vam fer en 
les Informatives, però bé, ja que no l’han retirat, ja dic, li donarem suport perquè ens 
sembla una iniciativa però no té més.”

Sr. Gutiérrez, portaveu del grup municipal PSC-CP: “En la línia dels comentaris 
anteriors. Nosaltres també creiem que aquesta moció no és una moció per debatre-la al 
Ple municipal, i més quan hi ha el tercer punt que és presentar la proposta al Consell 
Escolar de Premià de Mar per consensuar. Nosaltres pensàvem o crèiem que és molt 
millor anar on toca, que en aquest cas és el Consell Escolar, debatre-la allà i, a partir del 
què digui la comunitat educativa fer una cosa o fer una altra. 

Perquè jo ara em poso en el supòsit que portem aquesta proposta al Consell Escolar i, no 
sé, potser la comunitat educativa ens diu que estan fent accions similars al que diu aquí 
o potser simplement la rebutgen perquè no ho troben interessant, o el què sigui. Són 
supòsits que no ha de ser així o no té perquè ser així, però podria ser. Per tant, tot i així, 
és una proposta, com diu el Sr. Molins, que és interessant i és positiva, per tant, 
nosaltres li donarem suport."

Sr. Andrade, portaveu  suplent del grup municipal C’s: “Hoy presentamos una moción 
dirigida a uno de los colectivos más importantes y más queridos por nosotros en nuestro 
municipio, como son los niños. Todos aquellos que hemos sido padres, o tíos, o abuelos, 
sabemos perfectamente el cariño que tenemos a nuestros menores y lo importante que 
es la salud de los niños.

Con esta moción lo que pretendemos es aportar nuestro granito de arena para mejorar, 
en la medida de lo posible, la salud de los niños de Premià de Mar. La mejor forma de 
hacerlo pensamos que es potenciando la prevención. Por este motivo, esta moción va 
encaminada a evitar casos reales de contagios como los que se han producido este año 
2016, a principios de año, en toda Cataluña, donde tuvimos nada más y nada menos que 
más de un centenar de niños infectados con afecciones neurológicas, después de haberse 
infectado con el famoso enterovirus.
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Agradecemos el apoyo que nos muestran los compañeros de Esquerra, PSC y PP, a pesar 
de sus dudas, pero creemos que es una moción importante, aunque para algunos le 
pueda parecer floja, pues nada más lejos de la realidad. Esta moción surge de 
conversaciones mantenidas con vecinos de Premià, algunos de ellos profesionales de la 
rama médica; nace de unos hechos reales, como decía antes, que han ocurrido en 
Cataluña este año; hechos que han preocupado profundamente a las familias y a los 
colegios, y que pusieron en estado casi de jaque al sistema sanitario catalán, 
especialmente en la sección de urgencias. Por tanto, es una moción que trata de un 
problema real que puede preocupar a la ciudadanía.

Vamos intentar en esta explicación, a aquellos concejales que no están muy convencidos, 
que se den cuenta de la tremenda importancia que tiene un ejercicio tan simple 
aparentemente como es lavarse las manos bien con jabón, para los niños.

Fíjense, el descubrimiento de la importancia del lavado de las manos con jabón fue 
debido al doctor húngaro Ignaz Semmelweiss, allá por el año 1847, cuando trabajaba en 
la clínica obstétrica del Hospital General de Viena. Se considera uno de los precursores 
de los métodos antisépticos, sin embrago, tuvimos que esperar al año 2008, más de 150 
años después, para que se iniciase un día mundial del lavado de manos, que por cierto se 
celebra todos los días 15 de Octubre de cada año. Esta iniciativa fue impulsada por la 
Alianza Global entre el Sector Público y Privado para promover el Lavado de Manos, 
donde participan entidades tan conocidas e importantes como puedan ser UNICEF, The 
London School of Hygiene and Tropical Medicine, Unilever, Procter and Gamble, la 
Universidad de Buffalo, el Banco Mundial y otras.

A fecha de hoy, todavía nos encontramos con gente que cree que lavarse las manos sólo 
con agua es suficiente, pero es que esto no es así. El lavado de manos con jabón es una 
de las maneras más efectivas y económicas de prevenir enfermedades diarreicas y la 
neumonía. Cada año resulta que más de 3 millones y medio de niños no alcanzan su 
quinto año de vida debido a la diarrea y a la neumonía. Se estima, como decía, que el 
lavado de manos con jabón podría salvar más vidas que cualquier vacuna, reducir las 
muertes por diarrea casi a la mitad y evitar una cuarta parte de las muertes por 
infecciones respiratorias. Por tanto, como pueden ver, de aquí deriva la vital importancia 
de concienciar a la población en general de la necesidad de lavarse correctamente las 
manos. Se trata de conseguir que el lavado de manos con jabón se convierta en un 
comportamiento básico en los hogares y en las escuelas de Premià. Además, para los 
niños existen tres momentos críticos, en los cuales es fundamental que se laven bien las 
manos con jabón, como es:

-Después de ir al lavabo
-Antes de comer
-Y después de jugar en los patios de los colegios, donde pueden ensuciarse con tierra o 
arena las manos.

Además es importante que aprendan algunas normas básicas de higiene, que se podrían 
añadir a esta moción o a esta propuesta, como es una medida aparentemente tan simple 
como es taparse la boca cuando estornudamos o tosemos, para que obviamente no 
contagie y que no lo hagan con la palma de la mano, porque si luego le dan la mano a 
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otro niño o a otra persona, le van a transmitir los gérmenes y bacterias. Por eso es tan 
importante lavarse las manos con jabón.

Está demostrado que los niños son el segmento de la sociedad más energético, 
entusiasta y abierto a nuevas ideas, por lo que una vez hayan interiorizado los beneficios 
del lavado de manos con jabón, arrastrarán a los adultos que les rodean, a practicar esta 
saludable costumbre, lo cual ayudará a reducir el contagio de enfermedades también en 
la población adulta de Premià. Aquí ya no hablamos a nivel mundial, sino que 
concretamos en Premià. Es decir, que esto va a ir en beneficio de todo el pueblo.

También me gustaría decirles que sería interesante hacer un ejercicio de empatía, de 
ponernos en el lado de aquellas familias que por motivos laborales les es muy difícil 
quedarse en casa cuidando de sus niños cuando éstos están enfermos; les supone un 
trastoque de su logística familiar, o a lo mejor no tienen la suerte de contar con 
familiares que vivan cerca, a lo mejor viven en Barcelona o en Mataró y es complicado. Al 
mismo tiempo también, hay gente que tiene la suerte de tener un clima flexible en el 
trabajo y con superiores que están atentos a estos temas, y otros que a lo mejor les 
ponen en un serio problema el decir que va a llegar 2 horas tarde porque su niño está 
enfermo, o cosas así. 

Para aplicar esta campaña preventiva en Premià pensamos que necesitamos de la 
colaboración del Ayuntamiento, de todos los centros escolares y también del Centro de 
Atención Primaria. Con ello fortaleceremos el trasvase de información de primera mano 
entre la comunidad educativa y la comunidad sanitaria de Premià. Este es un punto muy 
importante, pues ayudará a reforzar los vínculos que faciliten y consoliden el trabajo en 
equipo de estos colectivos del pueblo, por lo que con esta moción también ayudamos a 
fortalecer  complicidades que redundarán en beneficio de todo el municipio.

Para finalizar, esperamos que con esta explicación, aquellos que tienen sus dudas, les 
quede claro la gran utilidad de que, a pesar de ser un gesto pequeño y aparentemente 
sencillo y simple, la gran utilidad que tiene como política de prevención.”

Sr. Pañella, regidor del grup municipal CP-PA:  “Seré molt més breu. No diem que no 
sigui útil, evidentment és útil rentar-se les mans amb sabó. Però, ja que parlem de salut 
ens hauria agradat que abordéssim una proposta una  mica més global en l’àmbit de la 
salut o en l’àmbit de la prevenció. No sé, és una moció molt concreta que potser 
sincerament aquest no creiem que sigui el lloc de debat. És un debat molt interessant 
segurament, i veig que vostè té molt de coneixement sobre aquest assumpte, 
segurament aquest debat hagués estat interessant dur-lo al Consell Escolar Municipal i 
dur aquest debat allà i transmetre això allà.

I sí que han afegit aquest punt, però igual no calia que passés per aquí. I no ho dic per 
rentar-nos-en les mans sinó perquè potser no és l’espai de debat, perquè potser l’espai 
de debat més proper a la ciutadania i a la seva realitat, el més idoni, és el Consell.

Li volíem preguntar una cosa: han detectat alguna necessitat concreta aquí a Premià ara? 
Perquè igual des de que hi va haver aquesta passa, o no sé com dir-li, igual ja s’han pres 
mesures des dels centres escolars. Perquè vostè ens ha parlat que ha parlat amb un 
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metge i demès, però no ens ha parlat de la comunitat educativa premianenca. Potser ja 
s’estan rentant les mans amb sabó i no ho sabem. Nosaltres ens abstindrem.” 

Sra. Calleja, regidora del grup municipal de CiU i delegada d’Ensenyament: “La moció ja 
m’era difícil d’argumentar amb qüestions de formes ara, amb l’argumentació del Sr. 
Andrade, em costa una miqueta més. 

No entraré a valorar la seva argumentació. Jo, en la línia dels meus companys, crec que 
no és l’espai on s’han de debatre aquestes coses ja que moltes vegades els polítics el que 
fem és aprovar mocions en el plenari que afecten a terceres persones que no tenen ni 
l’oportunitat de pronunciar-se, ni de fer-ho, ni d’opinar. 

Jo crec que, en la línia que he proposat a Ciutadans, que agraeixo que hagi inclòs aquest 
punt. Podem tenir un espai idoni per dur a debat aquestes mocions i aquestes propostes, 
que és el Consell Escolar Municipal de Premià de Mar, que és un organisme on es pot 
decidir, on es pot proposar, on es pot valorar aquestes propostes i tenir la línia i les 
indicacions pertinents del Consell Escolar en la mesura de portar a terme aquestes 
mocions. Nosaltres votarem a favor per la inclusió d’aquest punt 3.”

Prèvia autorització del Sr. alcalde, intervenen novament el regidor del grup municipal PP, 
Sr. Andrade, i el regidor del grup municipal CP-PA, Sr. Pañella.

Sr. Andrade: “Por alusiones, Sr. Pañella, su último comentario no lo he entendido: si 
“nos hemos lavado las manos” en este asunto. Todo esto venía, en concreto, la epidemia 
esta tan grave afectó de manera directa a la comarca del Maresme y hay un niño 
fallecido. Esto no quería decirlo, però bueno, hay un niño fallecido en el Hospital de 
Mataró que no se sabe a ciencia cierta, los médicos si… que podía ser por este tema pero 
no se sabe a ciencia cierta y además la familia esto han preferido mantenerlo en privado. 
Pero es un tema que nos toca de cerca. No nos consta que se hayan tomado medidas 
concretas.

Respecto a lo que me decía el Sr. Molins, sí, claro que se puede hacer un conjunto de 
medidas de prevención porque pensamos que las políticas de prevención son 
fundamentales en todos los ámbitos, o sea, en el ámbito de accidentes de tráfico, en el 
contagio de enfermedades sexuales, en evitar adicciones, etc. 

Por último, sí que contábamos con poder discutirlo también en el Consell Escolar y por 
eso hemos añadido también el tercer punto, para poder enriquecerlo allí.”

Sr. Pañella: “Per aclarir, molt ràpid. Jo l’última cosa que he dit és si vostès han parlat 
amb la comunitat educativa per si han pres algun tipus de mesures des de que ha passat 
això. Si n’han parlat o no. Vostè ha dit “no ens consta” però, n’heu parlat directament? 
És la pregunta. I al final de tot he dit “potser ja se les estan rentant les mans”, potser les 
escoles ja s’estan rentant les mans amb sabó, no li he dit que vostè es renti les mans 
amb res. Jo crec que hi ha hagut un malentès aquí.”

Tanca les intervencions el Sr. alcalde: “Jo el que no voldria és que la comunitat 
educativa pensés que nosaltres, que som polítics locals, ens creiem amb el dret de dir-los 
el què han de fer ells. Vull dir que això, quan ho expliquem al Consell Escolar, sobre tot, 
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no ens pertoca a nosaltres dir a la comunitat educativa el què han de fer, igual com no 
ens pertoca fer altres coses. 

Jo només dic que a l‘hora de traslladar-ho, ho traslladem així, que ho fem amb tota la 
bona voluntat, que no es pretén anar a fer una cosa que no ens pertoca.”

9.2. EXP. A116-2016-3522. MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL CP-PA A 
FAVOR DE TRANSFORMAR CAN SALOMÓ EN L'EQUIPAMENT DE REFERÈNCIA PER 
A L'ÀREA DE JOVENTUT DE PREMIÀ DE MAR

El Sr. alcalde sotmet a la consideració del Ple municipal el dictamen modificat de la 
Comissió Informativa de Territori i Sostenibilitat sobre la moció presentada pel grup 
municipal CP-PA a favor de transformar Can Salomó en l'equipament de referència per a 
l'Àrea de Joventut de Premià de Mar, del contingut següent:

“Atès que a la primera experiència de pressupostos participatius de Premià de Mar la 
proposta escollida per la ciutadania ha estat la rehabilitació de la masia de Can Salomó 
com a equipament públic d'ús comunitari i que dins dels usos previstos s'hi ha d'incloure 
el de nou local de l'A.E. Amon-Ra. 

Atès que al pressupost municipal de l'any 2017 ja es disposarà d'una partida de 
200.000€ per a executar l'esmentada rehabilitació i que, per tant, cal dur a terme 
pròximament la planificació dels usos i espais de Can Salomó, que en part ha d'ajudar a 
resoldre un dels dèficits detectats ja al Pla d'Equipaments de Premià de Mar del 2011: 
«La distribució i optimització dels espais disposats pel que fa als equipaments culturals 
polivalents». 

Atès que aquesta oportunitat pot servir per donar resposta a altres demandes 
expressades per la ciutadania en el procés de pressupost participatiu, com ho és la 
creació d'un espai polivalent per a l'ús veïnal a Can Salomó, la programació estable de 
cultura al mateix espai o molt especialment la creació d'un espai de referència per al 
jovent premianenc. Necessitats complementàries però que s'han de satisfer garantint la 
necessària optimització en la intensitat dels usos i coherència en les finalitats dels nous 
equipaments. 

Atès que avui en dia a Premià no es compta amb cap equipament de referència dins 
l'àrea de joventut (casal jove, punt d'informació juvenil, etc.)  a diferència d’altres 
municipis catalans de població similar. 

Atès que el Pla d’Actuació Municipal de l’actual govern de Premià de Mar ja contemplava 
la voluntat de dotar al poble d’espais de trobada per a joves i entitats juvenils.

Atès que el POUM de Premià de Mar aprovat el 2010 especifica que a banda dels 
equipaments existents, caldrà que el pla disposi de sòl necessari per a la creació de nous 
equipaments entre els quals s'especifica un casal jove (que el pla preveu compatible amb 
la funció d'hotel d'entitats) un equipament destinat al centre obert i tres nous centres 
cívics, en diverses localitzacions del municipi. 
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Atès que, si ens referim a polítiques de joventut, un dels principals actors en la 
implementació del pla de referència (el Pla Nacional de Joventut de Catalunya 2010-
2020) són els ens locals, i que el mateix pla preveu entre els seus objectius promoure 
espais i òrgans de participació juvenil en l’àmbit local així com «treballar per optimitzar i 
buscar la coherència dels recursos, serveis i programes desplegats per a la gent jove».

Atès que el Pla Nacional de la Joventut també assigna com a funcions del món local 
garantir i planificar eines de suport, canals i espais en l’àmbit local entre el conjunt del 
moviment juvenil organitzat per treballar de manera coordinada per la consecució dels 
objectius del Pla, i preveu que els ajuntaments oferiran suport i assessorament en 
matèria de joventut al conjunt del moviment juvenil organitzat. 

Atès que al Pla d’Actuació Territorial de Polítiques de Joventut 2016 entén els ens locals 
com a agents clau per implementar les propostes d'intervenció que han de permetre 
assolir els objectius estratègics del Pla Nacional de la Joventut de Catalunya, entre les 
quals es recull: la creació d'aules obertes o d’educació compartida, els programes de 
transició escola-treball, l'assessoria sobre mobilitat internacional, els projectes 
d’aprenentatge servei, els serveis d’orientació educativa, els programes d’inserció 
sociolaboral, la informació sobre drets laborals i precarització laboral juvenil, els espais 
de cotreball, els serveis d’assessorament sobre l’habitatge, els serveis d’assessorament 
en salut jove, les activitats d’educació emocional per a joves, les activitats d’oci 
alternatiu, el suport a grups de joves i col·lectius no formalitzats, la gestió d’espais 
públics per entitats i grups de joves, la creació de canals i espais de diàleg entre 
l’administració i la gent jove, les actuacions per facilitar la prevenció, la detecció i 
l’atenció de joves en situació de violència masclista, etc. 

Atès que el Pla Local de Joventut 2012-2016 de Premià de Mar detecta com a necessitats 
de la joventut premianenca disposar d'espais de trobada, la falta d'oci i cultura destinats 
a aquest segment de la població, la baixa participació i articulació del moviment juvenil i 
la manca d'informació, orientació, assessorament i formació en múltiples àmbits (salut, 
sexualitat, alimentació, orientació acadèmica i professional, etc.). Tot i les accions 
realitzades per l’ajuntament en diferents àmbits, com per exemple, els programes i 
tallers de drogodependència ( detecció i treball amb les famílies ), consulta jove i tallers 
de prevenció a les escoles, seminaris de tutorització per a professors, xerrades a les 
escoles i consultes d’atenció, projecte ajuntament jove per ensenyar la importància de la 
participació als joves, activitats setmanals d’oci i aprenentatge per a joves, etc.

Atès que el mateix pla local diagnostica que la falta d’espais on organitzar-se, trobar-hi 
activitats, informació i un punt de relació directa amb l’Ajuntament és una necessitat ja 
detectada anteriorment per diversos agents (els mateixos joves i «tots els 
departaments» de l'ajuntament), i una necessitat «molt general i que afecta tots els tipus 
de joves». 

Crida Premianenca proposa al Ple l'adopció dels següents acords: 

1. Convertir la Masia de Can Salomó en un equipament de referència pels joves i 
adolescents de Premià de Mar on també puguin dur a terme activitats altres entitats, 
associacions o col·lectius que ho necessitin.
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2. Que el futur Pla Local de Joventut, que ha de donar continuïtat al pla que finalitza 
enguany, es dugui a terme concebent Can Salomó com a equipament de referència. Que 
dins del disseny participatiu d’aquest nou pla s’inclogui una sessió amb participació dels 
diferents actors implicats (entitats, grups de joves, representats polítics...) pel disseny 
concret de l’espai de Can Salomó. En cas de no poder-se realitzar dins del mateix procés 
de participació del nou Pla Local de Joventut que sigui realitzada per l’ajuntament en 
altre espai adient amb recursos propis.

3. Que dins d'aquest equipament es contemplin les funcions de Casal Jove, espai per a 
entitats  i creació d'un espai polivalent que permeti l'ús comunitari i veïnal. 

4. Que es realitzi una diagnosi de les entitats, serveis i programes existents dins l'àmbit 
de joventut que poden tenir cabuda en aquest nou equipament (A.E. Amon-Ra, Centre 
Obert, Joves en Acció, Premià Jove, etc.)”

Prèvia deliberació, el Ple de l’Ajuntament ACORDA APROVAR el dictamen precedent, per 
assentiment dels 20 membres presents dels 21 que constitueixen el nombre legal de 
membres de la Corporació.

Intervenen els portaveus i regidors dels diferents grups municipals en la forma següent:

Sr. Briones, portaveu del grup municipal PP: “Desde el Partido Popular creemos que 
lamentablemente Premià tienen pocos espacios para las entidades y los pocos que 
tenemos hay que compartirlos. 

Hay un proceso participativo que ha ganado una entidad y hay que dedicar Can Salomó 
preferentemente a esta entidad, pero hay que buscar soluciones para las demás 
entidades. 

Como no sé al final cómo va a quedar esta moción porqué ha habido cambios o puede 
haber aquí, pues al final, cuando vea cómo queda, decidiré qué votaré.”  

Sr. Fernández,  portaveu suplent del grup municipal ICV-EUiA-E: “Dir que nosaltres, tal 
com està redactada, tal com l’ha llegit la Sra. secretària, estem a favor d’aquesta moció. 

Creiem que és important que quedi clar que la prioritat és per l’A.E. AmonRa, tal com ha 
dit el Sr. Briones, perquè hi ha hagut una consulta popular i que ha guanyat la seva 
proposta i per tant ha de ser l’AmonRa qui primer digui quin espai necessita i quines 
condicions ha de tenir la masia de  Can Salomó. Estem d’acord en què a partir d’aquí 
s’incloguin la resta d’equipaments com pot ser tot el què ha comentat la Sra. secretària 
en la lectura de la moció (Centre Obert, Joves en Acció, Premià Jove, etc.) i que es faci 
també a partir d’unes portes obertes en el procés participatiu del Pla Local de Joventut. 
Per tant, votarem a favor.” 

Sr. Molins, portaveu  del grup municipal ERC-JxP: “Una mica seguint la línia, al final 
hem aconseguit presentar una moció perquè portem ja varis dies amb aquesta moció en 
concret canviant redactats, fent esmenes, parlant-ne... I ens hem de congratular que 
finalment s’hagi presentat aquesta moció aquí.  
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Seré molt breu, tot i que entenem la importància d’aquest tema. Pensem que un espai 
com aquest que estigui dedicat als joves és cabdal, als joves d’aquí de Premià, 
evidentment. Però tampoc tancar-nos a d’altres entitats del municipi que puguin utilitzar 
aquests espais. Però també pensem que és important ubicar la Regidoria de Joventut per 
tal de dinamitzar i coordinar l’espai  on creiem que aquest equipament se li ha de donar 
un ús continuat i fer un projecte de necessitats i d’usos adequats a les necessitats del 
municipi i del jove. Donem suport a la Moció.” 

Sr. Gutiérrez, portaveu del grup municipal PSC-CP: “Primer de tot dir que a nosaltres, 
com a Partit Socialista, no ens agrada com està redactada la moció. Nosaltres hem 
intentat de forma directa i indirecta que el redactat d’aquesta moció fos diferent. 
Compartim l’objectiu, el compartim, creiem que és indubtable que a Premià de Mar cal un 
lloc per la gent jove, cal un Punt d’Informació Juvenil, calen moltes coses en matèria de 
Joventut, això jo crec que és indiscutible. Ara bé, aquesta masia concretament significa 
un equipament pel conjunt del nostre municipi que fins ara l’està utilitzant la Regidoria 
de Medi Ambient i que ara, pròximament, quedarà lliure i per tant a disposició no d’una 
part del municipi sinó que nosaltres entenem que aquest nou equipament, que no en 
tenim gaires a Premià, aquest equipament hauria de ser pel conjunt de la ciutadania.

Nosaltres hem tingut converses ara fa una estona amb la regidora Sra. Bär que ens 
assegurava que aquesta moció en cap cas significa tancar la masia per un sector concret 
de la població, en aquest cas pels joves, sinó tot el contrari, que l’objectiu era assegurar 
que els joves tinguin un punt de referència. 

De fet nosaltres no entenem la moció en aquest sentit perquè no ens agrada com està 
redactada, perquè sí que creiem que el títol, el redactat, el preàmbul, sí que condiciona 
molt el futur i el desenvolupament dels usos d’aquesta masia. 

Per tant, el que sí que volem deixar molt clar és que nosaltres el què volem és que 
aquesta masia doni solució a una situació concreta d’una entitat concreta, que en aquest 
cas és l’Agrupament Escolta AmonRa, i per tant aquí sí que creiem que li hem de donar 
sortida perquè, entre altres coses, ha guanyat el procés participatiu i per tant hem de 
donar resposta. Ara bé, el que no podem fer tampoc és tancar al conjunt de les entitats 
del municipi l’ús d’aquest nou equipament.

Per altra banda, també li he comentat a la regidora, aquest equip de govern, com és 
lògic, anem treballant. Cada regidor, cada regidora, té el seu propi pla de treball i el va 
desenvolupant. Sorgeixen projectes, diferents projectes i diferents accions. En el cas 
concret de la Regidoria de Medi Ambient tenia un projecte engegat que ara estan 
treballant i que, com en aquest municipi tothom sap, que és el corredor biològic, doncs hi 
havia un projecte on el punt zero d’aquest corredor sortia de la masia de Can Salomó. 
Per tant, això nosaltres no volem que aquesta moció... Vostè ens ha assegurant que això 
no ha de ser així, vostè ens ho ha assegurat. 

Nosaltres, si és així, aquestes dues variables: primer, el conjunt de les entitats del 
municipi podran gaudir igual, amb les mateixes condicions, que les entitats juvenils, 
doncs nosaltres podrem estar d’acord i així vostè ens ho ha dit; segon, nosaltres volem, i 
volem que quedi reflectit en l’acta, que aquest corredor biològic d’aquest projecte en 
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temes de conservació de la biodiversitat autòctona de la comarca perquè sigui també, la 
masia de Can Salomó, un punt de referència pel conjunt de la comarca en matèria 
mediambiental i que aquest projecte no es vegi afectat per l’aprovació d’aquesta moció. 

Nosaltres per altra banda també voldríem fer esment a què moltes vegades jo tinc 
personalment la sensació de què construïm la casa per la teulada. És a dir, jo crec que 
aquí el primer que havíem de fer és tenir un debat de quins usos, quines prioritats hi ha 
sobre la taula, quins projectes hi havia engegats, quin és el futur que li volíem donar o 
que li volem donar a l’equipament i, a partir d’aquí, aprovar una moció per ratificar que 
hi ha un compromís polític per tirar un projecte determinat cap a endavant. Això no és 
així. Primer aprovem una moció per dir que serà un punt de referència pels joves.

Jo, sincerament, vull que quedi recollit en acta que el grup de Crida Premianenca ens ha 
dit que en cap cas això, per un costat, significa que la resta d’entitats del municipi no 
podran fer ús de la masia en igualtat de condicions; i dos, que el corredor biològic i el 
projecte que des de la Regidoria de Medi Ambient es va començar a treballar entorn a 
finals del mes d’abril o principis de maig tampoc quedi aturat perquè aprovem aquesta 
moció. 

Per tant nosaltres, en conclusió, no veiem malament l’objectiu que vostès persegueixen 
però, això sí, necessitem que d’alguna manera ens assegurin que les nostres demandes 
tampoc es veuran afectades. En principi donaríem suport a la moció.”

Sr. Martínez, regidor del grup municipal C’s: “En primer lugar, celebramos que haya 
tenido lugar la primer experiencia  de presupuestos participativos en Premià de Mar y 
que de este modo se haya implicado a la ciudadanía en la participación de una pequeña 
parte de los presupuestos. Esperamos que en los próximos años se aumente la partida y 
se llegue también a movilizar a más gente con el objetivo de enriquecer y consolidar este 
tipo de proyectos.

Con la ejecución del proyecto de la rehabilitación de Can Salomó, tal y como menciona la 
moción, se ayudará a resolver una parte del déficit que tenemos en nuestra población en 
cuanto a equipamientos culturales polivalentes se refiere. 

A esta falta de equipamientos culturales polivalentes se le añade la inexistencia de 
ningún espacio de referencia para la juventud de Premià de Mar. Algo que es 
preocupante en un pueblo con más de 28.000 habitantes y con una gran cantidad de 
jóvenes.

Aunque en la moción se haya añadido esta mañana un punto consensuado referente a 
que ya estaba previsto por parte del gobierno municipal la creación de estos espacios, 
déjennos que desde Ciutadans dudemos de ello, señores del gobierno. El hecho 
constatable es que llevamos años sin un punto de referencia para jóvenes y CiU lleva 
alrededor de 10 años gobernando en Premià de Mar, así que hasta ahora nunca ha 
estado entre sus prioridades la creación de este espacio. Si hubiera estado entre sus 
prioridades, ya estaría en funcionamiento.   

En referencia a la moción, entrando en los acuerdos de la moción, comentar que desde 
nuestro grupo municipal estamos de acuerdo en que Can Salomó sea un equipamiento de 
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referencia para los jóvenes, como he dicho antes, y adolescentes de Premià de Mar. 
También estamos de acuerdo en que sea un lugar compartido con otro tipo de colectivos 
de distintas edades en el cual mediante entidades y asociaciones se puedan llevar a cabo 
actividades culturales y de ocio. 

En cuanto a lo que al segundo acuerdo se refiere, vemos muy positiva la participación de 
los diferentes agentes implicados  en el diseño concreto del espacio de Can Salomó, 
puesto que para que tengan cabida todos los colectivos (y remarco, todos los colectivos) 
se debe llegar a debe establecer dialogo y un gran consenso entre los diferentes 
interesados en llevar a cabo actividades en la masía.

Sobre el tercer y cuarto punto reiterar, una vez más, como he comentado al principio de 
mi discurso,  la necesidad de crear una serie de equipamientos básicos como son el Casal 
de Joves, como son espacios para otras entidades y como es la creación de un espacio 
polivalente que permita el uso comunitario y vecinal. 

Para concluir mi intervención, me gustaría recalcar la importancia de fomentar espacios 
para la cultura en la sociedad, puesto que la cultura permite al ser humano la capacidad 
de reflexión sobre sí mismo i a través de ella la persona discierne valores y busca nuevas 
significaciones. Por ello y por todo lo expuesto, votaremos a favor de la moción.”

Sra. Bär, regidora del grup municipal CP-PA: “Aquesta proposta, si bé la presentem ara 
nosaltres, surt de totes aquestes deteccions que es van fer al pressupost participatiu. 
Nosaltres també vam entendre el pressupost participatiu com una gran eina que ens va 
permetre fer una fotografia de necessitats que identificava la gent i vam veure que calia 
un espai veïnal, que calia una programació estable de Cultura, que es buscava un espai 
de referència pel jovent, el tema del local de l’AmonRa (que estava claríssim) i vam 
veure que era una molt bona oportunitat, la de Can Salomó, perquè ja l’espai de 
referència pel jovent de Can Salomó ja sortia com una de les propostes del pressupost 
participatiu. 

A més a més, pel que fa al jovent, crec que ha quedat prou explicat també a la moció, no 
tenim un Casal Jove, no tenim un Punt d’Informació Juvenil, i ja es començaven a moure 
documents que parlaven d’aquestes coses. Es parlava al PAM que s’havia de contemplar 
que havia d’haver un punt de referència pels joves, havia d’haver un espai de trobada 
pels joves. Nosaltres simplement ho estem concretant en què s’agafi la proposta del 
procés participatiu i que sigui aquest, Can Salomó. Al POUM també es detectava aquesta 
necessitat d’un Casal Jove que ja es preveia que fos compatible amb un hotel d’entitats. 
O sigui, que era una cosa que ja es parlava d’això. 

També dir-vos que això es tracta d’una proposta argumentada. Nosaltres no diem que 
volem que sigui un espai de referència per la joventut per no res, sinó perquè veiem que 
al Pla Local de Joventut es detectava tota aquesta necessitat, veiem la clara realitat de 
què a Premià de Mar, en el dia a dia, ens manquen moltes coses pel que fa a Joventut. 
Tot i les que es fan, encara ens en manquen. Em sembla que no cal que em repeteixi, 
però era una necessitat bastant explícita en tots aquests documents. 

El que sí que us volia comentar i anar una mica més per feina és el tema de què és el 
que nosaltres proposàvem. Nosaltres parlàvem en aquests acords de què fos un espai de 
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referència pel jovent. Nosaltres creiem que això és important pel fet de què llavors, si el 
jovent té un espai de referència i a més diferents col·lectius formen part d’aquest espai, 
també es generen sinèrgies positives entre ells: els que van al cau, de cop i volta veuen 
que hi ha els de Joves en Acció i es poden apuntar a fer coses amb ells; poden veure si 
fem alguna cosa de Promoció Econòmica que tingui a veure amb joves, ja sabem on 
portar-la i és un espai que els joves estan acostumats a anar. Ens semblava com una 
molt bona idea per dinamitzar-ho.

A més a més sempre teníem la idea que fos un espai dinamitzat. Per tant, no sabíem si 
mitjançant la Regidoria en concret de Joventut, o mitjançant en un futur podem apostar 
per dinamitzadors juvenils... Però no ho veiem com una cosa que fos un hotel d’entitats 
de joventut mort, sinó un espai viu al qual li donem vida. 

També pensàvem, en aquesta línia, que perfectament, donada la mancança d’espais a 
Premià de Mar, altres entitats podrien tenir cabuda. I això sí que voldria fer un incís, Sr. 
Gutiérrez, pel fet que vostè ens diu que nosaltres construïm la casa per la teulada... Bé, 
que li semblava que es feia una cosa així. No ens posem tan fins amb les paraules, si us 
plau, que avui portem un dia... Jo el que li voldria dir és que jo no li puc garantir si 
nosaltres entenem que hi tindran cabuda més projectes. 

Entenem que serà un espai de referència pel jovent. Això ho tenim clar i a més a més 
creiem que hi ha prou suports i no és una cosa que és perquè a nosaltres ens vingui de 
gust sinó perquè hi ha una gran mancança i una detecció i, a més a més, surt el Pla 
Nacional de Joventut, surt al Pla Local de Premià de Mar, surt al POUM... O sigui, no és 
una cosa que ens inventem, el tema de què hi ha una mancança, i per això volem aquest 
punt de referència donar-lo aquí a Can Salomó. 

La cosa és que vostè em diu que jo li garanteixi que l’altre proposta, que a mi em sembla 
una proposta molt interessant la que vostè ha fet i que ens van fer arribar fa unes hores. 
Crec, diria que hi ha grups que ni tan sols saben de quina proposta  parlem perquè mai 
els haurà arribat ni tan sols la proposta. Llavors, és una proposta que ni tan sols ha 
arribat a tothom. Jo li dic només per una cosa: pel fet de què nosaltres hem dit aquesta 
proposta i nosaltres creiem que aquesta moció no impossibilita que pugui haver aquest 
espai de Medi Ambient a Can Salomó, com no impossibilita que hi pugui haver altres 
coses que acordem. Per això un altre punt de la proposta que era important era el tema 
tan de la diagnosi com el de la participació. Llavors, en aquesta participació vostè podrà 
compartir la proposta amb la resta de persones d’aquí i ja serem la resta de persones 
d’aquí les que li garantiran que això es durà a terme. 

Jo el què li puc garantir és que... M’entén el què li vull dir? Jo no puc garantir que això es 
farà perquè no sóc ningú. O sigui, no sóc el govern, sap el què li vull dir? O sigui, vostè 
em demana “garanteix-me que això es farà”, però jo el que li puc garantir és que la 
proposta que nosaltres presentem no va en contra de que això es faci.

El que després crec, per no construir la casa per la teulada, que després, amb la 
participació de tots, es decidirà això. O si vosaltres ja ho teniu començat. 

No sé si m’he explicat prou bé, però m’imagino que tindré un segon torn per intentar-
ho.”
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Sr. Maristany, regidor del grup municipal de CiU i delegat de Cultura i Joventut: “Jo sí 
que seré breu perquè ara ja hem parlat tots i crec que tots hem dit el mateix. A part, 
crec que tots coincidim de la importància del contingut d’aquesta moció i de la necessitat 
d’un equipament com és el de Can Salomó al centre del poble per les necessitats que 
tenen moltes de les entitats, els joves i inclús l’AmonRa.

Començaré contestant al Sr. Martínez. Ara fa uns quants mesos que vostè va entrar com 
a regidor en aquest Ajuntament i encara recordo el primer, o el segon, o el tercer dia que 
havia entrat, o potser feia un mes només, que era Festa Major, i em va dir: “Eloi, jo 
m’encarregaré dels temes de Joventut, de Festes i de Cultura. Per tant, si et sembla, ens 
intercanviem els telèfons perquè m’agradaria posar-me en contacte amb vostè”. Jo li dic 
que si realment vostè dubta de què nosaltres tinguéssim la voluntat de què hi hagués un 
espai per joves, em podria haver trucat. Perquè en un any i mig encara no m’ha trucat i 
espero aquella resposta perquè vostè se n’assabenti de les coses que fem a Cultura, 
Joventut i Festes. 

Per tant jo, fa deu anys, no hi era a Convergència. No hi era ni com a regidor. Però sí que 
li puc dir, i crec que vostè ja se n’ha assabentat en l’últim any estant aquí en els Plens, 
que Premià de Mar te un problema bastant gran en qüestió d’edificació i d’equipaments. 
I, si s’ha donat compte, nosaltres podríem trobar algunes altres solucions bones per 
donar resposta a aquests joves o a aquestes entitats. I érem conscients que fins que la 
part de Ca l’Escoda, amb el Sorli no anés endavant, fins que no es construís una nova 
nau i alliberéssim algun dels equipaments, no podríem actuar. I hem anat trampejant 
com hem pogut amb el Centre Cívic i amb els altres equipaments, però érem conscients 
que aquesta legislatura hi havia possibilitats de fer alguna cosa així i per això li vam 
demanar a la Sra. Bär i a Crida Premianenca que ho afegissin a la moció, i aprofito per 
agrair-los-hi, perquè realment era voluntat de govern de tirar endavant.

I això li dic perquè, no per protagonisme, sinó perquè ho pateixo i ho pateixo al dia a dia. 
Ara poso un exemple: a Joves en Acció fem activitats, tan divendres com dissabte, i sóc 
jo el què està parlant amb els educadors i els dinamitzadors i amb la cooperativa amb la 
què col·laboren en aquest projecte; i sóc jo el què pateix que realment aquests joves un 
dia han d’estar al pavelló, un altre dia han d’estar a la Plaça, al carrer, al Centre Cívic, al 
Teatre, a  Can Manent... I això ens costa molt de fidelitzar a un grup de joves que 
apostin per les nostres ofertes que estem fent, les nostres activitats d’oci i 
d’aprenentatge. Per això n’era conscient d’aquesta manca d’espai. 

Després, al Sr. Fernández només comentar-li que la setmana passada, després dels 
pressupostos participatius, ja vam fer una primera reunió amb l’AmonRa i que coincidim 
en què ells tenen molt a dir, ja que han guanyat els pressupostos participatius tenen 
molt a dir en aquest disseny, i vam tornar a fer una reunió amb ells per escoltar-los i 
també per prendre nota de les seves necessitats, que ja ho havíem fet però, un cop han 
passat els pressupostos participatius creiem convenient tornar-ho a fer. 

No només amb els joves ho pateixo, perquè jo estic cada dia al Centre Cívic i cada dia, 
per una cosa o per una altra, sigui per activitats que organitza l’Ajuntament o per altres 
activitats que fan xerrades, cada dia estem anul·lant activitats d’entitats i això, realment, 
a mi em sap molt greu. A mi i a tot l’equip de govern. I això ho pateixo cada dia. Quan 
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veus entitats que fan activitats molt importants de cohesió social i activitats culturals i 
d’altres àmbits, anar a explica’ls-hi que la manca d’equipaments que tenim a Premia de 
Mar és complicada i que han d’anul·lar la seva activitat perquè s’ha prioritzat una altra 
cosa, doncs no és fàcil, és bastant dur. 

Res més. Jo crec que en la línia que deia el meu company Sr. Gutiérrez, que és molt 
important que hi hagi cabuda a altres projectes. Evidentment, parlem d’entitats, 
d’associacions, de l’AmonRa, dels joves... Però, evidentment, és una oportunitat aquest 
equipament al  centre del poble per tirar endavant projectes i iniciatives del propi 
Ajuntament. Que jo crec que si tots som conscients que aquest equipament no és tan 
gran, perquè parlem de com si fos la gran masia, i realment és petita, però que si entre 
tots hi treballem podrem trobar solucions perquè hi càpiguen molts projectes i al final 
puguem estar tots satisfets.”

Conclou aquest primer torn d’intervencions el Sr. alcalde: “De tot plegat jo crec que tots 
hi estem d’acord amb aquesta moció, no? Jo crec, pels comentaris que ha fet la gent, 
que hi estem d’acord. Faltava el Sr. Briones que volia veure com havia quedat, però crec 
que més o menys s’ha perseguit la voluntat de què sigui un espai referent per joves, 
però que això no sigui excloent a altres segments de la societat o a altres col·lectius. 
Entenc que més o menys tots hi estem d’acord.

Hi ha la proposta aquesta de què formi part del corredor biològic. Que jo crec que, a la 
vegada, és positiu, perquè si estem parlant d’un entorn jove i estem fent un corredor 
bàsicament perquè entenem que al llarg de molts anys diferents societats hem anat fent 
malbé aquest planeta i l’estem intentant corregir tan bé com podem des d’aquest poble, 
doncs jo crec que fins i tot això és positiu. I a més quan la voluntat de tot plegat, ja 
n’havia parlat amb la regidora Sra. Safont, és en una vessant més educativa que no pas 
una voluntat de posar-hi quatre plantetes, per entendre’ns, sinó que és la voluntat que hi 
hagi pràctiques, que els escolars treballin amb les plantes autòctones i que d’alguna 
manera tot això ens serveixi perquè hi hagi aquest corredor biològic veritable a aquest 
poble. 

Jo crec que no es contradiuen les coses, al revés. Per tant, jo crec que més o menys tots 
diem el mateix i tot pot conviure-hi. Ara, sabent això, que Can Salomó no és la 
muntanya de Sant Mateu, que té un tamany determinat i que ja mirarem de fer-ho 
conviure tot. Tot i que sí que volia transmetre, en una reunió que ja hem tingut amb 
l’AmonRa, que ells són molt comprensius i entenen perfectament... Inclús la seva 
proposta anava escrita així, que no era un espai només per ells i excloent a la resta del 
poble, sinó que ells entenien perfectament que ells tenien la utilització d’aquell espai 
durant unes hores determinades de la setmana i que sabien perfectament que el nostre 
poble té unes realitats i unes mancances molt important d’equipaments. Per tant, sabien 
que havien de conviure amb altres entitats i amb altres iniciatives o amb altres 
necessitats del poble. 

Per tant, jo crec que, com a bons germans, aquest espai tan petit, tan preuat, però que 
està tan ben col·locat dins del poble, l’hem de saber utilitzar i exprimir tan bé com 
puguem per a que tots el puguem fer servir i les entitats se’l facin seu i puguem tirar 
endavant iniciatives tan interessants com la del corredor biològic i de l’AmonRa.
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Acabo agraint a tots els que van participar en el procés de participació ciutadana del 
pressupost. Jo crec que va ser la primera vegada i crec que, pels resultats que tenim, 
hem de continuar apostant per continuar en aquesta línia. Per tant, felicitar a tots els que 
hi han participat, tant en la part propositiva com en la part de vot i, sobre tot, a la 
proposta guanyadora que és la de l’entitat AmonRa.”

Intervé novament el portaveu del grup municipal PSC-CP, tinent d’alcalde i regidor 
delegat de Promoció Econòmica, Sr. Gutiérrez: “Sí, més que res per al·lusions de la 
regidora Sra. Bär. Nosaltres entenem la vostra proposta i la vostra demanda. No només 
l’entenem, sinó que la compartim perquè, no em vull reiterar, és lògic que falten espais 
de joventut. 

Vostè em diu: “no, és què vostè és del govern i jo, oposició,  no li puc assegurar a vostè, 
govern...” Li vull recordar que nosaltres estem en minoria i per tant moltes de les 
accions, com per exemple aquesta moció que ara vostè està aprovant, condiciona l’acció 
de govern. El que li estic intentant dir és que nosaltres, com a govern, iniciem accions 
com per exemple el tema del corredor biològic i volem que la masia de Can Salomó sigui 
el punt zero i sigui un punt de referència. I el què li estic dient i hem parlat anteriorment 
és que això que vostès demanen no sigui un impediment perquè la nostra acció de 
govern pugui desenvolupar-se amb plenes garanties. 

Per altra banda, tornar a reiterar, el que nosaltres no volem és que això que vostès estan 
intentant condicionar, perquè això és un condicionament... m’ho accepta que és un 
condicionament? Això que és un condicionament, el que nosaltres no volem perquè els 
espais són limitats per totes les entitats del poble, no només per un col·lectiu, sinó per 
totes les entitats del poble, li tornem a repetir, torno a dir, que la nostra voluntat com a 
govern és poder satisfer les necessitats de totes les entitats de Premià. 

Jo crec que això va molt més enllà de la seva demanda. Jo crec que això que nosaltres 
estem dient no va en contra de ningú. El que simplement estem dient és que, com que 
els espais són limitats, segurament en un futur proper tindrem la sort de tenir més 
espais disponibles, però a dia d’avui no és així, i el que estem dient és que la nostra 
voluntat és que sigui un punt de referència juvenil però que això no sigui... I jo li he dit 
que vostè m’ho garanteixi més que res perquè ho hem comentat anteriorment i m’ha dit 
“no és la nostra voluntat, nosaltres no tenim aquesta intenció, etc.” El que estic intentant 
és que quedi per acta que això realment serà així. Simplement el que estem intentant dir 
és que el punt de referència és que a la masia hi haurà un punt d’informació juvenil on 
les entitats juvenils tindran l’oportunitat de desenvolupar activitats. Punt. Però que això 
no signifiqui que la masia no serà o no podrà ser utilitzada per la resta d’entitats del 
municipi i, per altra banda, que la nostra acció de govern la puguem tirar endavant. 

Perquè, li torno a repetir, el nostre govern no té majoria absoluta sinó, segurament, 
parlaríem en altres termes. Però com que no ho tenim, no em pot dir vostè que vostè per 
ser del govern vostè pot fer el què vulgui perquè no és així, com en aquest cas estem 
veient. Jo crec que més que res és que vull que quedin les coses ben clares.”

I la regidora del grup municipal CP-PA, Sra. Bär: “Torno a dir, jo li dic, òbviament que 
volem condicionar l’acció de l’equip de govern, per això ens presentem a les eleccions i 
presentem propostes. O sigui, és obvi. Però perquè totes les propostes són 
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condicionaments. Si tu presentes una proposta i més en un govern on... Bé, un govern 
no, perquè no és que vosaltres esteu en minoria, és que el Ple és així. El Ple que 
nosaltres tenim ens obliga i ens dóna l’oportunitat de dialogar. 

Llavors, hi ha vegades que vosaltres, jo ho entenc, heu de dur a terme propostes que a 
vegades no esteu a favor. En aquest cas, a més a més, tenim la sort de què sembla que 
esteu a favor, al menys una part, perquè sembla que formava part del POUM aprovat per 
algunes de les persones que estan en aquest equip de govern i és el que és vigent, el 
PAM d’aquest equip de govern... O sigui, és una proposta que més o menys nosaltres el 
què li estem donant és potser un tarannà de què sigui espai de referència Can Salomó, 
que és una mica diferent. A més, no som només la Crida qui creiem que estem a favor 
d’això sinó que molts altres grups també han vist la necessitat. Perquè, òbviament, 
l’alcalde parla de què hi ha moltes necessitats a Premià de Mar... I tant, que n’hi ha 
moltes! El que passa és que nosaltres us expliquem, i bastant bé, que n’hi ha moltes de 
Joventut, i ens calen polítiques de Joventut, i ens cal aquest espai de referència a Can 
Salomó i em sembla que és prou compartit i, a més a més, també és una cosa 
compartida per les entitats i compartida per la gent que ho ha vist també clar en el 
procés participatiu. 

Per tant, nosaltres, en aquest sentit, entenem que òbviament serà compatible amb altres 
projectes, amb altres projectes que parlem i que adquirim el compromís entre tots i per 
tant jo el què li deia és això. Això no serà tot l’espai tancat i, si no ets... no sé, 
considerem que jove ets quan tens menys de, no sé, 29 anys, si et demanen el DNI  a la 
porta. No, potser no és això, és que no estem parlant d’això, estem parlant de què sigui 
un punt de referència on hi hagi bastant més que el Casal Jove, volíem polítiques que 
s’ajuntin totes les entitats de Joventut que, a més a més, moltes d’elles estan ara ubicant 
espais al Centre  Cívic. O sigui, si habilitem un nou espai, també s’alliberen espais al 
Centre Cívic. Es tracta també d’unificar. 

Després, una altra cosa que ens venia al cap és el tema de què sembla que tenim una 
por terrible que això se’ns ompli i encara ni se’ns ha omplert. Per tant, nosaltres 
celebraríem que això s’omplís i celebraríem tenir les trucades que diu que té l’Eloi per 
anar cancel·lant coses perquè voldria dir que hi ha més demanda i que hauríem de 
buscar altres espais. Però ara mateix aquestes demandes encara les hem d’anar parlant, 
per tant, nosaltres entenem que això serà aquest punt de referència per Joventut, 
vindran altres entitats també a participar i si després, en algun moment, creiem que ha 
de ser punt de referència d’alguna cosa més, parlem-ho, o sigui, aquest projecte com 
s’ubica. Només us dèiem això. 

Llavors, sí que pensem que serà una proposta amb bastant bona acollida per part de les 
entitats juvenils a Premià, perquè tenim moltes mancances en aquest sentit. A més a 
més creiem que hi hem d’apostar amb força pel fet de què nosaltres estem demanant als 
joves que no s’impliquen, als joves que no fan coses, i els hem de donar la possibilitat de 
fer-ho i tenim unes certes necessitats en aquesta banda. Però això no treu que puguem 
parlar-ne d’altres coses en el futur.”

9.3. EXP. A116-2016-3524. MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL CP-PA 
EN NOM DELS SINDICATS CGT, SEPC I IAC EN SUPORT ALS 27 I MÉS
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El Sr. alcalde sotmet a la consideració del Ple municipal el dictamen de la Comissió 
Informativa d’Administració i Organització Interna sobre la moció presentada pel grup 
municipal CP-PA en nom dels sindicats CGT, SEPC i IAC en suport als 27 i més, del 
contingut següent:

“Els fets que motiven aquesta moció van esdevenir entre abril i maig de 2013 quan es va 
produir l’ocupació del Rectorat de la Universitat Autònoma de Bellaterra (UAB) en el marc 
de la campanya de protesta contra les retallades a les universitats públiques. Es van 
tancar uns 200 estudiants, professors i personal d’administració i serveis, reclamant el 
compliment de determinades demandes de millora del funcionament de la universitat.

Tres anys després dels fets 27 persones han rebut per part del Ministeri Fiscal escrit 
d’acusació pels delictes de desordres públics, violació de domicili d’una persona jurídica a 
través d’intimidació, danys, coaccions per impedir o restringir l’accés al centre de treball 
de treballadors i treballadores, etc., que acumularien entre 11 i 14 anys de presó, 5 anys 
d’inhabilitació i 5 anys d’allunyament del Capmus universitari, una accessòria 
d’estranyament de dos anys (en el cas d’algun dels acusats) i demandes econòmiques de 
384.838,38 euros.

El passat 7 de juliol, la UAB va retirar l’acusació contra les 27 persones encausades. En 
relació amb l’acusació formulada per la Vicerectora d’Estudiants i Participació, aquesta ja 
s’ha retirat i s’ha creat una comissió de mediació per aquest afer.

Davant d’aquests fets el Ple de l’Ajuntament hauria de defensar i dir ben alt:

1.- Que és totalment desproporcionat, per part d’una universitat, respondre al dret a la 
protesta amb accions simbòliques com l’ocupació d’espais amb denúncies o per part de la 
fiscalia amb peticions de presó.

2.- Que l’educació pública, gratuïta i de qualitat s’ha de defensar davant dels intents 
d’elitització i de privatització, refermant el nostre compromís amb una universitat pública 
de qualitat i on la renda econòmica no comporti cap limitació d’accés.

3.- Rebutgem qualsevol mesura política, jurídica o legislativa que intenti silenciar la 
mobilització i les manifestacions democràtiques de protesta i la criminalització d’aquells 
moviments socials que actuen pacíficament respectant les regles democràtiques.

4.- Que l’exercici del dret a manifestar-se en pro d’una educació pública i de qualitat no 
pot constituir un delicte i, per tant, que cap persona pot ser condemnada per participar 
en la defensa dels Drets Col.lectius.

5.- Que per aquests motius no s’ha de donar continuïtat al procés judicial.

Per tot l’exposat anteriorment, demanem a l’Ajuntament de Premià de Mar:

1.- Mostrar el ferm compromís del consistori amb una universitat pública, gratuïta i de 
qualitat, a la qual hi puguin tenir accés totes les persones, independentment dels seus 
recursos.
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2.- Reivindicar el dret de les persones que exerceixen el Dret de Manifestació, i a 
expressar públicament la solidaritat amb aquests 27 membres de la comunitat 
universitària, els seus familiars i amics.

3.- Instar la lliure absolució de les 27 persones imputades pels fets a dalt referenciats.

4.- Sol.licitar al Ministeri Fiscal que retiri les acusacions contra aquests membres de la 
comunitat universitària, al no ser admissible en una societat democràtica que es penalitzi 
la protesta, la dissidència, i menys encara que es sol.liciti presó per exercir els Drets 
Fonamentals.

5.- Que es trametin aquests acords referents al Procediment Abreujat 4/2016 a l’Excm. 
Jutge del Jutjat de Primera Instància i Instrucció número 3 de Cerdanyola i a l’Excm. 
Fiscal en cap de Catalunya i a l’Organització Antirepressiva d’Esquerra Independentista, 
Alerta Solidària.”

Prèvia deliberació, el Ple de l’Ajuntament ACORDA DENEGAR el dictamen precedent, en 
obtenir 13 vots a favor (7 del grup municipal CiU, 3 del grup municipal C’s, 2 del grup 
municipal PSC-CP i 1 del grup municipal PP) i 7 vots a favor (3 del grup municipal CP-PA, 
2 del grup municipal ERC-JxP i 2 del grup municipal ICV-EUiA-E) dels 20 membres 
presents dels 21 que constitueixen el nombre legal de membres de la Corporació.

Intervenen els portaveus i regidors dels diferents grups municipals en la forma següent:

Sr. Briones, portaveu del grup municipal PP: “El supuesto derecho a ocupar edificios 
públicos y privados como forma de protesta no está recogido en ningún ordenamiento 
jurídico de ninguna democracia. Una cosa es el derecho de reunión y de manifestación, y 
una otra muy diferente la ocupación ilegal de edificios.

Como criterio general no estamos a favor de que las instituciones hagan 
pronunciamientos sobre procedimientos judiciales ni sobre sentencias. Las sentencias se 
acatan y en todo caso se recurren. 

En las democracias la justicia no se decide votando sino mediante procedimientos 
judiciales.

No se puede hablar de ocupación simbólica cuando fue una ocupación de más de tres 
días, con barricadas y cadenas, que sólo terminó cuando el entonces rector Ferran 
Sancho solicitó la entrada de los Mossos d´Esquadra en la universidad.

Por cierto, algunos que piden el derecho a ocupar los edificios de la Universidad, después 
se dedican a agredir a los estudiantes que piensan diferente, como lo hicieron hace unos 
meses con una carpa de la entidad Sociedad Civil Catalana que fue rota con una navaja y 
al grito de "fascistas" con un pancarta que justificaba esta violencia con el lema "Basta 
de fascismo enmascarado. Sociedad Civil Catalana fuera de la UAB" y con amenazas 
como que "la próxima te clavaremos la navaja en la cara, no en la bandera”. Por todo 
ello votaré en contra de ésta moción.”

Per descarregar una còpia d'aquest document consulteu la següent pàgina web / Para descargar una copia de este documento consulte la
siguiente página web

Codi Segur de Validació d8a7ae28d7554e168b5ee846e1b19a5e001

Url de validació https://www.epremia.net/verificador/ASP/verificadorfirma.asp

Metadades Classificador:Acta  -

S
ig

n
at

u
ra

 1
 d

e 
2

M
iq

u
el

 B
u

ch
 i 

M
o

ya
01

/1
2/

20
16

A
lc

al
d

e

S
ig

n
at

u
ra

 2
 d

e 
2

E
lis

a 
A

lm
ir

al
l G

ay
o

01
/1

2/
20

16
S

ec
re

ta
ri

https://www.epremia.net/verificador/ASP/verificadorfirma.asp?codigoVerificacion=d8a7ae28d7554e168b5ee846e1b19a5e001


 Pl. de l’Ajuntament, 1
Telèfon 93 741 74 00

Fax 93 741 74 25
08330 Premià de Mar

http://www.premiademar.cat
e mail: info@premiademar.cat

NIF: P0817100A

Secretaria General

- 81 -

Sra. Martín,  portaveu del grup municipal ICV-EUiA-E: “Nosaltres recolzem les accions 
que busquen un accés universal a la Universitat i, d’altra banda, rebutgem les polítiques 
que pretenen reprimir la protesta i la llibertat d’expressió. Per tant, votarem a favor 
d’aquesta moció.”

Sr. Ripollès, portaveu suplent del grup municipal ERC-JxP: “Aquest és un tema molt 
delicat on cal trobar l’objectivitat, l’equilibri i la proporció en l’anàlisi dels fets ocorreguts i 
les demandes expressades en la moció.

No podem desentendre'ns d'una petició tant greu, desmesurada i desproporcionada com 
una demanda d'11 a 14 anys de presó d’uns joves per poder reivindicar uns drets.

Però tampoc podem barrejar conceptes. Per exemple, una cosa és una manifestació i una 
altra cosa és una ocupació d’espais a la força, que en aquest cas seria una acció 
simbòlica. Les circumstàncies de l’ocupació del rectorat al 2013 van ser complexes i van 
anar una mica més enllà d’una protesta social.

Nosaltres hem plantejat modificacions a aquesta moció que han estat acceptades, sobre 
tot per aclarir i deixar ben clar que aquí el fet més important és que hi ha uns 27 joves 
que estan judicialitzats per reivindicar uns drets. Nosaltres, evidentment, donarem suport 
a la moció.

Sr. Gutiérrez, portaveu del grup municipal PSC-CP manifesta que el seu grup votarà en 
contra.

Sr. Cano, portaveu del grup municipal C’s: “En primer lugar decir que la moción que nos 
presenta hoy la Crida es una moción que hace referencia al encierro de unos alumnos en 
la Universitat Autònoma de Bellaterra que protagonizaron en el mes de abril del 2013 y 
las posibles responsabilidades que se derivan del mismo. 

Entendemos que la moción de la Crida la presenta no sólo en nombre de los sindicatos si 
no, entendemos también, en el suyo propio, fruto de su posicionamiento político en este 
caso. Y lo que nos piden a nosotros es cuál es nuestro posicionamiento. 

Esto quiero dejarlo claro porque aquí no debatimos el papel de los sindicatos, de los 
afectados, de los alumnos o de sus familias, los cuales pueden defender legítimamente 
sus intereses y merecen todo nuestro respeto. Lo que nos toca es manifestarnos sobre el 
uso político que hace en este caso la Crida de los mismos en este Pleno. 

Como decía en el Pleno pasado, para nosotros está siendo habitual utilizar en la 
argumentación política de algunos partidos una fórmula que contiene dosis de, decía en 
el Pleno pasado, de populismo, de demagogia y una mezcla de conceptos buscando 
defender algo que del análisis de los hechos no se puede deducir. Pienso que esta 
moción, sinceramente, es un claro ejemplo. 

El primer concepto es la defensa de la educación pública. Evidentemente, desde 
Ciutadans, defendemos sin fisuras una educación pública, gratuita y de calidad como 
garante de la igualdad de oportunidades para que el más rico tenga posibilidad de que 
sus hijos estudien y el pobre, el que no tiene recursos, tenga dificultades para tirar 
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adelante. En este punto estamos totalmente de acuerdo y no hay duda de que los 
imputados que se encerraron en la Universidad también lo defendían. 

Hay un segundo concepto en el que estamos de acuerdo que es el del derecho de 
manifestación. Desde Ciutadans defendemos el derecho de expresión, de concentración y 
de manifestación como derecho de la expresión colectiva. Es decir, para que las minorías 
puedan hacer escuchar su voz, aquellos que no tienen voz en los organismos de decisión, 
que sus demandas y sus inquietudes también sean transmitidas y tenidas en cuenta en 
este caso, por ejemplo, por nosotros, que somos regidores de este Pleno.

Y en este caso, como concepto, esas protestas estaban más que justificadas. Es decir, 
hubo un aumento desproporcionado de las tasas de la Universidad y por eso se cerraban 
dentro del claustro, a parte de otras peticiones que hacían en el tema del transporte y de 
unas mociones que habían aprobado y por eso se encerraban en el claustro. 

Hasta ahí estamos totalmente de acuerdo, pero lo que condenamos de manera 
inequívoca es el uso de la violencia, de las coacciones, de las amenazas o de que este 
tipo de actos deriven en daños a los bienes y propiedades de terceros. Y en estos 
momentos lo que están valorando en los tribunales, en el caso que nos ocupa hoy, no es 
el derecho de manifestación ni las posibles coacciones, ya que se retiró la acusación 
penal. Dentro del propio expediente aparece que un grupo de estudiantes rodeó a la 
vice-rectora y zarandeó el coche, en lo que participó, si no me equivoco, uno de vuestros 
alcaldes, de la CUP, el de Argentona, y hubo una serie de coacciones. Al final consideró 
que tenía que retirar la vía penal y eso no tiró hacia adelante. 

Y sobre eso, y sobre el caso que nos… En esos momentos, es decir, el que los tribunales 
están analizando esos, lo que están analizando es valorando la responsabilidad civil, es 
decir, los posibles daños causados durante el encierro. Sobre eso, en este caso, no 
podemos manifestar nuestra opinión porque todavía no hay sentencia. Ha habido una 
evolución, ya no los condenan a 11 años, supongo que serían 11 años repartidos entre 
los 27, ni a 500.000 euros o 384.000 euros, sino que ahora se están reclamando 30.000. 
Nosotros lo desconocemos porque no hemos tenido acceso al expediente.

Por tanto, lo que nos pide la Crida con esta moción es que cualquier tipo de acto delictivo 
que se cometa al amparo del derecho de manifestación quede impune. Ante esa 
demanda, evidentemente, nosotros votaremos en contra.”

Sra. Altés, portaveu del grup municipal CP-PA: “Ja veiem que no els ha sorprès que 
presentéssim aquesta moció perquè des de Crida no és ni el primer ni l’últim cop que 
seguirem denunciant aquest trist context actual on tribunals judicials retallen lleis que 
persegueixen blindar drets fonamentals; aquest context en el qual es judicialitza la 
política; o en aquest context en el qual tenim lleis com la llei mordassa que directament 
van dirigides a acabar amb la protesta social i amb la dissidència. 

Entenem que la vulneració de drets fonamentals és una profunda injustícia i quan els 
estudiants es manifestaven per reclamar el seu dret a tenir una educació pública i de 
qualitat és un motiu més que de sobra perquè aquesta mobilització ciutadana en cap cas 
sigui resposta amb peticions de penes desproporcionades com les que demanem que es 
retirin per part de la Fiscalia.  
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Més que res perquè ens trobem que al llarg de la historia hi ha tota una genealogia 
d’actes de desobediència civil sense els quals el món no seria com el coneixem avui dia. 
Compartim, per tant, amb la resta d’encausats i amb els estudiants que es van tancar en 
aquell claustre que no es poden tolerar certs retrocesos en els drets i llibertats que han 
estat conquerits gràcies a l’esforç de generacions i generacions de persones lluitadores i, 
evidentment, les retallades a la Universitat és un d’aquets.

Parlem de penes que no són proporcionals perquè, com s’han manifestat alguns dels 
catedràtics de dret penal, a nivell legal sembla que hi ha una certa tendència a que, 
mentre no es compleixen mesures per detenir grans delictes econòmics, cada vegada es 
va penalitzant la pobresa a través de la hipercriminalització de la petita delinqüència, i 
així veiem com augmenten les penes a la multireincidència o, per exemple, s’estan 
convertint les faltes en delicte i d’aquesta manera veiem com perilla el principi de 
proporcionalitat en aquests delictes que sembla que a alguns dels companys els 
preocupen tant.

En resum, estem assistint a una campanya de criminalització de les lluites que 
qüestionen l’ordre establert, el qual és un pas previ imprescindible per justificar 
l’escalada repressiva que fa que hi hagin xifres desmesurades de persones detingudes pel 
simple fet de participar en protestes socials o que es trobin encausades i en processos 
judicials per aquests motius, demanant penes de presó i multes astronòmiques que, en 
cap cas, són lògiques per exercir un dret legítim que és el de mobilització i a la protesta.

Només dos comentaris pels companys. En primer lloc agrair les aportacions i el suport 
dels companys de La Coalició i d’Esquerra.

Al company del PP només li direm que en cap cas podem tolerar aquesta defensa que ens 
ha fet d’un feixisme emmascarat, però que no deixa de ser feixisme, que és el de 
Societat  Civil Catalana. Sense més comentaris.

I als companys de Ciutadans, quan parlava precisament d’aquesta campanya de 
criminalització de les lluites, surt molt l’argument de fer malbé els béns aliens i que 
sembla ser que s’estiguin ocupant il·legalment, també he sentit, els espais. El que hi va 
haver realment van ser piquets pacífics, que és una mesura que com tantes altres 
vegades s’han fet servir per part de sindicats i per part de moviments socials, com 
tallades de trànsit. Són recursos que no són violents per reivindicar determinades idees i 
que en cap cas no han d’estar penades d’aquesta manera.

Per altra banda, si parlem de desperfectes, els únics desperfectes que recull l’acusació i 
que per tant estan denunciats són uns graffitis que hi va haver, cosa que no és estranya 
en les mobilitzacions estudiantils. Però en cap cas hi ha ni crema de contenidors ni 
pneumàtics com s’ha vist en altres casos i que probablement sigui una imatge més 
violenta. Però, vull dir, sembla que hi ha com una intenció de tenyir tot això de violència 
quan realment el què va ser va ser és una reivindicació totalment lògica del que són els 
drets que ens ha costat tant temps aconseguir.”
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Conclou aquest primer torn d’intervencions el Sr. alcalde, pel grup municipal de CiU: 
“Malauradament a nosaltres no ens ha arribat la mateixa informació que comentava ara 
la companya Sra. Altés. 

D’entrada, deixar clar que entenem que fins i tot pot arribar a ser desmesurat el què se’ls 
reclama a aquests nois i esperem que hi hagi una justificació al darrera, perquè sinó són 
molts diners i inicialment, com deia, entre 12 i 14 anys. Diguem-ne que això és molt, el 
què es demana. Per tant, ho entenem desmesurat. 

Nosaltres també defensem radicalment el dret a la manifestació, el dret a l’expressió i 
fins i tot el dret a decidir. Per tant, en un moment donat, hi ha una sèrie de drets que no 
podem renunciar a tenir-los. 

Però a nosaltres el què ens han explicat, perquè nosaltres no hi érem i pel que hem 
pogut conèixer, sí que és veritat que... I ens vam estar mirant aquesta moció i vam 
intentar fer el què en aquest cas ha fet Esquerra Republicana que, ja ho ha explicat, ha 
fet esmenes o ha fet propostes, però se’ns feia molt difícil perquè pel què ens explicaven 
fins i tot sí que es podia arribar a interpretar que havia hagut algun tipus de violència, a 
diferència del que deies ara. El que ens han explicat és això... Eh que vosaltres teniu a 
algú que us ho explica? Hi éreu aquell dia? Us ho han explicat, i uns ho expliquen d’una 
manera i uns altres d’una altra. Jo suposo que la notícia, llegida a l’ABC o llegida al diari 
ARA, doncs segurament són notícies diferents, inclús llegida al diari AS o al diari El 
Mundo Deportivo, els partits es veuen diferents. Doncs això, a nosaltres és el què ens 
expliquen a nosaltres. 

Per tant nosaltres, com que el què ens traslladen és que hi ha hagut unes dosi de 
violència i això per nosaltres és una  cosa que no justificarem mai, nosaltres no podem 
donar suport a la moció.” 

Intervé novament la portaveu del grup municipal CP-PA, Sra. Altés: “Bé, ens temíem 
que no ens donessin suport, però bé.

Vostè parla d’una sèrie de violències. A mi m’agradaria realment que... Per això li 
preguntàvem quines, per valorar realment si aquest grau de violència que s’ha exercit és 
tan com per empresonar a una persona. Vull dir, a veure, quan parlem de violència, de 
quina violència estem parlant? I és important saber-ho perquè igual tenim més 
informació que els que estan fent la causa judicial i no ho sabem, vull dir... Tot això, que 
jo sàpiga, penes de violència... Bé, se’ls estan acusant de moltes coses, però, en fi.

Ens sobta una mica perquè precisament per part vostra esteu a favor del dret a 
manifestació, del dret a decidir, i moltes vegades us queixeu que sembla que des de 
Madrid, a vegades, es vulgui resoldre per la via judicial conflictes que són polítics. I en 
aquest cas, precisament, és una protesta plenament política, no de cap partit concret, 
però sí que per raons polítiques i de drets. Llavors, ens sorprèn que per una banda 
estiguem en contra de què es judicialitzi la política però, a la vegada, si empresonen a 
uns quants activistes que estan aquí també defensant uns drets i també estan fent una 
expressió política, a això ens costa donar-li suport. No ho sé, em sembla una mica 
incongruent en algun punt.”
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Respon el Sr. alcalde: “Si vostès es temien que no els hi donaríem suport, nosaltres ens 
temíem que ens diria això ara mateix i comparar una cosa amb l’altra. Però hi ha una 
gran diferència que és que el procés d’independència de Catalunya, que és el que com 
vostè a citat indirectament nosaltres reclamem que es judicialitza i crec que aquí vostès 
tampoc no hi estan massa d’acord, sinó que hi estan totalment d’acord, crec. La 
diferència és que el procés l’hem viscut, hi hem estat, l’hem vist i sabem que no hi ha 
hagut ni una dosi de violència. A nosaltres ens traslladen que aquí n’hi va haver. I 
aquesta és la gran diferència. I això que li hem dit, nosaltres ja els hi hem dit que 
entenem que és desmesurat el que s’està reclamant, entenem que és desmesurat. Per 
molt que hagin pogut fer tampoc no vam veure, per entendre’ns, ni assassinar, etc. Ho 
entenem com a desmesurat, però sí que hi va haver dosi de violència. Per tant, 
nosaltres, aquest és el problema més gran que tenim.

Sé que hi ha hagut altres municipis, perquè vostès m’ho han traslladat, que el mateix 
partit li han donat suport. Doncs miri, deurien trucar a uns altres. Nosaltres aquí hem 
trucat i ens han dit que va haver-hi violència. Per tant, això, nosaltres no li podem donar 
suport. Em sap molt de greu.”    

Tanca les intervencions el portaveu del grup municipal C’s, Sr. Cano: “Primer, jo crec 
que ha estat bé que Convergència no liciti més la violència.

En segon cas, el que m’entristeix profundament és que algú catalogui d’aquesta manera 
que ha fet vostè a Societat Civil Catalana. Que sigui capaç d’identificar el bé i el mal, i 
d’identificar a un col·lectiu només amb un qualificatiu. Per mi també seria molt fàcil fer-
ho, però  no ho faré mai. 

I li puc assegurar que m’entristeix perquè conec a persones que pertanyen a aquesta 
Societat Civil Catalana, he parlat amb elles, i no les descriu. No les descriu perquè vostè 
tampoc s’ha preocupat de parlar amb elles, de saber com pensen, qui són, ni ho farà. 
Això és el més trist: ni ho farà. 

Sobre el tema de la moció, dir que s’han retirat els càrrecs. Ja no estan acusats de penes 
de presó. La que va patir aquestes amenaces o coaccions suposadament, va retirar els 
càrrecs. 

Jo entenc que sí, que no se li reclamen. Per les informacions que jo tinc i les preguntes 
que jo he fet, el càrrec de presó no es reclama. Jo crec que s’han retirat.

A més a més, el tema dels danys, que jo crec que és legítim que una Facultat, amb els 
calés de tots, que té les seves infraestructures, demani responsabilitats. També s’està 
negociant amb la Facultat perquè no sigui tan gravós.

Per tant, jo confio en què tot això acabi bé pel bé dels estudiants. Però mai podrem 
legitimar la violència i mai podríem etiquetar a un col·lectiu com ha fet vostè avui aquí.” 

Abans de que es procedeixi per part del Sr. alcalde al tancament de la sessió la portaveu 
del grup municipal ICV-EUiA-E, Sra. Martín, sol·licita efectuar tres precs verbals a la 
qual cosa accedeix el Sr. alcalde: “Jo faig dos precs:
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Una és en relació, que ja hi hem parlat abans, dels problemes que hi ha hagut amb el 
tema de beques i així. Voldríem fer algunes consultes que altres vegades hem fet i que si 
no se’ns poden respondre ara, doncs... La consulta: El Consell Comarcal, que aquests 
dies també ha estat notícia amb el tema, no sabem si cobreix el 100% de les beques que 
atorga, o sigui, si hi ha una sol·licitud i s’aprova, si aquesta cobreix el 100% o només 
una part de la despesa que suposa el menjar. Llavors, si el primer pas, que sovint en 
parlen, cobreix la part de la despesa que no cobreix el Consell Comarcal o es dedica a 
becar altres demandes que no s’han presentat al Consell Comarcal o que el Consell 
Comarcal ha desestimat. S’entén la pregunta? 

La segona pregunta és en relació a les notícies que hem tingut darrerament sobre Can 
Sanpere. Que ens agradaria que ens poguessin explicar quina és la situació del procés 
d’expropiació que es va aprovar al 2014.”

Intervé el regidor del grup municipal ICV-EUiA-E, Sr. Fernández per efectuar el tercer 
prec del seu grup: “He estat mirant la pàgina web de l’Ajuntament i no he trobat 
informació sobre els ajuts del transport universitari. Era per saber si s’havia publicat i on 
es podia dirigir la gent. He trobat del rentat de mans o del curs de manipulació 
d’aliments, però d’això no ho he trobat. És per saber on està.”
 
Així mateix, prèvia autorització del Sr. alcalde, el portaveu del grup municipal ERC-JxP 
Sr. Molins efectua un prec i una pregunta oral: “Pel que fa al prec és, sobre tot, dirigit a 
vostè, Sr. alcalde, perquè totes dues fan referència al Ple del mes passat, que vostè no hi 
era i jo el voldria posar una mica en antecedents d’unes preguntes que va presentar el 
nostre grup dirigides, en aquest cas, al regidor de Cultura respecte a la no convocatòria 
que es feia del Consell de Cultura. Vam fer tres preguntes, però faré esment a dues 
d’elles.

Hem volgut tenir aquesta intervenció el dia d’avui perquè les respostes que ens va donar 
el Sr. regidor la veritat és que ens van desconcertar una mica perquè les vam trobar, en 
aquell moment, impròpies d’un regidor i dites, sobre tot, aquí en seu plenària.

Una de les preguntes que li vam fer es per què el Consell Municipal de Cultura, tal com 
diu el seu article 10, no es reunia. Li citaré paraules textuals perquè les hem tret de 
l’acta. La resposta del regidor va ser: “Doncs principalment pel motiu que tan les 
mateixes entitats com el mateix Ajuntament creuen que el Reglament està com obsolet i 
no funciona. Bàsicament per això no s’ha convocat el Consell de Cultura”.

L’altra pregunta de vam fer és que ens indiqués quan es convocaria aquest Consell 
perquè, tal com diu l’article 19, quan s’acaba un mandat automàticament queda dissolt i 
s’ha de tornar a convocar. La resposta del regidor va ser: “Doncs no perquè, com deia 
abans, tant les entitats com nosaltres, com que no hi creiem en aquest Reglament, no el 
constituirem”. Per tant, entenem que són respostes impròpies, que s’està incomplint un 
reglament, i per això demanem i en aquest cas l’instem a vostè com a alcalde que insti al 
regidor a que compleixi el reglament i convoqui al Consell Municipal. Això és el prec.

La pregunta és un altre tema que fa referència al Ple del mes passat. Es va presentar una 
moció sobre la Regidoria d’Ensenyament que no va ser acceptada perquè a última hora, 
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segons se’ns va dir, l’equip de govern havia arribat a un acord amb el grup de  Ciutadans 
i no va tirar endavant perquè havien arribat a un acord d’unes condicions que semblava 
que havien posat. Van parlar de tres condicions. I, segons recordo, es va dir que 
aquestes tres condicions es ratificarien en aquest Ple. Veig que avui estem acabant el Ple 
i no sabem si realment hi ha aquests acords pel que van fer tombar la moció o és que la 
cosa no va endavant. M’agradaria que ens contestés com va aquest tema.” 

Per part dels membres de l’equip de govern es procedeix a donar resposta en la forma 
següent:

Sra. Calleja, regidora delegada d’Ensenyament: “Responc a les dues qüestions. Pel que 
fa al transport universitari, està a la seu electrònica de la pàgina web de l’Ajuntament. 
Trobaràs la convocatòria. Ha estat en exposició pública des de que es va aprovar pel 
Plenari. S’ha publicitat a la ràdio i em sembla que al Vila Primília també va sortir publicat, 
ho estic comprovant encara. 

Sobre el de la meva moció i els acords a què vam arribar amb Ciutadans, estem 
treballant amb ells, estem en la línia i hi estem a sobre. O sigui, que de moment, a qui li 
he de donar comptes és a Ciutadans.” 

Sr. alcalde: “El de Cultura jo penso que el Sr. Maristany pot contestar. Però respostes 
impròpies, no del tot. Perquè al cap i a la fi, si nosaltres creem organismes, i creem 
consells, i creem eines, han de ser útils. Si al final no són útils, doncs no les utilitzem les 
eines. En general, no? Aquí no és una resposta impròpia. L’únic que potser jo ho dic així i 
està bé i sona millor, potser un altre ho diu d’un altre i dins un context i dins d’un pla 
determinat.

Però crec que no... I més coneixent el tarannà en aquest cas del regidor de Cultura, que 
no és un tarannà, diguem-ne, de contestar malament.”

Sr. Maristany, regidor delegat de Cultura: “Sí que és veritat que vaig contestar que les 
entitats m’havien transmès, no només amb l’època que porto com a regidor, sinó en 
èpoques anteriors, que el Consell de Cultura no acabava de funcionar. I així m’ho 
transmeten les entitats.

Inclús abans que jo entrés a l’Ajuntament em comentaven que amb alguna empresa de 
Participació s’havien fet unes quantes dinàmiques per veure com arribar a fer o a motivar 
aquest Consell. I, repeteixo, les mateixes entitats deien que això no tenia futur. Sí que és 
veritat que es van fer un parell de sessions en les que es van organitzar algunes 
activitats a la Biblioteca, em penso, al Museu... Jo no hi era, eh? O sigui, tot això m’ho 
han explicat, jo no estava a l’Ajuntament. Però es va tornar a morir. Es va tornar a 
morir. I això m’ho diuen les mateixes entitats. Per tant jo, aquí, no menteixo.

Llavors vostè em preguntava: “s’ha convocat ara, en aquest mandat, el Consell?” Llavors 
jo li vaig dir “no s’ha convocat perquè veiem que la línia era aquesta, però sí que vam 
convocar, i en més d’una ocasió, a totes les entitats culturals i persones a títol individual 
fora d’entitats i que estan vinculades amb el món de la Cultura de Premià de Mar per 
explicar-los coses que anem fent a la Regidoria de Cultura.” I això ho vam fer. Això sí 
que ho vam fer. I li vaig dir que això va ser el 28 o 29 d’abril. 
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Llavors, seguint amb el què hem parlat una mica aquest matí, nosaltres sí que el què 
podem fer és convocar al Consell de Cultura i tornar a preguntar si creuen si el Consell 
ha de continuar o fer allò que jo li he explicat en alguna ocasió de, en comptes de fer un 
Consell Municipal de Cultura amb un reglament tancat, fer un fòrum participatiu amb 
entitats, amb gent de fora de les entitats i començar a dinamitzar el món de la Cultura. 

Si li sembla, podríem fer això. O vostè prefereix que intentem continuar en la línia del 
Consell Municipal de Cultura?”

Sra. Morales, tinent d’alcalde i regidora delegada de Serveis Socials: “Bé, li contestaré. 
Es fa una sèrie de beques menjador i llavors el Consell Comarcal no dóna totes les 
beques al començament del curs. Llavors, a vegades ens trobem que hi ha nens que 
demanen la beca però potser la beca arriba al mes e desembre i el curs comença el mes 
de setembre. 

Si creiem que algun nen d’aquests, que potser que més endavant sigui becat o no pel 
Consell Comarcal, pot patir una situació de risc o d’insuficiència alimentària el què fem és 
que forma part del Primer Pas i, quan rebem la beca del Consell Comarcal, nosaltres 
deixem de què formi part del Primer Pas. 

Per tant, el Consell Comarcal, als nens becats, cobreix el 100%, quan són becats. Ens 
hem trobat, per exemple, algun cas de què el Consell Comarcal ha becat a un germà i a 
l’altre no. Si creiem que realment aquesta família necessita aquest programa, el germà 
que no ha sigut becat ha format part del Primer Pas, o els hem becat potser amb tres 
dies a la setmana de poder quedar-se al menjador. El que fa l’Ajuntament és, els altres 
dos dies, els cobrim des del Programa d’Insuficiència Alimentària.”

Sr. alcalde: “Pel que he apuntat, ens en queden dues més: una és Can Sanpere. 
Nosaltres, quan ens vam assabentar del que passava, vam oferir a la Plataforma que ens 
demanessin la convocatòria d’aquesta Comissió que tenim de tots els grups municipals 
amb la Plataforma perquè ens ho traslladessin, ens donessin la notificació, ens ho 
expliquessin. Avui hem tornat a parlar amb ells i ens han dit que divendres decidiran si 
ho fan o no ho fan. 

Però nosaltres el que sí fem, perquè avui ho hem començat a fer, el Sr. Subirà ho ha 
anat fent amb els que ha pogut i si no surt el què haurà de fer és convocar Junta de 
Portaveus el dilluns a les set de la tarda per parlar-ne, per saber. Perquè, també, la 
informació que tenim és aquesta, vull dir, no en tenim cap  més, que és la que ha 
corregut per vox populi, per entendre’ns. No tenim ni la notificació ni tenim res més.

Sobre els ajuts al transport universitari li confirmo que està penjat al web des del 26 
d’octubre de 2016. En tot cas haurem de fer... Potser haurem de fer-ho d’una altra 
manera, però està penjat. Li puc demostrar. A més, no ho he buscat jo, ho ha buscat una 
companya d’aquí del mateix Ple. Està penjat, està penjat.

Podem fer-ne més propaganda, podem penjar-ho en un altre lloc, podem fer moltes 
coses, però penjat està. 
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Crec que ho hem respost tot. Ara, si vostès volen tornar a intervenir... som-hi.”

Responen els portaveus que han formulat els precs i la pregunta en la forma següent:

Sra. Martín, portaveu del grup municipal ICV-EUiA-E: “Sobre les beques entenc que el 
Consell Comarcal cobreix el 100%, un cop atorga la beca, del cost del menjador. D’acord. 

Que una de les funcions del Primer Pas és cobrir beques que estan desestimades però 
que es valora que més endavant s’aproven... Entenc això. 

Llavors, em sembla una mica difícil de valorar aquesta valoració. Fer una valoració de 
què una beca no s’ha aprovat però es preveu que s’aprovarà. No sé, em costa.

I sobre Can Sanpere, la pregunta era que quina és la situació actual del procés 
d’expropiació que es va aprovar el 2014 amb un procés participatiu.”

Sr. Molins, portaveu del grup municipal ERC-JxP : “Una mica per matar el tema. Com 
comprendrà la meva intervenció no és res personal contra el regidor. El què passa és que 
jo vaig considerar que eren impròpies les respostes. Perquè un regidor entenc jo que no 
pot dir que no complirà un reglament que està vigent. Només ho vaig dir per això. 

Quant al model, que diu si m’agrada o no m’agrada, jo crec que, com em sembla que ja li 
he comentat també, el que s’ha de fer és complir el reglament, convocar el Consell i que 
sigui el propi Consell que decideixi si vol canviar el Reglament o quina manera de 
funcionar. Tan senzill com això.”

Respon la tinent d’alcalde i regidora de Serveis Socials, Sra. Morales: “Intentaré 
explicar-me una mica millor. Les famílies demanen la beca al Consell Comarcal. No a 
totes les famílies que demanen la beca els hi concedeixen la beca. Per què? Perquè hi ha 
famílies que pel barem sobrepassen; hi ha famílies que, per segons quines condicions, no 
li poden donar; o per problemes, no sé, no hi ha beques per tothom. Llavors, des de 
l’Ajuntament, des de Serveis Socials, valorem les famílies que puguin tenir un problema 
d’insuficiència alimentària i el que fem és que al menys aquests nens puguin tenir un 
àpat calent al dia, que és el quedar-se al menjador. 

Independentment aquesta família ha demanat la beca. Nosaltres al mes de setembre hi 
ha famílies que no sabem si el Consell Comarcal li ha concedit o no li ha concedit la beca. 
Però des del primer dia aquest nen entra dintre del programa. 

Que més endavant el Consell Comarcal li concedeix la beca, a partir del dia que li 
concedeix la beca, deixa de formar part del Primer Pas i forma part de la beca del Consell 
Comarcal. 

Si el Consell Comarcal no li concedeix la beca, formarà part fins que acabi el curs del 
Primer Pas o del Programa d’Insuficiència Alimentària. Perquè el que intentem és vetllar 
pels infants i que puguin tenir un àpat calent al dia tinguin la beca del Consell Comarcal o 
no la tinguin.”
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Tanca el debat el Sr. alcalde: “L’important és que ens entenguem tots plegts. Això de 
Can Sanpere dilluns li explicarem, per això fem la Junta de Portaveus, arrel que hi ha 
hagut algú que ha posat en qüestió el procés que s’està duent a terme. Dilluns a la Junta 
de Portaveus ho explicarem. Serveis Territorials ha explicat tots els processos que s’han 
fet fins ara, no? Ja vam anunciar que no era tan ràpid com nosaltres voldríem perquè, 
previ a l’expropiació, o a la compra, o com li vulguin dir, hi ha el procés de retornar per 
sentència judicial el Pla General antic. I això té un procediment. O sigui, previ allò, hem 
de fer això altre.”  

I sense més assumptes per tractar, el president aixeca la sessió essent les vint-i-dues 
hores i trenta-cinc minuts. De què CERTIFICO.

Document signat electrònicament 
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